
جهان  در  کوویــد 19  ویروس  همچنان 
میتازد و باز هم متاسفانه بعضی از مردم 
بی توجه اند که امید است حداقل اگر به 
فکر سلامتی خویش نیستند پرستاران، 
دکترها و نیروهــای درگیر کرونا را بیش 
از این در کشور عذاب ندهند اما مصوبه ای 
از مجلس در هفته گذشــته که رای به 
حذف 4 صفر پول ملی داد و قانوناً با تایید 
شــورای نگهبان تومان و قران به میدان 
خواهد آمد اگر چه پول رسمی ایران ریال 
است، ولی در داد و ســتد ها و آنچه امروز 
مردم استفاده می کنند بیشتر تومان مد نظر است، قانون پولی و بانکی 
مربوط به چهل الی پنجاه ســال پیش است که درمرداد سال 96 دولت 
برای اصلاح قانون لایحه ای را با بیش از هشتاد ماده بروز شده به مجلس 
شورای اسلامی تقدیم کرد اما در انتهای عمر مجلس دهم کلیات قانون 
مذبور به تصویب رســید، وقوع زلزله 5/1 ریشتری تهران و استانهای 
همجوار که امیدواریم فکر اساســی برای مقاوم ســازی این ساخت و 
سازهای بی کیفیت و دلال مأبانه، صورت پذیرد و در آینده بیشتر در این 
زمینه خواهیم نگاشــت و در این مسیر روابط عمومی فعال و کوشا می 
تواند مدیران خود را با دیدگاههایی کارشناسانه هوشیار و بهتر از قبل 
مردم را از ترس و وحشــت نجات دهند، ادامه سرمقاله 226.. اما به جز 
یکی دو مــــورد، پاسخی ازسوی روابطـ عمـــومی بانـــــک ها و 

بیمه ها نشنیده ایم.
درشــرایطی که ایجاد یک صفحه تخصصی بانک وبیمه در یک نشریه 
اقتصــادی پرمخاطب، به خودی  خود برای یــک مدیر کاردان روابط 
عمومــی، می تواند به عنوان فرصتی مناسب برای پیشبــرد اهداف 
سازمانی تلقی شود  تا درسایه  تعامل مستمر ونظـــــــام یافته با 
آن صفحه ، از یک سو امکان تشــــــریح  وتحلیل موانع ومشکلات 
موجودبرسرراه توسعه سازمان متبوع خود                       ادامه صفحه 8
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هفته نامه اقتصاد                                          ی   سیاسی   اجتماعی   ورزشی

کرونا، حذف چهار صفر از پول ملی، زلزله
وظایف روابط عمومی ها 

سرمقاله

رهبر معظم انقلاب اسلامی
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صفحه2

چهار طرح ملی صنعت مس ایران با ســرمایه گذاری بالغ بر ۲۲۱۰ 
میلیارد ریال و اشتغالزایی برای بیش از ۲۰۰ نفر در استان کرمان، با 
دستور رییس جمهور به بهره برداری رسید. این طرح های ملی که 
شامل طرح توســعه ذوب خاتون آباد، کارخانه اسید سولفوریک، 
کارخانه اکســیژن و انبار کنسانتره مس هســتند، علاوه بر اثرات 
اقتصادی، با برنامه ریزی دولت و بخش خصوصی به سمت توسعه 
صنایع پاک هدایت شده اند به طوری که افتتاح کارخانه اسید مس 
خاتون آباد شهربابک اثرات مخرب تولید معادن و صنایع معدنی را در 

کرمان کاهش داده و موجب رضایتمندی جامعه خواهد شد.
آمارها حاکی از آن است که در حوزه مس رکوردهای بسیار خوبی در 
تولید، فروش و صادرات طی سال گذشته اتفاق افتاده به طوری که 
در سال گذشته ۲/۵ برابر سال ۹۷ صادرات انجام شده است. این در 
حالی است که با افتتاح طرح های ملی صنعت مس در کرمان، ظرفیت 
تولیــد مس به ۴۰۰ هزار تن ارتقا پیدا کرد و این امید وجود دارد که 
ظرف چهار سال آینده این ظرفیت به ۵۵۰ هزار تن در سال افزایش 
پیدا کند. بر همین اساس می توان امیدوار بود که با وجود تحریم ها و 
مشکلاتی که در حوزه داخلی و بین المللی اقتصاد کشور را تحت تاثیر 
قرار داده است، در حوزه صادرات مس آمارهای قابل توجهی به ثبت 
برسد. نکته قابل تامل اینکه همین حالا نیز ایران جزو ۱۰ کشور برتر 
معدنی دنیا به شمار می رود و توانسته در بین کشورهای صاحب نام 

در عرصه تولید محصولات معدنی حرفی برای گفتن داشته باشد.
     کاهش مصرف سوخت های فسیلی

بر همین اساس و در راستای توسعه صنعت مس ایران همسو با اقتصاد 
جهانی، رییس جمهور حسن روحانی در ارتباط مستقیم تلویزیونی با 
استان کرمان، طرح توسعه ذوب مس آندی خاتون آباد، طرح احداث 
انبار کنسانتره مس، طرح احداث کارخانه اسید خاتون آباد و طرح 
احداث کارخانه تولید اکسیژن مس خاتون آباد را در مجتمع مس 
شهربابک افتتاح کرد. در همین خصوص رییس جمهور افزایش ۵۰ 
درصدی محصولات این مجتمع و رساندن این تولیدات به رقم ۱۲۰ 
هزار تن را کاری ارزشــمند دانســت و اظهار کرد: کاهش مصرف 
سوخت های فسیلی در کنار بهره گیری از تکنولوژی جدید و افزایش 

تولید از نکات ارزنده این طرح است.
حسن روحانی در این مراســم اعلام کرد: عرضه معادن کوچک و 
متوسط به بورس و اینکه مردم بیایند یک معدن و یا یک سهامی از 
معدن را خریداری کنند، موجب می شود هم بورس گشایش پیدا 

 کند و هم معادن کوچک و متوسط سریع تر فعال شوند.
رییس جمهوری با اشاره به ظرفیت های موجود در بخش معادن جهت 
تحقق شعار »جهش تولید« در سال جاری، تمرکز بر اکتشاف، واگذار 
کردن پهنه های معدنی، واگذاری به بخش خصوصی و جلوگیری از 
خام فروشی را به عنوان موضوعات مورد توجه این بخش عنوان کرد.

وی با اشاره به ظرفیت های بخش مس و فلزات کشور اظهار کرد: بخش 
مس و فلزات در کنار فولاد و آلومینیوم در رتبه های مهمی هستند 
کــه هم نیازهای داخلی را تامین می کننــد و هم موجب صادرات 

می شوند.
     صادرات یک میلیارد دلاری بخش مس

رییس جمهور در ادامه این مراسم اظهار کرد: رساندن رقم صادرات 
بخش مس به حدود یک میلیارد دلار در ســال گذشــته، در کنار 
تکمیل این پروژه به دســت جوانان متخصص ایرانی پس از توقف 

مشارکت خارجی ها به دنبال دور جدید تحریم ها، برای همه ایرانی ها 
افتخارآفرین است.

وی با بیان اینکه کرمان استانی سرزنده است که در بخش های مختلف 
هم به عنوان تولید کننــده و هم به عنوان صادر کننده ایفای نقش 
می کند، افزود: سال گذشــته در کرمان در بخش معادن ۲۶ هزار 
میلیارد پروژه افتتاح شد و پیش بینی می شود تا پایان امسال حدود 
۳۰ هزار میلیارد افتتاح شود که این پاسخ قاطعی است که کارگران، 
مسوولان و مدیران ما به استکبار می دهند که با وجود توطئه های آنها 
پیــش می رویم و اشــتغالزایی می کنیم و به بازار ســرمایه رونق 

می بخشیم.
رییس جمهوری همچنین با تاکید بر اینکه کرمان در برخی محصولات 
مثل پســته و خرما دارای ظرفیت های صادراتی اســت، به برخی 
مشکلات ایجادشده برای کشاورزان جهت فروش محصولات خود به 
دلیل بیماری کرونا در کشــور اشــاره و خاطرنشان کرد: باید برای 
محصولات فراوانی که امروز به دست آمده فکری کنیم تا کشاورزان 

بتوانند با قیمتی به صرفه محصولات خود را بفروشند.
     راهی جز تولید نداریم

روحانی در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به نامگذاری 
سال ۹۹ به نام سال جهش تولید از سوی مقام معظم رهبری اظهار 
کرد: امســال، سال جهش تولید است و معنای آن نیز این است که 
امسال شاهد حرکتی سریع تر در مقایسه با قبل در حوزه تولید باشیم. 
تاکیدات رهبری بر تولید نیز به این دلیل است که با شرایط موجود 

برای پیش رفتن کشور راهی جز تولید نداریم.
وی با بیان اینکه برای تولید، صادرات و ایجاد اشتغال یکی از سرمایه های 
در اختیار دولت، معادن هستند، خاطرنشان کرد: در حوزه معادن باید 
در حوزه عمق نیز اقدامات خود را آغاز کنیم. بخش اول معدن اکتشاف 

است و بسیار خوشحال هستم که در این زمینه در دولت های یازدهم 
و دوازدهم کارهای بسیار خوبی انجام شده و کاری که در این هفت 
سال انجام شده چندین برابر کاری است که در طول تاریخ کشور انجام 
شده اســت.رییس جمهوری همچنین با تاکید بر لزوم آزادسازی 
پهنه های معادن گفت: آزادسازی پهنه های معادن می تواند اشتغال 
بسیاری ایجاد کند. باید کاری کنیم که از معادنی که اکتشاف شده 
است، بخشی را به سرعت در اختیار مردم قرار دهیم. در این زمینه 
معمولاً اختلافاتی میان محیط زیست و معادن وجود دارد که باید 
تلاش کنیم در شورای عالی محیط زیست این موضوعات را حل و فصل 
کنیم. اگر در معادن مســیری درست و تکنولوژی پیشرفته وجود 
داشته باشد، می توان بدون آسیب زدن به محیط زیست، به اهداف 

مربوطه دست یافت.
روحانی همچنین با تاکید بر واگذاری سهام شرکت های دولتی حوزه 
معدن به مردم گفت: توصیه من به ایمیدرو )سازمان توسعه و نوسازی 
معادن و صنایع معدنی ایران( این اســت که سهام خود را در بورس 

عرضه کند.
به گفته وی، بورس تهران استعداد بسیار زیادی دارد و می توانیم رشد 
بورس را به چندین برابر برسانیم. این در حالی است که بورس وقتی 

زنده است که ما سهام جدید عرضه کنیم.
     عرضه سهام عدالت شرکت های سودده

وی با بیان اینکه امسال دو سه گام خوب در این زمینه برداشته شده 
است، اظهار کرد: سهام عدالت در بورس عرضه خواهد شد و اکثریت 
قاطع سهام عدالت برای شرکت هایی است که بسیار سودده هستند 
و به راحتی در بورس به فروش خواهند رفت. به گفته روحانی، راه های 
فراوانی برای فروش این سهام وجود دارد تا مردم به راحتی بتوانند 
سهام خود را بفروشند و از پول آن استفاده کنند. در این زمینه وزارت 

امور اقتصادی و دارایی مسوولیت را بر عهده دارد.
رییس جمهوری گفت: شــرایط سختی که امروز به دلیل تحریم و 
کرونا ایجاد شده، باعث تعطیلی بسیاری از مشاغل شده است و بسیاری 
صدمه دیده اند. در این زمینه کسانی که نیازمند هستند می توانند 

سهام خود را به فروش برسانند.
روحانی با اشاره به ظرفیت های آزادنشده در حوزه سرمایه گذاری 
خاطرنشان کرد: در زمینه بورس موضوعاتی نظیر فروش زمین های 
بزرگ و عرضه معادن تاکنون مطرح نشده که باید مورد توجه قرار 

گیرد.
رییس جمهوری همچنین با تاکید بر لزوم پرهیز از خام فروشــی 
محصولات معدنی گفت: برای توقف خام فروشی، باید معادن از روز 
نخســت اجرای پروژه های مختلف نظیر پروژه های ســاختمانی 
سفارشــاتی دریافت کنند. اگر معادن را به بخش خصوصی واگذار 

کنیم، این بخش به راحتی این کار را انجام می دهد.
به گفته وی، بخش دولتی اصولاً بخشی چابک نیست و برای انجام 
کارها تشریفات بسیاری را باید رعایت کند. بخش دولت ۸ صبح سر 
کار می آیــد و ۴ بعدازظهر کار را رها می کند، اما بخش خصوصی ۵ 
صبح کار خود را آغاز می کند و ۱۱ شب کار را رها می کند بنابراین 

بخش خصوصی چابک تر از دولت می تواند این کار را انجام دهد.
     استخراج 4۷۰ میلیون تن ماده معدنی

در این مراســم همچنین وزیر صنعت، معدن و تجارت گزارشی از 
برنامه ریزی های انجام شده در راستای توسعه معادن و صنایع معدنی 
ارائه کرد. رضا رحمانی از استخراج ۴۷۰ میلیون تن ماده معدنی در 
سال گذشته و برنامه ریزی برای رساندن این عدد به بالای ۵۰۰ میلیون 
تن در سال جاری خبر داد و اعلام کرد که با هماهنگی وزارت اقتصاد 
بخشی از سهام معادن که قابل واگذاری است، در بورس عرضه خواهد 

شد و جزئیات آن تا هفته های آتی اعلام می شود. همچنین پهنه ها و 
معادنی که دست سازمان زمین شناسی یا شرکت مس بوده در برنامه 

واگذاری قرار گرفته است.
رحمانی در مراسم افتتاح چهار طرح مس خاتون آباد کرمان اظهار 
کرد: هم اکنون تولیدات آلومینیوم، مس و فولاد دو برابر نیاز کشور 
است و در همین راستا در سال گذشته و برای اولین بار رکورد تولید 
مس و فولاد در کشــور زده شد. وی افزود: در تولید روی میز هشت 
برابر مصرف کشور ظرفیت داریم و چهار برابر نیاز کشور تولید داریم 
که مابقی آن صادر می شــود. همین روند در مورد سایر محصولات 

معدنی نیز کمابیش صدق می کند.
     انقلاب واگذاری معادن

رحمانی با بیان اینکه در مهم ترین محصولات صنایع معدنی مثل 
آلومینیوم، مس و فولاد هم اکنون هیچ مشکلی در تامین داخل نداریم 
و صادرات نیز انجام می شود، گفت: دو اقدام ویژه در دستور کار قرار 
گرفته که در یکی از موارد با هماهنگی وزارت اقتصاد بخشی از سهام 
معادن که قابل واگذاری است، در بورس عرضه خواهد شد و به صورت 
کمی هم عددی تعیین شده و تا هفته های آتی اعلام می شود. مورد 
دوم نیز واگذاری خود پهنه ها و معادنی اســت که دســت سازمان 
زمین شناسی است و یا دست شرکت مس بوده که در برنامه واگذاری 

قرار دارد.
رحمانی همچنین با بیان اینکه در بخش معادن اقدامات بزرگی آغاز 
شده و امسال در حوزه واگذاری معادن نیز انقلابی شکل خواهد گرفت، 
تصریح کرد: این اقدام از چند ویژگی خوب برخوردار اســت که اولاً 
اســتان هایی همچــون سیستان و بلوچســتان، اردبیــل، یزد و 
خراسان رضوی غیر از کرمان و آذربایجان شرقی که از قبل محور تولید 
مس بودند، چندین استان جدیداً مورد اکتشاف قرار گرفتند.وی افزود: 
طبق برآوردهای اولیه ذخایری در برخی از این استان ها کشف شده 
که با ذخایر قبلی مس در سطح کشور برابری می کند و در استانی 
مثل سیستان و بلوچستان واقعاً یک اتفاق بزرگ و نویدبخش است. 
به گفته این مقام مسوول، دیگر ویژگی مهم این برنامه توسعه آن است 
که این اقدامات توسط وزارت صمت و بدون وابستگی به منابع دولتی 
در قالب یک کنسرسیوم متشــکل از ۱۱ شرکت عملیاتی شده و 
سازمان ایمیدرو و زمین شناسی در بخش اکتشافات اقدام کردند و 
دســتور رییس جمهور برای واگذاری امور به مردم در این بخش، به 
صورت کامل نمود یافته است. خوشبختانه این موضوع نتیجه بخش 
نیز بوده و اکتشافات موجود بیش از دو برابر شده است که حاصل این 

اقدامات است.
     جزو 1۰ کشور برتر معدنی دنیا هستیم

وزیر صنعت، معدن و تجارت همچنین با بیان اینکه کشور پهناور ایران 
۶۴ ماده معدنی در خود دارد و جزو ۱۰ کشور برتر معدنی دنیا به شمار 
می رود، تاکید کرد: این ظرفیت، دولت را بر آن داشته تا با بهره گیری 
از امکانات نسبت به توسعه پهنه های معدنی اقدام کند به گونه ای که 
امروز کشور ما جزو کشورهای صاحب نام در عرصه تولید محصولات 

معدنی است.
وی افزود: بسیاری از دانش های فنی مورد نیاز را کسب کردیم و به 
ویژه در صنایع معدنی و فلزات و فلزات رنگی، امروز فناوری آنها بومی 
شــده و ایران از یک وارد کننده محصولات معدنی به صادر کننده 

محصولات تبدیل شده است.                                        ادامه صفحه آخر...

مدیرعامل شرکت مس در مراسم افتتاح طرح های صنعت مس با ارائه گزارش به رییس جمهور:

توسعه صنعت مس ایران همسو با اقتصاد جهانی

ولادت با سعادت  کریم اهل بیت حضرت امام حسن مجتبی)ع( مبارک باد

لرزهبراندامتهرانبزرگ
مهدیمیرحیدری

مد                    یر عامل و سرد                        بیر
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خبر

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی 
صبح امروز )چهارشنبه( به مناسبت هفته کار و کارگر، 
در ارتباط تصویری مستقیم و ۳ ساعته با هفت مجموعه 
تولیدی ضمن تأکید بر نقش و اهمیت جایگاه کارگر و 
وظایف متقابل کارگر و کارفرما در افزایش کمّی و کیفی 
تولید و ایجاد ثروت در یک اقتصاد سالم، به بیان نکاتی 
در خصوص علت نامگذاری امسال به عنوان سال جهش 
تولید و الزامات تحقق این شعار و بخش هایی که باید بر 
آنها تمرکز ویژه شود، پرداختند و وظایف مسئولان 
در این عرصه را بیان کردند. حضرت آیت الله خامنه ای 
با تبریک هفته کارگر به همه کارگران و زحمتکشان، 
شنیدن گزارش های امیدبخش از تولید را شیرین و 
جذاب خواندند و با تأکید بر انتشار عمومی این گزارشها 
گفتند: رفع مشکلات جامعه کارگری یکی از مسائل 
مهم است که باید نسبت به آن اهتمام شود. رهبر انقلاب 
اسلامی بخش اول سخنانشان را به مسائل کارگری 
اختصاص دادند و با تقسیم بندی مفهوم کار در نگاه 
اسلامی به »کار عمومی« و »کار اقتصادی« افزودند: 
کار به معنای عمومی همه انواع کار را شامل می شود و 
در قرآن کریم و روایات نیز تأکید بر تلاش و انجام عمل 
صالح و به سرانجام رساندن کار است که البته یکی از 

مشکلات ما در کشور نیمه تمام ماندن کارها است.
ایشان تشویق اسلام به کار عمومی را نقطه مقابل انتظار 
غلط و نابجای »مفت خواری« و »مفت جویی« دانستند 
و گفتند: اسلام در معنای اقتصادی نیز بر کار تأکید دارد 
همچنانکه پیامبر اکرم)ص( دست کارگر را می بوسد و 
می فرماید خداوند کسی را که کار را محکم و با احساس 

مسئولیت انجام دهد، دوست می دارد.

وقتی ماهواره به فضا 
می فرستیم، جهش 

تولید هم شدنی است

حضرت آیت الله خامنه ای هدف اقتصاد کشور را تولید 
ثروت و تقسیم عادلانه آن بین آحاد مردم خواندند و 
افزودند: برای رسیدن به اقتصاد سالم، کارگر یکی از 
ستونهای اصلی و از عوامل درجه یک تولید ثروت در 

کشور است.
رهبر انقلاب اســلامی، کارگرِ ماهر و نوآور را موجب 
افزایش کیفیت کار دانستند و گفتند: بنابراین بنگاههای 
اقتصادی و کارفرمایان باید دانش و مهارت نیروی کار و 
سهم آن را از عوائد بنگاههای اقتصادی افزایش دهند و 
کارگر نیز با احســاس مسئولیت بیشــتر و بدون 
سهل انگاری عمل کند. ایشان، کارگر و کارفرما را دو 
ستون اصلی رشد و پیشرفت اقتصادی خواندند و با  
اشاره به شکایت برخی افراد از مصوباتی که نظر کارگر 
در آنها ملاحظه نشده است، افزودند: این مقررات حتماً 

باید با نگاه عادلانه تنظیم شود.

مقررات مربوط به 
کارگر حتماً باید با 
نگاه عادلانه تنظیم 

شود

حضرت آیت الله خامنه ای اهتمام به حقوق نیروی کار 
از جمله »دستمزد عادلانه و پرداخت منظم و بدون 
تأخیر آن، امنیت شغلی، بیمه، آموزش، خدمات رفاهی 
و بهداشت و درمان« را مورد تأکید قرار دادند و گفتند: 
در دنیای کنونی و تحولات پر سرعت فناوری، یادگیری 
مداوم آموزشــی و اســتفاده از تجربیات قبلی برای 
مجموعه های تولیدی و کارگران آنها یک ضرورت است 
تا با ارتقاء بهره وری و کیفیت تولید، رونق اقتصادی 

افزایش یابد.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به تأثیرگذاری کارگران 
در تحولات سیاســی دو قرن گذشته ی دنیا، نقش 
کارگران کشورمان در پیروزی انقلاب اسلامی، دفاع 
مقدس و حوادث گوناگون را بسیار برجسته دانستند و 
افزودند: کارگران از همراه ترین قشرها در تحقق اهداف 
انقلاب بوده اند و پیوند آنها با نظام جمهوری اسلامی یک 
پیوند دائمی اســت البته این پیوند عمیق، وظایف 
مسئولان در هر سه قوه را برای حل مشکلات کارگران 

افزایش می دهد.
رهبر انقلاب اسلامی در ادامه به موضوع »جهش تولید« 
به عنوان شعار سال اشاره کردند و با اشاره به فرصت 
کافی که تا پایان سال برای تحقق این شعار وجود دارد، 

نکاتی را درخصوص آن بیان کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای، مقوله تولید در اقتصاد کشور 
را همچون سیستم ایمنی و دفاعی بدن انسان دانستند 
و گفتند: همانگونه که نقش سیستم ایمنی بدن در 
مقابله با ویروسها بسیار مهم است، اگر تولید مناسب و 
رو به رشد باشد، می تواند پیکره اقتصادی کشور را در 

مقابل ویروســهای طبیعی و ویروسهای دست ساز 
همچون تحریم و یا نوسانات قیمت نفت و تکانه های 

مختلف محافظت کند.

رفع مشکلات جامعه 
کارگری یکی از 

مسائل مهم است که 
باید نسبت به آن 

اهتمام شود
ایشان با تأکید بر اینکه تولید، عامل اصلی شکل گیری 
یک اقتصاد ملی و قوی است، افزودند: تولید علاوه 
بر اینکه برای اقتصاد کشــور حیاتی است، از لحاظ 
سیاسی، اجتماعی و فرهنگی نیز تأثیرهای زیادی دارد 
به گونه ای که توانایــی یک ملت در تولید نیازهای 
اساسی خود، به آن ملت اعتماد به نفس و احساس عزت 
خواهد بخشید و زمینه ســاز رفاه عمومی جامعه، 
افزایش تولید ناخالص ملــی و افزایش صادرات و 
تأثیرگذاری فرهنگی صادرات کالاهای داخلی در 

کشورهای دیگر خواهد شد.
رهبر انقلاب اسلامی، روند فعلی تولید در کشور را برای 
جبران عقب ماندگی ها ناکافی دانستند و با تأکید بر لزوم 
توســعه و تقویت بیشتر تولید، نکاتی را درخصوص 
جهش تولید و راههای تحقق آن در شرایط کنونی بیان 

کردند.
حضرت آیت الله خامنه ای یکی از مسائل مهم برای 
تحقق جهش تولید را مشارکت دادن مردم در اقتصاد 
از طریق استفاده از استعدادها و ظرفیت های گوناگون 
مردم برشمردند و افزودند: در این زمینه سه قوه وظایف 
مهمی دارند که اگر به این وظایف عمل نشود، جهش 
تولید اتفاق نمی افتد. ایشــان حمایــت از تولید و 
تولیدکننده را اصلی ترین وظیفه مسئولان دانستند و 
تأکید کردند: حمایت از تولید فقط به معنای تزریق 
نقدینگی نیست بلکه باید با برداشتن موانع، میدان را 

برای سرمایه گذار، صاحب فکر و تولیدکننده باز کرد.
رهبر انقلاب اسلامی به برخی از مصادیق برداشتن موانع 
اشاره کردند و گفتند: حذف مقررات دست و پاگیر، 
مبارزه جدی با قاچاق کالا، مقابله با واردات بی رویه، 
مبارزه با فساد مالی و فساد اداری، رعایت حقوق مالکیت 
معنوی، مقابله با ســفته بازی ها و ســوداگری های 
زیان بخش، و معافیت های مالیاتی در موارد ضروری و 
وضع مالیات در موارد لازم همچون ثروتهای بادآورده 
از جمله کارهای ضروری است که باید سه قوه نسبت 
به آن اهتمام بورزند. حضرت آیت الله خامنه ای قضایای 
اخیر مربوط به ویــروس کرونا و پای کارآمدن همه 
ظرفیت های کشور برای تولید اقلام بهداشتی از جمله 
ماسک را نمونه بارزِ باز کردن میدان و حمایت از تولید 
خواندند و افزودند: علت اینکه در تولید ماسک توانستیم 
در مدت کوتاهی به ظرفیتی دست پیدا کنیم که بیشتر 
از نیاز کشور است، برطرف شدن موانع از جانب دولت 
و باز شدن میدان برای حضور دستگاههای مختلف و 

حتی مردم در عرصه تولید ماسک بود.
ایشان با تأکید بر اینکه بهبود محیط کسب وکار یکی از 
موارد ضروری برای تحقق جهش تولید است، گفتند: 
براساس بررسی های کارشناسی وزارت امور اقتصاد و 
دارایی، اگر دو اقدامِ »ایجاد پنجره واحد صدور مجوزها« 
و »تشکیل دادگاههای تجاری برای رفع اختلافات 
اقتصادی« انجام شود، جایگاه کشور از لحاظ شاخص 

کسب و کار چهل تا پنجاه رتبه ارتقاء خواهد یافت.
رهبر انقلاب اسلامی به موضوع »ممنوعیت واردات« 
به عنــوان یکی از زمینه های جهش تولید اشــاره و 
خاطرنشان کردند: ما با واردات مخالف نیستیم اما تأکید 
داریم محصولی که در کشور تولید می شود و یا امکان 

تولید دارد، وارد نشــود. حضرت آیت الله خامنه ای 
افزودند: در برخی مواقع، برخی دستگاههای اجرایی، به 
بهانه هایی به دنبال باز کردن راه واردات بی مورد هستند. 
به عنوان مثال می گویند برای اینکه کیفیت خودروی 
داخلی ارتقا یابد، باید خودروی خارجی وارد شود در 
حالی که باید کیفیت خودروی داخلی از راههای دیگر 
افزایش یابد و نه از طریق واردات خودروهای خارجی و 

به خاک سیاه نشاندن تولید داخلی.

با واردات مخالف 
نیستم، اما تأکید داریم 
محصولی که در کشور 
تولید میشود یا امکان 
تولید دارد، وارد نشود

ایشان با تأکید بر اهمیت جهش کیفی در کنار جهش 
کمّی، موضوع افزایش امید به کار و تلاش را در کشور 
بسیار مهم خواندند و گفتند: متأسفانه عده ای در کشور 
به طور دائم می گویند »نمی شــود و نمی توانیم« در 
حالی که »می توانیم« و دلیل آن هم این است که ما 
وقتی می توانیم یک ماهواره بر را با سرعت ۷۵۰۰ متر بر 
ثانیه به فضا پرتاب کنیم و ماهواره را در مدار قرار دهیم، 
و یا در صنایع دفاعی آن پیشرفتهای بزرگ را داشته ایم، 
پس در تولید هم می توانیم به جهش دست پیدا کنیم.

رهبر انقلاب اســلامی افزودند: آن ذهن و فکری که 
می تواند ماهواره را تولید کند و برای ارســال ماهواره 
بعدی در مدار ۳۶ هزار کیلومتری هدف گذاری کند، 
قطعاً چنین روحیه ابتکار و خلاقیتی برای تولید خودرو 
با مصرف ۵ لیتر بنزین در یک صد کیلومتر و در دیگر 

بخشهای تولید نیز وجود دارد.

باید با برداشتن موانع 
میدان را برای 
سرمایه گذار، 
صاحب فکر و 

تولیدکننده باز کرد
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به برخی بخشها که 
باید در جهش تولید به آنها اهمیت و اولویت داده شود، 
اشاره کردند و گفتند: توسعه ظرفیت پالایشگاهی 
همچون ساخت پالایشگاه میعانات در بندرعباس و 
مجتمع پالایشگاهی ســیراف، اجرای طرح های 
پتروشیمی که منجر به افزایش چند برابری تولید 
محصول خواهد شد، طرح های کشاورزی به خصوص 
تمرکز بر تولید محصولات اساسی، همچون گندم، 
دانه های روغنی، گیاهان دارویی و آبزیان و خودکفایی 
در این عرصه ها با استفاده از شیوه های آبیاری مدرن، 
تمرکز بر زیرساخت ها به خصوص حمل و نقل ریلی، 
توجه ویژه به قطعه سازی و تمرکز به بخش معدن که 
بسیار هم عقب ماندگی داریم، بخشهایی هستند که 
باید در موضوع جهش تولید مورد اهتمام ویژه قرار 

گیرند.
ایشان یکی دیگر از بخشهایی را که باید در موضوع 
جهش تولید به آن نگاه ویژه ای شود، بخش دارو و 
واکســن دانســتند و افزودند: اکنون در کشور در 
خصوص تولید دارو و واکسن برای مقابله با ویروس 
کرونا، کارهای تحقیقاتی خوبی انجام شده است و چه 
بسا دانشمندان خوب و جوان و محققان کارآمد ما 

بتوانند زودتر از کشورهای دیگر موفق به تولید دارو و 
واکسن برای مقابله با کرونا شوند.

رهبر انقلاب اسلامی، زنجیره پوشاک، کفش و لوازم 
خانگی را یکی از ظرفیتهای مهم و ریشه دار کشور 
خواندند و گفتند: برای تحقق جهش تولید باید بر این 
زنجیره تمرکز جدی شود و از واردات این محصولات 

جلوگیری شود.
حضرت آیت الله خامنه ای به یک اقدام ناپسند در تولید 
پوشاک نیز اشــاره کردند و افزودند: با اینکه کشور 
همواره در تولید پوشاکِ با کیفیت سرآمد و صاحب 
قدمت است اما برخی تولیدکنندگان بر روی تولیدات 
خود برچسب تولید خارج می زنند که این کار غلط 

است.
حضرت آیــت الله خامنه ای تأکید کردند: به لطف 
خداوند حرکت تولید در کشــور آغاز شده است اما 
ادامه این حرکت معمولی، مشکلات کشور را حل 
نخواهد کرد و نیازمند یک حرکت مضاعف و یک 
جهش هستیم که در این عرصه نیز جوان های آماده 
به کار و عناصر مبتکر بسیارند و باید میدان برای ورود 

آنان مهیا شود.
ایشان در پایان اظهار امیدواری کردند شرایط جدید 
پیش آمده بعد از شیوع کرونا در کشور و گسترش 
روحیه همکاری میان مــردم برای تأمین نیازها، 
زمینه ســازِ کارهای نو و تحــولات در عرصه های 

اقتصادی کشور باشد.

 امریکا  می خواهد صدای
 مردم ایران شنیده نشود

محمد خــدادی معــاون مطبوعاتی و 
اطلاع رســانی وزیرفرهنــگ و ارشــاد 

اسلامی گفت :
ماهیت دولــت امریکا یکجانبه گرایی با 
هدف کســب ســود به دور از هر مؤلفه 
انسانی و حقوقی و حتی عرفی است که 
تبلور آن در رفتار ترامپ نمایان شده است مصادره کردن غذاو 
دارو و تحمیل سختی بر زنان و کودکان برای کسب منافع مادی 
شاید در گذشته نتیجه سیاست های امریکا بود درخفا اما امروز 
عریان شــده و رسماً اعلام می کند- ابایی هم ندارد که به عصر 
بربریت بازگشته اند. درماجرای کرونا اقدام هر انسانی که انسانیت 
را حتی درشعار قبول دارد اعلام حمایت از مردم است نه اعلام 
و اقدام به محاصره و فشــار و تهدیــد و ایجاد اضطراب و رعب و 
وحشــت علیه مردم.  امریکایی ها این کار را درمورد مردم ایران 
کردند و مانع از دسترسی مبتلایان به کرونا به دستگاه اکسیژن 
و دارو و... شدند اگر چه ما درایران مشکل مردم را با همت مردم 
و دولت به بهترین شکل و بالاترین استاندارد حل کردیم چون 
عزت ما از خداست و همت ما هم ریشه دردین و فرهنگ ملی ما 
دارد. محدود کردن روزنامه ایران که صدای مردم ایران است در 
همین راســتا شــکل گرفته واقــدام دولت امریــکا همانند 
سیاست های این کشور خلاف هرگونه حقوق انسانی واخلاقی 
اســت که نگذاریم صدای مردم ایران شــنیده شود و صدا ها را 
با ایجــاد محدودیت و ممانعت باید خفه کرد اگرچه محکوم به 
شکســت بوده و خواهد بود.نتیجه رفتارامریکایی ها هم اثبات 
نیات واقعی آنهاست و البته نه تنها نتیجه نداشته و نخواهد داشت 
بلکه باعث مقاومت _ استقلال و فراهم کردن زندگی بدون امریکا 

درجهان شده وخواهد شد.

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن 
روحانی رئیس جمهوری در جلسه ستاد 
اقتصــادی دولت بر اجرای سیاســت 
تشــویق صادرات و همچنین ضرورت 
بازگشــت ارزهای صادراتی به چرخه 
اقتصاد کشور و استفاده از آن برای تامین 

نیازهای وارداتی و تولیدی تاکید کرد. 
رئیس جمهوری درباره آزادســازی سهام عدالت، بر ضرورت 
فراهم آمدن سهولت کافی برای دارندگان سهام جهت استفاده 
از دارایی  ســهام خود در جهت قابلیت مبادله سهام، تشویق 
شرکت های سرمایه گذاری استانی به حضور در بازار بورس را 
خواستار شد. همچنین حسن روحانی در مراسم بزرگداشت 
هفته معلم که به صورت ویدئوکنفرانسی در سالن شهید بهشتی 
ریاست جمهوری برگزار شد با اشاره به وضعیت کرونا در کشور 
گفت: روزهای پیک و اوج این بیماری و این ویروس در کشور ما 
تقریبا روزهای آخر اســفند و هفته های اول فروردین بود. اگر 
دقیق تر بگویم از ۲۶ اسفند شروع شد. ما سه هفته اوج داشتیم 
و بعد با ملایمت این روند به سمت تثبیت شدن حرکت می کند 
و البته هنوز راه زیادی در پیش داریم تا از ویروس بگذریم. آنچه 
گفته می شود و شاید درست باشد اینکه تا زمانی که به طور دقیق 
داروی دقیقی برای درمان این ویروس پیدا نشود و تا زمانی که 
واکســن در اختیار بشر قرار نگیرد شــاید ما هفته ها و ماه ها 

گرفتار این مساله باشیم.
همچنین سامانه شبکه آموزش دانش آموزی )شاد( با دستور 
رئیس جمهوری رسما افتتاح شد.  رئیس جمهوری با بیان اینکه 
همه کلاس ها هم دایر شوند سامانه شاد موردنیاز خواهد بود، 
گفت: به مرکز ملی فضای مجازی دســتور دادم یاری و کمک 

کنند که سامانه شاد تکمیل و نواقص آن رفع شود.

 رئیس کل بانــک مرکزی با بیان اینکه 
»تومان« و »قران« همزمان با پول فعلی، 
در کل کشور جاری و تدریجاً جایگزین 
اسکناس ها و مسکوکات فعلی می شوند، 
اعلام کــرد: واحد پول ملــی »تومان« 
می شــود و هر یک »تومان« نیز معادل 

۱۰۰ »قران« خواهد شد. 
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس طی بررسی لایحه حذف 
چهار صفر از پول ملی تصویب کردند تا در سه سال آینده واحد 
پول کشــور از ریال به تومان تغییر پیدا کند که در این زمینه، 
عبدالناصر همتی در یادداشتی اینستاگرامی اعلام کرد:  در جلسه 
علنی مجلس شورای اسلامی لایحه پیشنهادی دولت، مبنی بر 
حذف چهار صفر از پول ملی و تعیین »تومان« به عنوان واحد 
پول ملی، که توسط بانک مرکزی ارائه شده بود، به تصویب رسید.  
وی ادامه داد: براساس ماده واحده مصوب مجلس، بعد از اقدامات 
اجرایی مورد نیاز، واحدپول ملی جدید »تومان« می شــود که 
معادل ۱۰.۰۰۰ »ریال« جاری خواهد بود. هر یک »تومان« نیز 
معادل ۱۰۰ »قران« خواهد شد. رئیس کل بانک مرکزی در پایان 
اظهار کرد: »تومان« و »قران« همزمان با پول فعلی، در کل کشور 
جاری شده و تدریجاً جایگزین اسکناس ها و مسکوکات فعلی 
می شوند. لازم می دانم از هیأت وزیران، کمیسیون های اقتصاد 
و برنامه و بودجه، خصوصاً نمایندگان مجلس، که امروز با رأی 
قاطع خود، ماده واحده حذف چهار صفر از پول ملی را به تصویب 

رساندند، قدردانی کنم.
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آیت ا... سید ابراهیم  رئیسی:
توجه به نیروی کار در سال جهش تولید

 آیت ا... سید ابراهیم  رئیسی؛ رییس 
قوه قضاییــه با بیان ایــن که برای 
حمایت از فضای کســب و کار هم 
قانون ویژه ای تصویب شده، بر لزوم 
اجرای کامل قوانین و پیگیری حسن 
اجرای آن ها از ســوی دستگاه های 
قضاوتی و نظارتی تأکید کرد. وی در 
بخش دیگری از سخنانش با اشاره به نشست های هم اندیشی 
اخیر خود با اقشار مختلف از جمله کارگران و اصحاب تولید، 
توجه به نیروی کار در ســال جهش تولید را مهم دانست و با 
تأکید بر لزوم پیگیری رفع موانع تولید از سوی همه دستگاه ها، 
تصریح کرد: نفس حمایت و پشــتیبانی لفظی از تولید کافی 
نیست و باید در عرصه اقدام و عمل هم تلاش کرد. رییس قوه 
قضاییه همچنین با تقدیر از اقدام جهادی همکاران دستگاه 
قضا در سراسر کشور برای رسیدگی و تعیین تکلیف پرونده های 
معوقه در سال گذشــته، اظهار داشت: کاری که دادگستری 
تهران و دادگستری های استان ها برای تعیین تکلیف سریع 
پرونده های کثیرالشــاکی انجام دادند، بسیار با ارزش بوده و 
حجم مکاتبات مردمی با دستگاه قضایی را کاهش داده است. 
او با تأکید بر لزوم تداوم این روند در ســال ۹۹ برای به سامان 
رسیدن هرچه سریع تر پرونده های معوقه، خاطرنشان کرد: به 
روزرسانی و اتمام کار این پرونده ها در همین روزهای ابتدای 
سال امکانپذیر است، اما همکاران قضا دقت داشته باشند که 
رسیدگی به این پرونده ها، نباید موجب معوقه شدن پرونده های 
جاری شود. وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به اقدام 
خصمانه آمریکا برای تمدید تحریم های تسلیحاتی ایران اظهار 
داشت: اقدام آمریکایی ها برای مردم آزاده جهان و فرهیختگان 
شگفتی آور است که از یک سو می گویند از برجام خارج شده ایم 
و از سوی دیگر بعد از دو سال می گویند در این قرارداد شریک 
هســتیم. رییس قــوه قضاییه این رفتار را نشــانگر تعارض 
آمریکایی ها در تصیم گیری دانســت و افــزود: رفتار برخی 
کشور های اروپایی هم برای جهانیان سوال برانگیز است که چرا 
در اوج مســأله کرونا که آلمان گرفتار آن شده و میزان مرگ و 
میر در آن بالاســت و مردم این کشور دنبال نجات جان خود 
هستند، آن ها دنبال نشان دادن عنادشان با حزب الله و جریان 
مقاومت مردمی هستند.  وی با بیان این که امروز جبهه مقاومت 
از مرز های لبنان فراتر رفته و جبهه بین المللی مقاومت شکل 
گرفته است، برپایی راهپیمایی میلیونی اربعین و شکل گیری 
حرکت های مردمی علیه آمریکا و تروریست ها و حامیانشان 
در عراق و سوریه و دیگر کشور های منطقه را از دستاورد های این 

جبهه دانست.
رییس قوه قضاییه خاطر نشان کرد: امروز اخراج آمریکا از منطقه 
خواســت همه مردم منطقه است و شاید زدوبند های سیاسی 
باعث تأخیر در تحقق این مطالبه شود، اما به برکت خون مطهر 
شــهدای مقاومت به ویژه شــهید حاج قاسم سلیمانی تحقق 
می یابد و اخراج آن ها از منطقه قطعی اســت. در این نشست، با 
توجه به اهمیت تحولات بورس و استقبال گسترده مردم برای 
سرمایه گذاری در این حوزه، مقرر شد مسائل مربوط به بورس 
در جلسه  آتی شورای عالی قوه قضاییه با حضور کارشناسان این 

حوزه و صاحب نظران اقتصادی مورد بررسی قرار گیرد.

خبـــر
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اگر دولت سهام عرضه کند
بورس حبابی نمی شود 

مردم به اظهار نظر های منفی درباره آینده 
بورس توجه نکنند. علی آقامحمدی   عضو 
مجمع تشخیص مصلحت با بیان اینکه در 
آینده، بازار سرمایه بازدهی بهتری خواهد 
داشت افزود: زمانی که بورس رونق می گیرد 
افزون بر بازار ثانویه، وضع تولید نیز با تأمین 
منابع بهبود می یابد. رونق بازار بورس، پیشرفت کشور را نیز در پی 
خواهد داشت.  وی درباره عرضه سهام عدالت در بورس گفت: بر اساس 
مصوبه شورای عالی بورس، ۳۳۰ تعاونی سهام عدالت می توانند از 
کارگزاران بورس، نمایندگی بگیرند و به سهامداران در محلشان آموزش 
دهند. برای آموزش دیگر شرکت های استانی سهام عدالت و سهامداران 
آن در آینده نزدیک یکی از شرکت های استانی که کار های آن در حال 
انجام است وارد بورس می شود. وی  با بیان اینکه سال گذشته فقط 
۶۸۰ هزار کد بورســی صادر شد، افزود: قرار است  به مدت یک ماه، 
میلیون ها کد بورسی صادر شود و زیرساخت های آن برای دریافت 
غیرحضوری کد بورسی به وسیله ســهامداران فراهم شده است. 
پیش بینی می کنیم تا یک ماه آینده امکان فروش سهام عدالت فراهم 
شــود، اما مردم تا آن زمان آموزش های بورسی خود را کامل کنند و 
مــردم به اظهار نظر های منفی درباره آینده بورس توجه نکنند، اما 
مسئولان به نقد های کارشناسان و آسیب شناسی آینده بورس توجه 
کنند. اگر ۱۰۰ هزار میلیارد تومان عرضه واقعی به وسیله دولت در 
بورس انجام شود نوسان های بورس، منظم می شود و نخستین عرضه 
باید به وسیله بانک ها انجام شود و دولت نیز ۶۰ هزار میلیارد تومان از 
اموال بدون اســتفاده خود را عرضه کند. آنچه که اهمیت دارد ورود 
سرمایه به بورس است و مالکیت گذشته آن مهم نیست.  به علت محدود 
شدن بازار های دیگر،  افراد سرمایه های خود را وارد بورس می کنند که 
در پی آن و با رونق گرفتن بورس، خدمات بورسی  اشتغالزایی ایجاد  
خواهد کرد. ایشــان افزود: اگر بورس رونق بگیرد منابع بانک ها آزاد 
می شود و به طبقات متوسط به پایین اختصاص می یابد و شرکت های 
بزرگ نیز منابع مالی خود را از بورس تأمین می کنند. اگر دولت عرضه 
در بورس داشته باشد هیچ حبابی در بازار سرمایه شکل نمی گیرد، اما 
اگر عرضه ای انجام نشود هم حباب ایجاد می شود و هم خطرناک است.

رهبر معظم انقلاب اسلامی در ارتباط تصویری مستقیم و ۳ ساعته با هفت مجموعه تولیدی:

تولیدخوباقتصادرادرمقابلویروسهایمهاجمایمنمیکند دستورات روحانی درباره 
سهام عدالت و بورس 

تومان و قران جایگزین اسکناس
  و مسکوکات فعلی می شوند

پیش از ســخنان رهبر انقلاب اسلامی، 
ارتباط تصویری با هفت مجموعه تولیدی 
در صفادشــت )اســتان تهران(، ورزقان 
)استان آذربایجان شرقی(، زنجان، شهرک 
علمی و تحقیقاتی اصفهان، پاکدشــت 
)استان تهران(، شهرک صنعتی پرندک 
)استان مرکزی( و روستای به آباد مشهد 
برقرار شــد. در این برنامه که وزیران نیرو، 
صمت و جهــاد کشــاورزی نیز حضور 
داشتند، آقای شــریعتمداری وزیر کار، 
تعاون و رفاه اجتماعی گزارشی از اقدامات 
دولــت در بخــش تولیــد و همچنین 
برنامه های آن برای صیانت از اشتغال در 
شرایط کرونا بیان کرد و از یک کارگر نمونه 
تقدیر شــد. در ادامه ایــن برنامه آقایان: 
»صمدی رئیس هیئت مدیره شرکت اوَرنَد 
پیشرو«، »مصطفی بازیار کارگر نمونه«، 
»سعدمحمدی مدیرعامل شرکت ملی 
مس ایران و فیروزکوهــی کارگر معدن 
مس«، »ظهیری مدیرعامل شرکت ایران 
ترانســفو«، »نجات بخش رئیس هیأت 
مدیره شرکت دانش بنیان بهیار صنعت 
ســپاهان«، »فتاحی مدیرعامل شرکت 
تولیــدات لــوازم خانگــی امِِرســان«، 
»فیهمی پور مدیرعامل شــرکت تعاونی 
تولیدی نویــدکاران«، »رزم حســینی 
استاندار خراسان رضوی و صبوری از مزرعه 
نمونه صبوری«، گزارشهایی از وضعیت 
تولید، دستاوردها و مشکلات واحدهای 
تولیدی خود و پیشــنهادهایی برای حل 
مشکلات و تحقق شعار سال بیان و بر این 

نکات تأکید کردند:
- لزوم سرمایه گذاری برای افزایش ظرفیت 
تولیدی پتروشــیمی های داخلی برای 

تأمین مواد اولیه صنایع و کاهش واردات
- تسریع در ارائه تسهیلات بانکی، ارزی و 
امور گمرکی برای واردات مواد اولیه مورد 

نیاز صنایع
- ممانعــت از ورود هــر گونــه کالا و 

ترانسفورماتور دارای تولید داخل
- لزوم کاهش مجوزها و مقررات دست وپا 
گیر و ایجاد انگیزه برای ورود سرمایه گذاران 

و کارآفرینان
- مزایــا و امکانــات بی نظیــر اقتصــاد 
دانش بنیان برای جهش تولید و نزدیک 
شدن به الگوی اقتصاد مردمی در بخش 

تولید
- ضرورت هدفگذاری دقیق تســهیلات 
دولتی برای اصابت بــه تولیدکنندگان 
واقعی با توجه به کمبود سرمایه در گردش 

واحدهای دولتی
- لزوم اتخاذ روش مناسب خرید تضمینی 
محصولات کشاورزی با نرخ مشخص برای 
جلوگیری از ریسک در انتخاب محصول 

برای کشت
- ضرورت بها دادن به جوانان تحصیلکرده 
روستایی و تشویق و حمایت از آنها برای 
ماندن در روســتا و توســعه کشاورزی 

صنعتی
- لزوم به روزرسانی ماشین آلات کشاورزی 

برای افزایش تولید



سعید مدنی کارشناس ارشد صنعت 
خــودرو:   بنابراین اگر قرار اســت در 
تعییــن قیمــت کمیته خــودرو به 
جمع بندی برسد باید این اقدام بدون 

نظر شورای رقابت اتفاق بیفتد.
حضور سازمان حمایت تولید کنندگان 
و مصرف کنندگان نیز در کمیته خودرو 
از نکات حائز اهمیت اســت که مدیرعامل پیشین سایپا در این 
موردتاکید می کند که این تلقی، تلقی اشتباهی است که افزایش 
قیمت خودرو موجب نارضایتی مصرف کننده می شود زیرا اولین 
اولویت مصرف کننده این است که خودرویی برای خرید در بازار 
وجود داشته باشــد. همچنین مصرف کننده وقتی که ببیند 
افزایــش قیمت خودرو منجر به بهبود وضعیت شــرکت های 
خودروساز می شود و روی قیمت تمام شده و کیفیت محصولات 
آنها تاثیر مثبت می گذارد با آن همراه می شود. با این حال مدنی 
همچنان معتقد اســت که تعیین قیمت خودرو چه در کمیته 
خودرو و چه در ســتاد تنظیم بازار بیش از اینکه از مولفه های 
اقتصادی تاثیر بپذیرد از مولفه ها و نظرات سیاسی تاثیر گرفته و 
پیش بینی می کند که به طور حتم در ســال جدید درصدی به 
قیمت های فعلی خودرو افزوده می شود و دولت دوازدهم با توجه 
به اینکه در ســال پایانی خود قرار دارد تغییر چندانی در روال 

قیمت گذاری خودرو ایجاد نخواهد کرد.

خودرو

www.etebar.net
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ــر جهــت اطــلاع عمــوم  ــه شــرح زی ــده کــه خلاصــه آن ب ــل دفاترتکمیــل گردی ــه شناســه ملــی 14۰۰8986458 ثبــت و امضــا ذی ــه شــماره ثبــت 554645 ب ــخ 1398/11/23ب ــا حامی ایرانیــان درتاری ــا مســئولیت محــدود روی تاســیس شــرکت ب
آگهــی میگــردد. موضــوع فعالیــت :ارائــه خدمــات خودرویــی و تعمیرگاهــی جهــت تعمیــر و نگهــداری خودروهــای ســنگین و ســبک، ارائــه طرح هــای فنــی و تخصصــی و خدمــات اجرایــی بــرای پیشــبرد پروژه هــای تعمیرگاهــی و بازســازی و نوســازی 
خودروهــای ســبک و ســنگین دیزلــی و بنزیــن ســوز و گازســوز در سراســر کشــور، عقــد قــرارداد بــا شــرکتها و کارخانجــات داخلــی و خارجــی جهــت خدمــات پــس از فــروش محصــولات و تامیــن قطعــات مــورد نیــاز مربوطــه، شــرکت در مناقصــات و 
مزایــدات دولتــی و خصوصــی، واردات و صــادرات و خریــد و فــروش خودروهــای ســبک و ســنگین و ملزومــات و قطعــات یدکــی مرتبــط و اخــذ یــا اعطــا نمایندگیهــای مجــاز داخلــی و خارجــی از اشــخاص حقیقــی و حقوقــی و اخــذ تســهیلات ارزی و 
ریالــی از بانکهــا و موسســات مالــی و اعتبــاری داخــل یــا خــارج کشــور درصــورت لــزوم پــس از اخــذ مجوزهــای لازم از مراجــع ذیربــط مــدت فعالیــت : از تاریــخ ثبــت بــه مــدت نامحــدود مرکــز اصلــی : اســتان تهــران - منطقــه 14 ، شهرســتان تهــران 
، بخــش مرکــزی ، شــهر تهــران، محلــه پونــک جنوبــی ، خیابــان ســردار جنــگل ، خیابــان شــهید میرزابابایــی ، پــلاک 138 ، طبقــه همکــف کدپســتی 14۷6۷۷3634 ســرمایه شــخصیت حقوقــی عبــارت اســت از مبلــغ 1۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال نقــدی میــزان 
ســهم الشــرکه هــر یــک از شــرکا آقــای علیرضــا کلباســی بیدآبــادی بــه شــماره ملــی ۰۰59۰66۷۰9 دارنــده 5۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه آقــای حســن مومنــی بــه شــماره ملــی 5659485839 دارنــده 5۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال ســهم الشــرکه اعضــا هیئــت 
مدیــره آقــای علیرضــا کلباســی بیدآبــادی بــه شــماره ملــی ۰۰59۰66۷۰9و بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت مدیرعامــل بــه مــدت نامحــدود آقــای حســن 
مومنــی بــه شــماره ملــی 5659485839و بــه ســمت عضــو هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود و بــه ســمت رئیــس هیئــت مدیــره بــه مــدت نامحــدود دارنــدگان حــق امضــا : حــق امضــاء کلیــه اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور از قبیــل چــک و ســفته 
و بــروات و قراردادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــاء مدیرعامــل و رئیــس هیئــت مدیــره متفقــاً همــراه بــا مهــر شــرکت و ســایر اوراق عــادی و مکاتبــات بــا امضــاء مدیرعامــل منفــرداً همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر خواهــد بــود. اختیــارات مدیــر عامــل : 

طبــق اساســنامه ثبــت موضــوع فعالیــت مذکــور بــه منزلــه اخــذ و صــدور پروانــه فعالیــت نمــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت ها و موسســات غیرتجــاری تهــران )8322۰۷( 

ــه  ــی ب ــز درمان ــتانها و مراک ــان بیمارس ــار کارکن ــی اعتب ــرکت تعاون ــرات ش ــی تغیی آگه
شــماره ثبــت 19481۷ و شناســه ملــی 1۰1۰236۷۰52 بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره 
ــاون کار  ــورخ 98/1۰/15اداره کل تع ــماره 982/15/134944 م ــوز ش ــورخ 1398/۰4/3۰ومج م
ــد  ــا : حمی ــان و خانم ه ــل اتخــاذ شــد : آقای ــاه اجتماعــی اســتان تهــران تصمیمــات ذی و رف
حــاج اســماعیلی کــد ملــی : 52۰939۷491 بســمت مدیرعامــل ، شــهلا متانتــی کــد ملــی : 
۰۰499۷49۰4 بــه ســمت منشــی هیئــت مدیــره ، مرتضــی آقائــی کدملــی : 5949618262 بــه 
ســمت رئیــس هیئــت مدیــره ، کامــران زیــاری کدملــی : 2۰918493۷5بــه ســمت نایــب رئیس 
ــا دو  ــرکت ب ــادار ش ــد آور و اوراق به ــناد تعه ــا و اس ــه قرارداده ــن و کلی ــره تعیی ــت مدی هیئ
امضــاء: 1-آقــای حمیــد حــاج اســماعیلی مدیرعامــل بــه عنــوان دارنــده امضــا ثابــت و آقــای 
مرتضــی آقائــی رئیــس هیئــت مدیــره همــراه بــا مهــر شــرکت تعاونــی دارای اعتبــار خواهــد 
ــت  ــس هیئ ــب رئی ــاری نای ــران زی ــای کام ــاء آق ــره امض ــت مدی ــس هیئ ــاب رئی ــود در غی ب
مدیــره معتبــر اســت همچنیــن اوراق عــادی شــرکت بــا امضــاء مدیــر عامــل و مهــر شــرکت 
معتبــر خواهــد بــود . ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت ها و موسســات 

ــران )832213(  ــاری ته آگهــی تغییــرات شــرکت خدماتــی کاج طلایــی آفــاق بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره غیرتج
ــی  ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 1۰1۰3۷4۰۰39 ب ــه مل ــت 339182 و شناس ثب
ــی  ــماره مل ــی ش ــارا برات ــد : س ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــورخ 1398/۰3/29تصمیم ــاده م ــوق الع ف
۰۰12553344 بــا پرداخــت 32۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه صنــدوق شــرکت در زمره شــرکا قــرار گرفت. در 
نتیجــه ســرمایه شــرکت از 1۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه 132۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش یافــت و مــاده مربوطه 
در اساســنامه اصــلاح گردیــد لیســت شــرکا بــه قــرار زیــر اســت محمدرضــا مکــی بــا شــماره 
ملــی 1219۰۷۰361 دارای 34۰۰۰۰۰۰ ریــال علــی اصغــر مکــی با شــماره ملــی 12199۰2۷99 دارای 
34۰۰۰۰۰۰ ریــال ســارا براتــی بــا شــماره ملــی ۰۰12553344 دارای 32۰۰۰۰۰۰ ریــال اکبــر مکــی 
بــا شــماره ملــی ۰۰69816441 دارای 32۰۰۰۰۰۰ ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ــران )83221۰(  ــاری ته ــات غیرتج ــرکت ها و موسس ــت ش ثب

ــه شــماره ثبــت 248824  آگهــی تغییــرات شــرکت تضامنــی حمیــد اکرمــی وشــریک ب
ــاده  ــوق الع ــی ف ــع عموم ــه مجم ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 1۰1۰2893356 ب ــه مل و شناس
ــوری  ــزی جمه ــک مرک ــه 98/12/11بان ــماره 98/428964 مورخ ــوز ش ــورخ 1398/11/2۰و مج م
ــی  ــماره مل ــه ش ــی ب ــد اکرم ــای حمی ــد : آق ــاذ ش ــل اتخ ــات ذی ــلامی ایران تصمیم اس
۰۰65539۷61 بــا پرداخــت مبلــغ 36۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بصنــدوق شــرکت میــزان ســهم الشــرکه 
ــه  ــه زاقــرد ب ــم ســودابه خدمتــی ول ــال افزایــش داد. خان ــه مبلــغ 1۰8۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ری خــود را ب
ــزان  ــرکت می ــدوق ش ــال بصن ــغ 4۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ری ــت مبل ــا پرداخ ــی ۰۰58۰19۷۷4 ب ــماره مل ش
ســهم الشــرکه خــود را بــه مبلــغ 12۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش داد. در نتیجــه ســرمایه شــرکت از 
مبلــغ 8۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ 12۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ ریــال افزایــش یافــت و مــاده 4 اساســنامه بــه 
نحــو مذکــور اصــلاح گردیــد. اســامی شــرکا و میــزان ســهم الشــرکه هــر یــک بشــرح فــوق 
میباشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت ها و موسســات غیرتجــاری 

ــران )8322۰8(  ته

آگهــی تغییــرات شــرکت الــکام توســعه آمــاد ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت 519۷64 
ــورخ 1398/۰5/۰1  ــره م ــت مدی ــه هیئ ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 1۰63۰184۷9۰ ب ــه مل و شناس
تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : -ســیدهادی علــوی بــه شــماره ملــی 2993964518 بــه ســمت 
رئیــس هیــأت مدیــره، -.ســیداحمدعلوی ارجــاس بــه شــماره ملــی 2991349964 بــه ســمت 
نائــب رئیــس هیــأت مدیــره -ســیدمهدی علــوی ارجاســی بــه شــماره ملــی 2992۷484۰4 بــه 
ســمت عضــو هیــأت مدیــره -.ســید مصطفی علــوی بــه شــماره ملــی 298۰4۷9594به ســمت 
مدیرعامــل) خــارج از اعضــای هیــأت مدیــره( انتخــاب شــدند. کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و 
تعهــدآور شــرکت از قبیــل چــک، ســفته، بــروات، قراردادهــا و عقوداســلامی بــا امضــای رئیس 
هیــأت مدیــره و مدیرعامــل متفقــاً همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. کلیــه اوراق و 
اســناد عــادی شــرکت و همچنیــن کلیــه قراردادهای پرســنلی شــرکت بــا امضای رئیــس هیأت 
مدیــره یــا مدیرعامــل شــرکت منفــرداً همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر خواهــد بــود. ســازمان 
ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت ها و موسســات غیرتجــاری تهــران )8322۰9( 

  دلالان بازار خودرو را بهم ریختند
 امیر جعفرپور معاون دفتر خودرو و نیروی محرکه 
وزارت صنعت معدن و تجارت گفت: اطمینان می 
دهم که به زودی قیمت خودرو در بازار اصلاح می 
شود و دیگر مردم با قیمت های بالا مواجه نخواهند 
شد. وی ر درباره روند قیمتی که خودروهای داخلی 
و به خصوص پراید در این روزها در بازار دارند، افزود: ســتاد تنظیم بازار با 
همکاری سایر مجموعه ها و سازمان حمایت در حال نهایی کردن قیمت 
خودرو متناسب با استانداردها ۸۵ گانه، آلایندگی ها و رعایت استانداردهای 
الزامی اســت.وی با بیان اینکه به زودی قیمت خــودرو در کارخانه های 
خودروسازی تجدید نظر می شود، تصریح کرد: با بررسی های دقیقی که 
صورت گرفته قیمت خودرو به نحوی تعیین خواهد شد که با بازار تفاوت 
زیادی نخواهد داشت، این امر ضمن حذف دلالان باعث خواهد شد که قیمت 
ها دیگر هیجانی افزایش پیدا نکند و مردم با شوک قیمتی روبرو نشوند.معاون 
دفتر خودرو و نیروی محرکه وزارت صنعت معدن و تجارت گفت: توصیه ما 
به مردم  این است که تا اعلام قیمت خودروها به هیچ عنوان از بازار خودروی 
خریداری نکنند و مطمئنا باشند که بعد از تصمیم نهایی ستاد تنظیم بازار 
ضمن ترکیدن حباب قیمت، قیمت انواع خودروها در بازار متعادل خواهد 
شد و در پی آن شاهد هماهنگی عرضه و تقاضا خواهیم بود.وی تصریح کرد: 
خرید هر گونه خودرو در این روزهای بازار به ضرر مصرف کننده اســت.
جعفرپور گفت: در حال حاضر تفاوت قیمت خودروهای کارخانه و بازار بسیار 
زیاد است و این امر به هیچ عنوان پذیرفتنی نیست، به همین دلیل در تصمیم 
های جدید دیگر چنین فاصله قیمتی وجود ندارد. وی تأکید کرد: طی چند 
وقت اخیر دلالان بازار خودرو را بهم ریختند و اجازه ندادند قیمت ها مسیر 
طبیعی خود را طی کند، از اینرو با تصمیم های جدیدی که به زودی اعلام 
می شود، مشکل بازار خودرو حل خواهد شد.  جعفرپور گفت: دلالان بازار 
خودرو، قیمت پراید را بالا بردند و قیمت فعلی آن که بیش از ۸۰ میلیون 
تومان است، پذیرفتنی نیست، لذا اگر مردم صبر کنند تکلیف قیمت ها 
مشخص خواهد شد و دیگر بواسطه فعالیت دلالان بازار خودرو با التهاب 

روبرو نمی شود.

محصولجدیدایرانخودروثمرههمکاریباشرکتهایدانشبنیانوقطعهسازانبرترخبـــر
 فرشاد مقیمی مدیرعامل گروه صنعتی ایران 
خودرو طی بازدیدی از شــرکت قالب های 
صنعتی ایران خودرو ضمن بیان مطلب فوق 
k132 ، ثمره  گفــت: »محصــول پــروژه̀ 
همکاری شــرکت های دانش بنیان و قطعه 
سازان برتر داخلی است و تولید برخی از قالب 
های قطعات آن با کیفیت بالایی درشرکت 
قالب های صنعتی ایران خودرو در دستور کار 
قــرار گرفته اســت.« مقیمی بــا تاکید بر 
توانمندی های این شــرکت افزود: شرکت 
قالب های  صنعتی  ایران خودرو برای توسعه 
بازار خودرو محدودیت ندارد و می تواند دانش 
فنی خود را در حوزه قالب ســازی به دیگر 
صنایع انتقال دهد. مدیرعامل گروه صنعتی 
ایران خــودرو تاکید کــرد: تمرکز بیش تر 
شــرکت قالب های صنعتی بر اجرای پروژه 
های تعریف شــده در سال »جهش تولید« 
باشد. وی با اذعان به این که شرکت قالب های 
صنعتی ایران خودرو باید توان توسعه داشته 
باشــد،افزود: این شــرکت فقط به مشتری 
خاصی به نام ایران خودرو تکیه نکرده و حوزه 

کاری خود را گسترش دهد.  مقیمی با تاکید 
بر بهینه سازی هزینه ها در سرلوحه برنامه 
های گــروه صنعتی ایران خــودرو گفت: با 
رعایت این اصل و همکاری شرکت های دانش 
بنیان و سازندگان گام های موثری برای تولید 
محصــول با کیفیــت برخواهیم داشــت. 
مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو تامین 
منابع ارزی مورد نیازتولید را از دیگر وظایف 
شــرکت های گروه صنعتی ایــران خودرو 

دانست و تاکیدکرد: در شرایط فعلی باید همه 
توان و همت خــود را به حضور در بازارهای 
صادراتی معطوف کرده تا در تامین ارز مورد 
نیاز وابســته به نظام بانکی نبوده و خودکفا 
باشیم. وی تاکیدکرد: هر پروژه ای در گروه 
صنعتی ایران خودرو با تایید و اخذ مصوبه از 
ســتاد پروژه ها قابلیت اجــرا دارد و آماده 
هرگونه همکاری با شرکت قالب های صنعتی 

برای رفع موانع موجود هستیم. 

آمادگی،تولید پنج میلیون قطعه پرسی
در ادامه این بازدید شاهین صدری مدیرعامل 
شــرکت قالب های صنعتی ایــران خودرو  
ضمن ارایه گزارشی از عملکرد این شرکت در 
سال ۹۸گفت: »این شرکت طراحی و ساخت 
قالب های K۱۳۲ را در دستور کاری خود قرار 
داده اســت.« وی ادامه داد: شــرکت آیکید 
امسال که به نام »جهش تولید« مزین شده، 
توان تولید پنج میلیــون مجموعه قطعات 
پرسی  و ۱۷ میلیون قطعات برای محصولات 
ایران خــودرو  را دارد.صدری به دیگر پروژه 
های این شرکت اشــاره کرد و گفت: پروژه 
طراحی و ســاخت مجموعه قالب های سپر 
جلــو و عقب ۲۰۷  صندوق دار، از دیگر پروژ 
های در دست اجرای این شرکت است. وی 
حضور در بازارهای صادراتی را از دیگر اهداف 
شــرکت دانســت و افزود: در همین راستا 
شــرکت آیکید موفق به عقد ســه قرارداد 
طراحی و ســاخت قالب های تودری و بدنه 
خودرو  برای یکی از شرکت های بین المللی 

بزرگ و مطرح قالب سازی شده است.    

مهدی دادفر دبیر انجمن واردکنندگان خودرو، با اشاره 
به جلســه درباره ترخیص خودروهای دپو شــده از 
گمرکات گفت: شناسه خودروهای ترخیص نشده 
بارگذاری شد، اما این اقدام هم به ترخیص خودروها 
نخواهد انجامید. با توجه به مهلت بسیار کوتاه باقی مانده 
و نبود هماهنگی بین دستگاه ها و سازمان های ذی ربط، 
اگر ایرادات به سرعت رفع نشود، ترخیص خودروها بعید 
خواهد بود.  وی در مورد نتایج جلسه با مسوولان برای 
ترخیص خودروهای دپویی گفت: اداره کل خودرو و 
نیرو محرکه، شناسه و تاییدیه های خودروهای ترخیص 
نشده را بارگذاری کرد، اما این اقدام منجر به حل اساسی 

مشکل نشد، زیرا ســامانه دارای ایراداتی است. دادفر 
گفت: برای خودروهایی که از طریق بانکی گشایش 
اعتبار شده بودند، اصلا قابلیت اعمال ثبت سفارش، 
تغییر، تمدید یا ویرایش وجود ندارد و این مشکل باید 
توسط بانک مرکزی حل شود. به عبارتی مشکلی در 
اداره کل خودرویی وزارت صمت وجود نداشته و ۹۰ 
درصد مشکلات حل شــده، اما همچنان در پیچ و 
خم های اداری هستیم که آخرین آن، اداره کل مقررات 
سازمان توسعه و تجارت است و عدم هماهنگی بین 
دستگاه ها و سازمان های زیرمجموعه وزارت صمت، 
سازمان توسعه و تجارت، اداره کل خودرویی وزارت 

صمت، ســازمان حمایــت مصرف کننــدگان و 
تولیدکنندگان و همچنین سامانه انفورماتیک این 
وزارتخانه سبب شده علاوه  بر اینکه تاکنون ثبت سفارش 
قابلیت ویرایش نداشته باشد، ثبت سفارش جدیدی هم 

اعمال نشود. در کنار اینها تاییدیه جدیدی هم ایجاد 
نشــده، بنابراین هیچ کــدام از مالکان و درحقیقت 
واردکنندگان خودرو نتوانسته اند خودروهای خود را از 
گمرک ها ترخیص کنند و  آنهایی هم که ترخیص شده، 
مربوط به سری پیش واردات و مصوبه قبلی است که 
شامل هزار و یک دستگاه خودروی وارداتی متعلق به 
کرمان موتور و ۴۷ دســتگاه نیز مربوط به اشخاص 
حقیقی و حقوقی می شود. به گفته دادفر، بیش از ۳ هزار 
خودرو به دلیل اهمال سازمان ها و کارشناسان آنها و 
تفســیرهایی که از مصوبه دولت دارند، همچنان در 

گمرکات دپو هستند./ایسنا

شورایی برای قیمت گذاری خودرو 

احتمال توقف تولید با اتمام ذخایر مواد اولیه
سخنگوی انجمن صنفی تایر ایران از تصمیم اخیر 
کمیته تایر ستاد تنظیم بازار در تخصیص ارز ۴۲۰۰ 
تومانی برای واردات تایر انتقاد کرد و گفت: این در 
حالی اســت که ارز تایرســازان قطع شــده و 
تولیدکنندگان باید به دنبال ارز نیمایی برای تامین 
مواد اولیه مورد نیاز باشند. مصطفی تنها افزود: تا 
سال گذشته گشایش های ارزی هر چند با تاخیر انجام و ارز ۴۲۰۰ تومانی به 
تایرسازان پرداخت می شد، اما امسال چرخشی در اولویت های ارزی شاهدیم 
و کارخانجات تایرسازی از این ارز محروم شده اند. وی گفت: از بهمن ماه پارسال 
تا امروز هیچ گشایش اعتباری برای تامین مواد اولیه خارجی مورد نیاز صنعت 
تایر انجام نشده و در چند ماه آینده با پایان یافتن ذخیره شرکت های تایرساز با 
توقف تولید مواجه خواهیم شد. پرسش اینجاست که اگر کمبود ارز در کشور 
وجود دارد چرا اولویت ها معکوس شده و به جای تولید، به واردات ارز تعلق 
می گیرد؟ به گفته این مقام صنفی، کارخانجات تایر سازی به صورت ۲۴ ساعته 
در حدود ۳۵۵ روز از سال فعالند که فعالیت آنها نیازمند جریان مداوم تامین 
مواد اولیه است، اما نقدینگی کارخانجات به اندازه کافی نیست تا بتوانند مواد 
اولیه مورد نیاز را خریداری و در انبارها ذخیره کنند. علاوه بر آن همه مواد اولیه 
نیز قابل نگهداری نبوده و برخی از آنها تاریخ مصرف و انقضا دارند. وی بیان کرد: 
اکنــون ۴۰ درصد مواد اولیه مورد نیاز این صنعت از خارج و به طور عمده از 
کشورهای آسیای شرقی وارد می شود که عمده ترین آن کائوچو بوده و پس از 
آن انواع مواد شیمیایی، شتاب دهنده ها و آنتی اکسیدان ها قرار دارند.تنها هشدار 
داد: این موضوع علاوه بر توقف تولید تایرسازان در چند ماه آینده با پایان یافتن 
ذخایر آنها، به طور قطع همه برنامه های توسعه ای تایرسازان از جمله تولید 

تایرهای باری و اتوبوسی را تحت تاثیر منفی قرار خواهد داد.

یادداشت-2

ثبت نامِ ۱۵۰هزار نفر در  طرح فروش و تحویل ۹۰ هزار خودرو  سایپا

هفته نامه اقتصادی ایران صرفهجویی
ارزی
3/4میلیارد
یورویی
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احتمال عدم ترخیص خودروهای دپویی 

به مشتریانِ سایپا در سه ماه گذشته/ ادعای برخی رسانه ها مبنی 
بر عدم عرضه توســط خودروســازان صحت نداردثبت نامِ 
۱۵۰هــزار نفر در طرح فروش و تحویــل ۹۰ هزار خودرو به 
مشتریانِ سایپا در سه ماه گذشته/ ادعای برخی رسانه ها مبنی 
بر عدم عرضه توسط خودروســازان صحت ندارد قائم مقام 
مدیرعامل ســایپا در امور فروش اظهار کرد: رکود مناسبتی 
ماه های نخست سال با شرایط شیوع ویروس کرونا تشدید شد 
و تقاضای واقعی بازار را کاهش داد اما بروز واسطه گری و تلاش 
برای کسب سود از طریق خرید و فروش خودرو، تقاضای کاذب 

قابل توجهی را شکل داد و التهاب را به بازار تزریق کرد.
 مجید باقری با بیان اینکه سایپا به عنوان یک بنگاه تولیدی و 
یکی از دو خودروساز بزرگ کشور در حیطه اختیارات و وظایف 
خود برای تنظیم بازار تلاش کرده، افزود: در ســه ماه گذشته 
بیش از ۹۰ هزار خودرو تحویل مشتریان سایپا شده و بیش از 
۱۵۰ هزار نفر از هموطنان نیز در طرح های فروش اینترنتی 
سایپا موفق به ثبت نام و پیش خرید خودرو شده اند، لذا ادعای 
برخی رسانه ها مبنی بر عدم عرضه توسط خودروسازان و نیز 

عدم امکان ثبت نام اینترنتی )حداقل در خصوص گروه سایپا( 
صحت ندارد و ما در سایپا هر آنچه توان تولیدی داشته ایم به کار 
گرفته ایم و هرچه تولید کرده ایم به مشتری تحویل داده ایم.وی 
ادامه داد: مجموع خودروهای تحویلی و ثبت نامی سایپا در سه 
ماه گذشته ۲۴۰ هزار خودرو بوده که آمار قابل قبولی برای نقش 
آفرینی یک خودروساز در تنظیم بازار به حساب می آید.  باقری 
قیمت های اعلام شده برای خودروها را هیجانی و غیرواقعی 
توصیف کرد و با بیان اینکه معامله ای با این قیمت ها در بازار اتفاق 
نمی افتد، افزود: قیمت سازی هدفمند در سایت های خرید 
خودرو توسط عده ای خاص و ایجاد وسوسه در مصرف کنندگان 
برای فروش خودرو خود به دلیل ایجاد پتانسیل کسب سود چند 
ده میلیونی، در کنار فضاسازی های رسانه ای افرادی که نفعشان 
در واردات خودرو و تضعیف صنعت خودرو کشور است باعث 
شده افزایش قیمت ها در بازار آزاد )حتی برای خودروی پراید 
که تولیدش متوقف شده و ماه هاست به فروش نمی رسد( به 
دروغ به خودروســاز نسبت داده شده و یک فضای سنگین و 

تصنعی بر علیه تولیدکننده ایجاد شود.

وی با بیان اینکه رهنمود اخیر رهبر معظم انقلاب در ممنوعیت 
واردات خودرو به عنوان یک خط مشی صحیح و اصولی بیانگر 
نگاه متعالی معظم له به تقویت صنعت داخلی است که باید 
سرلوحه اظهارات و اقدامات نهادها و سازمان های متولی و مرتبط 
با صنعت خودرو قرار گیرد، افزود: با تاکید مدیریت ارشد گروه 
سایپا مبنی بر طراحی به روز و مدرن محصولات جدید این گروه، 
رشد بسیار خوبی را در حوزه افزایش کیفیت و شاخصه های 
روزآمدی شاهدیم و در سال جاری حداقل سه محصول جدید 

سایپا به بازار عرضه خواهد شد.

آگهــی تغییــرات شــرکت خدماتــی کاج طلایــی آفــاق بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره 
ثبــت 339182 و شناســه ملــی 1۰1۰3۷4۰۰39 بــه اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ 
ــه  ــا شــماره ملــی ۰۰12553344 ب 1398/۰3/29تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ســارا براتــی ب
ســمت نایــب رئیــس هیئــت مدیــره -علــی اصغــر مکــی بــا شــماره ملــی 12199۰2۷99 بــه 
ــه ســمت  ــی 1219۰۷۰361 ب ــا شــماره مل ــره -محمدرضــا مکــی ب ســمت رئیــس هیئــت مدی
مدیــر عامــل و عضــو هیئــت مدیــره انتخــاب گردیدنــد کلیــه اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور 
شــرکت از قبیــل چــک ، ســفته ، بــرات ، قراردادهــا و عقــود بــا امضــای رئیــس هیئــت مدیــره 
بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت و اوراق عــادی و اداری بــا امضــای رئیــس هیئــت مدیــره به 
تنهایــی همــراه بــا مهــر شــرکت معتبــر مــی باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره 

ــران )832212(  ــاری ته ــات غیرتج ــرکت ها و موسس ــت ش ثب

ــت  ــماره ثب ــه ش ــاص ب ــهامی خ ــاد س ــعه آم ــکام توس ــرکت ال ــرات ش ــی تغیی آگه
ــورخ  ــره م ــت مدی ــه هیئ ــتناد صورتجلس ــه اس ــی 1۰63۰184۷9۰ ب ــه مل 519۷64 و شناس
1398/11/24تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : - کلیــه ســرمایه تعهــدی شــرکت توســط صاحبــان 
ســهام پرداخــت گردیــده اســت. ســازمان ثبــت اســنادواملاک کشــور اداره ثبــت شــرکت ها و 

ــران )832211(  ــاری ته ــات غیرتج موسس

نامه سازمان بازرسی به وزارت صمت 
درباره قیمت خودرو 

 در نامه سازمان بازرسی کل کشور به وزیر صمت آمده اصلاح 
قیمت خودرو مشروط به تضمین عواملی همچون جلوگیری 
از ایجاد حاشیه بازار، توجه به زنجیره تامین، انجام تعهدات، 
افزایش خدمات پس از فروش، لزوم داخلی سازی و کاهش 

ارزبری انجام شود. 
براساس نامه ســازمان بازرسی کل کشور به رحمانی وزیر 
صنعت، معدن و تجارت اعلام شده است که با توجه به جلسه 
۱۵ اردیبهشت ماه کارگروه تنظیم بازار و مباحث مطروحه در 
قیمت گذاری خــودرو منتج به اتخاذ تصمیم درباره اصلاح 
قیمت ها مشروط به تضمین عواملی همچون جلوگیری از 
ایجاد حاشــیه بازار، توجه به زنجیره تامین، انجام تعهدات، 
افزایش خدمات پس از فروش، لزوم داخلی سازی و کاهش 
ارزبری، افزایش تولید و افزایش کیفیت از ناحیه خودروسازان 
و با توجه پی نوشت معاون اول رئیس جمهور دایر بر ضرورت 
اجرای پیشنهاد این سازمان، از آنجا که اقدامی از ناحیه آن 
وزارتخانه در این خصوص ملاحظه نشد و از طرفی به واسطه 
آنکه ابزار نظارتی لازم برای تحقق عوامل مشروط به اصلاح 
قیمت احصا نشده که بدون آن صرفا زمینه افزایش پی در پی 
قیمت خودرو فراهم خواهد شــد، بنابراین شایســته است 
دســتور فرمایید کارگروه تنظیم بازار گزارشی درخصوص 
تحقق پیشنهاد این ســازمان ارائه و ترتیبی اتخاذ کند تا با 
تبیین نقشــه راه تحقق عوامل مشروط و با پیش بینی ابزار 
سنجش هریک از آن عوامل و اطمینان از حصول آنها متعاقبا 
درخصوص اصلاح قیمت ها با ملحوظ کردن نظر کارشناسی 
شورای رقابت به واسطه جایگاه قانونی آن شورا تصمیم گیری 

و از نتیجه اقدامات این سازمان را مطلع کنند.
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محمدابراهیم تحسیری در آستانه روز بزرگداشت معلم ضمن پیامی خطاب به قشر 
معظم فرهنگیان، اقدامات بیمه معلم به این جامعه را تشریح کرد.  وی در پیامی گفت: 
در حالی قدم در دومین ماه سال می گذاریم که ویروس کرونا شرایط ویژه ای را در ایران 
و جهان ایجاد کرده است، اما قشر زحمتکش فرهنگیان حتی در بحران کرونا نیز آموزش 
و پرورش آینده سازان مملکت را تداوم بخشیده اند و همچنان با صلابت آموزش از 
راه دور را در دستور کار خویش قرار داده اند. بر خود لازم می دانم تا زحمات بی دریغ 
فرهنگیان عزیز را ارج نهم و اعلام دارم، شرکت بیمه معلم تلاش می کند تا با ارائه 
محصولات متنوع بخش کوچکی از زحمات این عزیران را ارج نهد. تعامل دو سویه بیمه 
معلم و وزارت آموزش و پرورش ارزشمند است و خدمات بیمه معلم طی سال های 
متوالی به این وزارت مهرتاییدی است براین ادعا خدمات جدید بیمه معلم در پاسداشت 
۱۲ اردیبهشتبر اساس این گزارش بیمه معلم به مناسبت روز معلم دو طرح جدید را به 
جامعه فرهنگیان عرضه کرده است که به شرح زیر می باشد:۱. بیمه نامه مسافرتی)خارج 
از کشور( با ۱۵درصد تخفیف و بصورت آنلاین ۲. بیمه نامه حوادث انفرادی ویژه 
فرهنگیان: با ۴۰درصد تخفیف و حداکثر سرمایه ۲.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال )فوت و نقص 
عضو(بصورت آنلاین لازم بذکر است، کلیه خدمات فوق با توجه به شرایط ویژه کشور 

در اثر شیوع کرونا به صورت آنلاین ارائه می گردد.

ارائهخدماتجدید
بهمناسبت
روزمعلم

محمدابراهیمتحسیری

بازارچه پی بوم ؛ کم کم باید به فکر جایگزین کردن ابزارهای نوین پرداخت با کارت هاي بانکي 
بود. بانک قرض الحسنه مهر ایران به این موضوع هم فکر کرده است. QR کد یکي از این 
ابزارهاي پرداخت غیرتماسي است. مي توانید با اسکن QR کد اپلیکیشن »فون پي« که در 
بسیاري از مراکز فروشگاهي و تاکســي ها نصب شده، نسبت به پرداخت مبلغ اجناس 
خریداري شده از فروشگاه یا کرایه تاکسي اقدام کنید. شاید قدر این خدمت را در این روزها 
بیشتر مي دانیم، زیرا کارت بانکي نیز به عنوان یکي از ابزارهایي شناخته شده که مي تواند ناقل 
ویروس کرونا باشد. با استفاده از این خدمت مهریران دیگر نیازي به استفاده از کارت بانکي 
هم نخواهید داشت. مواردی که گفته شد علاوه بر خدمات متعارفی است که مهریران نیز 
مانند سایر اپلیکیشن هاي همراه بانک ارائه مي کند؛ خدماتي همانند مشاهده موجودي 
حساب، انجام عملیات کارت به کارت، دریافت شماره شبا و... . اگر بانک مهر ایران پیش از این 
با ارائه خدمات بر بستر اینترنت بانک باعث شد شعبه به خانه و محل کار شما بیاید، اکنون با 
گسترش خدمات همراه بانک خود شعبه بانک را در دستان شما قرار داده است. با استفاده از 
خدمات مختلف همراه بانک مهر ایران علاوه بر صرفه جویي در زمان و هزینه، دیگر نیازي 

نیست در این روزهاي کرونایي با بیرون آمدن از منزل، سلامتي خود را به خطر بیندازید.

مهریران،خدمتنوین
بانکمهرایرانبربستر
تلفنهمراه

بانکمهرقرضالحسنه

مسعود بادین مدیرعامل شرکت بیمه آسیا  گفت: در سال ۱۳۹۸ بیمه آسیا با ۳۷.۲ 
درصد رشد نسبت به سال ۱۳۹، بیش از ۶۰ هزار میلیارد ریال حق بیمه تولید نماید 
و در این مدت، بالغ بر ۳۳ هزار میلیارد ریال خسارت به بیمه گذاران پرداخت شد که 
در مقایسه با سال قبل، ۱۲.۶درصد افزایش نشان می دهد. این در حالی است که 
نسبت خسارت در سال ۱۳۹۸ با ۵۵.۵ درصد، نسبت به سال گذشته که ۶۷.۷ 
درصد بوده، منفی ۱۲.۲ درصد کاهش یافته است و این کاهش چشمگیر نسبت 
خسارت، علیرغم افزایش مبلغ خسارت، بیانگر ریسک سنجی فنی و مناسب و اصلاح 
ترکیب پرتفوی در بیمه آسیا است. و در شاخص های عملکردی بازار بیمه، رشد و 
موفقیت قابل ملاحظه ای به ارمغان آورد و  با توجه به خسارت های پرداختی در سال 
۱۳۹۸، روزانه بیش از ۹۰ میلیارد ریال خسارت به بیمه گذاران خود پرداخت و سطح 
یک توانگری مالی را با ثبت ۱۴۵ درصد به دست آورد. همچنین کسب رتبه اول در 
شفافیت مالی در بورس، کسب رتبه برتر در گروه بیمه ای در بین یکصد شرکت برتر 
کشور )IMI100( برای ۲۲ سال متوالی، رشد ۱۷۵ درصدی در بازده پرتفوی سبد 
سهام سرمایه گذاری، رشد بیش از پنج برابری ارزش سهام بیمه آسیا )از۱۷۴۲ ریال 
به ۹۸۵۵ ریال(، رشد ۴۵ درصدی سرمایه گذاری در سهام شرکت های بورسی و 

فرابورسی، رشد ۷۱ درصدی سپرده های بانکی و اقدام در تجدید ارزیابی داراییست

بیمهآسیا
درجایگاهممتاز
صنعتبیمه

مسعودبادین

 دکتر حسین مهری مدیرعامل بانک صنعت و معدن گفت: در شرایطي که متقاضیان 
اعتبارات و مشتریان به دلیل شیوع ویروس کرونا با محدودیت در تردد و مراجعه به 
ستاد بانک مواجه هستند، افزایش اختیارات شعب در اعطاي تسهیلات، وصول 
مطالبات و بخشش جرایم امکان پاسخگویي به درخواست ها و نیازهاي مشتریان را در 
مدت زمان کمتري فراهم خواهد کرد ، در سال جهش تولید مهمترین اقدام پس از 
تدوین سیاستهاي اعتباري و راهبردي، اجراي مؤثر سیاست ها به منظور ایجاد هم 
افزایي و چابک سازي سازمان است، لازم است مباحث مطرح شده در این سلسله 
نشست ها به صورت منسجم در اختیار تمامي کارکنان به خصوص کارکنان شعب قرار 
بگیرد تا به سرعت براي اجراي آن وارد عمل شوند. وی اصلي ترین سیاست بانک را 
اجراي حاکمیت شرکتي و بانکداري دیجیتال عنوان کرده و افزود: ضرورت دارد، 
ابزارهاي فني براي اجراي این سیاست در اختیار بخش هاي مختلف ستاد و شعب قرار 
گیرد و دوره هاي آموزشي مربوطه تکمیل گردد. اصغر پاک طینت رییس هیأت مدیره 
این بانک نیز با تأکید بر اهمیت وصول مطالبات در تأمین منابع بانکي، مهمترین اولویت 
در بخش وصول مطالبات را وصول منابع داخلي بانک عنوان کرده و بیان داشت: اگر از 
مشتریان داراي بدهي ارزي، معادل ریالي آن دریافت شود لازم است نسبت به خرید 

ارز اقدام نماییم تا نوسانات نرخ ارز موجب آسیب به مشتریان بانک نشود.

مهمترینسیاستهای
بانک،تحقق
جهشتولید

حسینمهری

دکتر محمد  رضایی مدیرعامل بیمه ایران با بیان اینکه تمدید بیمه نامه های ثالث 
بدون مراجعه بیمه گذار از اسفند ۹۸ تا اردیبهشت ۹۹ در راستای بخشنامه 
بیمه مرکزی، منجر به کاهش ۱۵۰۰ میلیارد تومانی در نقدینگی این شرکت 
شده، افزود: تاثیر دیگر کرونا بر افزایش هزینه های بیمه نامه های درمان بود که به 
طور میانگین برای هر یک از بیمه شدگان بیمه ایران که مبتلا به کرونا شده و در 
بیمارستان بستری شدند حدود ۱۵ میلیون تومان هزینه ایجاد شده و همچنین 
در بیمه های زندگی، مسئولیت، مهندسی و آتش سوزی با کاهش تقاضا مواجه 
بودیم چرا که با تعطیلی مراکز، کارخانه ها و کسب وکارها، مردم نیازی به این 
بیمه نامه ها نداشتند.  دکتر رضایی به کاهش صادرات و واردات و تبادل کالا با 
کشورهای همجوار و در نتیجه کاهش صدور بیمه نامه های حمل و نقل و بدنه 
وسائط نقلیه سنگین با شیوع کرونا اشاره کرد و افزود: این مسئله تاثیر زیادی در 
کاهش تقاضای صدور این بیمه نامه ها داشت و یکی از نتایج شیوع کرونا در 
اقتصاد، کاهش تقاضا و افزایش بیکاری بود که در نتیجه آن ورود نقدینگی به 
شرکت های بیمه کمتر شد و از سوی دیگر بسیاری از بیمه گذاران برای جبران 
کاهش درآمد خود مجبور به بازخرید بیمه های زندگی خود شدند که خود این 

موضوع نیز شرکت های بیمه را با کمبود نقدینگی مواجه نمود.

تشریحاثرات
شیوعكرونا
برصنعتبیمه

محمدرضایی

علی صالح آبادی مدیرعامل بانک توسعه صادرات گفت: شفاف سازی وضعیت فعلی 
صادرات، ارائه تحلیل از وضعیت موجود، نگاه به فرصت ها و تهدیدها و از همه مهمتر 
تعیین خط کلی و ایجاد نگاه کل نگر برای نهادهای مرتبط را از نقاط قوت این سند است 
و در این نامه عنوان کرد: سند مذکور از دیدگاه بانک توسعه صادرات ایران به عنوان یکی 
از بازوهای اصلی حمایت از صادرات در برخی موضوعات نیازمند بازنگری و یا توجه 
بیشتر است. مدیر عامل بانک توسعه صادرات پس از تشریح نکات و موارد نیازمند 
بررسی در سند نقشه راه صادرات کشور، پیشنهاد کرد: علاوه بر مدنظر قرار دادن ۷ 
مورد ذکر شده در بخش های مختلف سند توسعه راه صادرات، برخی محدودیت ها، 
نیازها و الزامات بانک توسعه صادرات ایران به شرح ذیل در بخش" ۳-۸ برنامه های 
پیشنهادی توسعه صادرات" و به ویژه بخش "۳-۸-۲- تسهیل دسترسی به منابع 
)صفحه ۱۶" و بخش" ۵-۳- عوامل موثر بر تولید صادراتی )ذیل بخش آسیب شناسی 
صادرات صفحه ۲۶" و یا "بخش ۵-۴-زیرساخت های پشتیبان و ارتقای تجارت 
)صفحه ۲۷(" نقشه راه توسعه صادرات ایران گنجانده شود. مدیر عامل بانک توسعه 
صادرات همچنین خواستار اضافه کردن مساله محدود بودن سرمایه بانک توسعه 
صادارت به عنوان اگزیم بانک ایران )ذیل بخش ۵-۳( و لزوم افزایش سرمایه بانک 

متناسب با ماموریت و شرایط حاکم بر صادرات )ذیل بخش۳-۸-۲( شد .

شفافسازیوضعیت
فعلیصادرات،ارائه
تحلیلازوضعیتموجود

علیصالحآبادی

پذیره نویسی واحد های سرمایه گذاری صندوق سرمایه گذاری قابل معامله )ETF( در 
بانک تجارت با استقبال چشمگیر هموطنان و مشتریان این بانک مواجه شد.  همزمان 
 ، )ETF(با اولین ساعات و با آغاز پذیره نویسی واحد های سرمایه گذاری قابل معامله
بسیاری از هموطنان و مشتریان برای بهره مندی از مزیت تخفیف ۲۰ درصدی با 
حضور در شعب بانک تجارت و یا از طریق درگاه های غیر حضوری نسبت به خریداری 
باقیمانده سهام دولت در بانک های تجارت، ملت، صادرات و بیمه های البرز و اتکایی 
امین از طریق پذیره نویسی واحد های سرمایه گذاری صندوق سرمایه گذاری قابل 
معامله اقدام کرده اند. در این پذیره نویسی قیمت هر واحد سرمایه گذاری مبلغ ۱۰۰ 
هزار ریال تعیین شده و وجوه واریزی باید مضربی از این عدد باشد . هر یک از اشخاص 
حقیقی دارای کد ملی حتی هموطنانی که فاقد کد بورس هستند می توانند با حداقل 
مبلغ ۱۰۰ هزار ریال و حداکثر مبلغ ۲۰ میلیون ریال و  بدون محدودیت سنی در این 
پذیره نویسی شرکت کنند.بانک تجارت برای تسهیل مشارکت حداکثری هموطنان ، 
پیشگیری از ابتلا و شیوع بیماری کرونا را مد نظر قرار داده و علاوه بر پذیره نویسی از 
طریق شعب، باایجاد درگاه های پرداخت غیرحضوری شامل، اینترنت بانک، همراه بانک 
و اپلیکیشن های ست و پات و نشانی اینترنتی  ikc.shaparak.irامکان مشارکت 

در این پذیره نویسی را فراهم کرده است.

استقبالازپذیره
نویسیصندوقهای
سرمایهگذاری

بانکتجارت

www.etebar.net

اقتصاد کلان

www.etebar.net
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اجرایطرح
تسهیمشادی

پست
بانکایران

در پی درگذشت مرحوم ابوالقاسم رحیمی انارکی مدیرعامل فقید بانک 
مسکن، دکتر فرهاد دژپسند وزیر امور اقتصادی و دارایی در حکمی نادر 
قاســمی عضو هیأت مدیره این بانک را به عنوان سرپرست بانک مسکن 
منصوب کرد. نادر قاسمی یکی از قدیمی ترین مدیران و اعضای خانواده ی 
بزرگ بانک مسکن است که در سال های اخیر در هیأت مدیره این بانک 
مسوولیت کمک به نظام تامین مالی مسکن را بر عهده داشته است. قاسمی 
همچون مرحوم رحیمی انارکی با بیش از ۳۰ سال سابقه خدمت در بانک 
مسکن فعالیت خود را از مراحل پایین مسوولیت در بانک آغاز کرد و به تدریج 
با انعکاس و ثبت توانایی های خود در این حوزه توانست مراحل رشد و ارتقا 
بیشتر مسوولیت را تجربه کند. سرپرست جدید بانک مسکن گفت: اواخر 
سال گذشــته و اوایل امسال به واسطه مسوولیتم در هیأت مدیره بانک 
مسکن، از نزدیک با دغدغه ها و تاکیدهای مرحوم رحیمی انارکی بابت کمک 
بانک مسکن به جهش تولید و نجات مسکن از رکود در جریان بودم و به 
خوبی نسبت به اهمیت سیاست های اعتباری سال ۹۹ بانک مسکن اشراف 
دارم. مجموعه هیأت مدیره بانک مســکن در ســال جدید به پیروی از 
مدیرعامل فقید،مرحوم رحیمی مصمم اســت همه اختیارات ، ابزارها و 
سیاست های قابل اجرا در نظام تامین مالی مسکن را در جهت پویاسازی و 
سرمایه گذاری ساختمانی به کار ببندد. من نیز به عنوان عضوی از خانواده 
بزرگ بانک مســکن حساسیت ها و اهمیت مسوولیت جدیدی که وزیر 
اقتصادی بر عهده ام قرار داده است را به خوبی درک می کنم و تلاشم این 
خواهد بود همچنان نقش اصلی بانک مسکن در حوزه تامین بانکی بخش 
مسکن و ساختمان را هرچه بهتر و پررنگ تر از سال های گذشته ایفا و محقق 
کنم و آرمانهای مرحوم رحیمی انارکی را به کمک مدیران و کارکنان به 
نتیجه برسانیم.هیات مدیره بانک،مدیران ارشد،مدیران و تمامی کارکنان 
صدیق و پرتلاش بانک کما فی ســابق تمام توان خود را درجهت تحقق 
منویات مرحوم رحیمی انارکی ، در تامین مسکن مردم عزیز کشور بکار می 
گیرند و با عنایت به خواست آن فقید سعید لحظه ای از خدمت گزاری به 
بخش مسکن و مردم کشور درنگ نمی کنندو همچون ۸۱ سال گذشته 

در این راه تلاش و جهاد می نمایند.

 امیر صباغ مدیر اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری ایمیدرو: خبر

واگذاری سهام ایمیدرو منتفی شد 
 طی روزهای اخیر عرضه سهام سازمان نوسازی معادن 
و صنایع معدنی ایران )ایمیدرو( بسیار مطرح بود، اما به 
نظر می رسد واگذاری سهام این سازمان با اما و اگرهای 
بسیاری مواجه شده است. به گفته امیر صباغ، مدیر 
اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری ایمیدرو، براساس 
جلسات متعدد با مسوولان ذی ربط، واگذاری سهام 
ایمیدرو منتفی شد و بر اساس آخرین تصمیم ها، سهام 
دو شرکت تابعه این سازمان یعنی فولاد مبارکه و ملی 

مس واگذار خواهد شد. 
 وی تاکید کرد: هم اکنون به ترتیب  ۱/ ۱۷ و ۱۲ درصد 
از ســهام  شرکت فولاد مبارکه و ملی مس متعلق به 
سازمان توســعه ای ایمیدرو است و براساس مصوبه 

مجلس،  سهام این دو شرکت قرار است تا دوماه آینده 
واگذار شوند.  صباغ دلیل تاخیر در واگذاری سهام دو 
شرکت فولاد مبارکه و ملی مس را در اولویت بودن عرضه 

سهام عدالت اعلام کرد.  وی در مورد  دلیل  عدم  عرضه 
سهام  ایمیدرو به بورس خاطرنشان کرد: این سازمان 
مشمول شرکت های سودده و زیان ده و از فعالیت های 
حاکمیتی است از این رو واگذاری سهام آن به سادگی 
امکان پذیــر نیســت.  مدیــر اقتصادی و توســعه 
سرمایه گذاری ایمیدرو تاکید کرد: ایمیدرو یک سازمان 
توسعه ای، حاکمیتی اســت. از این رو یک سازمان 
توسعه ای از طرف دولت وظیفه هدایت و ارائه اطلاعات 
و کمک به بخش خصوصی را دارد تا این بخش بتواند در 
حوزه معدن و صنایع معدنی سرمایه گذاری کند. بر این 
اساس، سازمان توسعه و نوسازی معادن دارای قانون 
مصوب مجلس هم هست و به این ترتیب ایمیدرو دارای 

یک جایگاه قانونی است و وظیفه توسعه و حاکمیتی 
دارد و  نمی توان آن را به بخش خصوصی واگذار کرد.  به 
اعتقاد کارشناسان، ایمیدرو یک سازمان توسعه ای و 
دارای وظایــف حاکمیتــی در زمینــه هدایــت 
بخش خصوصی در انجام فعالیت های معدنی است. به 
همین دلیل، واگذاری این ســازمان مادر تخصصی 
می تواند تهدیدی برای آینده معدنکاری در کشور باشد. 
در عین حال از سوی کارشناسان گفته می شود، آنچه 
می تواند راهگشا باشد واگذاری شرکت های زیرمجموعه 
ایمیدرو است نه خود آن. ایمیدرو دارای ۸ شرکت اصلی 
و ۵۵ شرکت عملیاتی در زمینه صنایع فولاد، آلومینیوم، 

مس، سیمان و موادمعدنی است.           

مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره بیمه سرمد:
اهدای بیمه کرونای سرمد

روزهای سخت کرونا فشارهای زیادی را به قشر آسیب پذیر جامعه وارد می کند 
که تنها به فشارهای اقتصادی محدود نمی شود. در روزهایی که مردم با رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی در محل کار خود حاضر می شوند، نگرانی ناشی از ابتلا به 
بیماری کرونا همیشه همراه افراد است. در این میان هزینه های سنگین درمان 
کرونا نیز بخشی از نگرانی این روزها خانواده های کم بضاعت است. بیمه سرمد 
که از سال گذشته، خانواده بزرگ کمیته امداد را تحت پوشش بیمه قرار داده 
اســت، در راستای مسئولیت اجتماعی خود، گام بزرگی را برای رفع دغدغه 
مددجویان این کمیته برای هزینه های بیماری کرونا برداشت. در دیدار مدیرعامل 
و رئیس هیئت مدیره بیمه سرمد با مرتضی بختیاری رئیس کمیته امداد امام 
خمینی ۲۰۰۰ بیمه نامه کرونا به مددجویان این کمیته اهدا شد. مجتبی کاتب، 
رئیس هیئت مدیره سرمد گفت: حمایت از نیازمندان و مددجویان کمیته امداد 
و فراگیر نمودن بیمه درمان آنان با بیمه کرونا، از افتخارات ما است که در کارنامه 
سرمد خواهد درخشید. مهدی مهدوی مدیرعامل سرمد گفت: خدمت رسانی 
به خانواده کمیته امداد، افتخاری است که نصیب همکاران من در بیمه سرمد 
شده است. با همه توان خود تلاش می کنیم، از دغدغه های خانواده بزرگ کمیته 
امداد در حوزه درمان کم کنیم و اهدای بیمه کرونا به ۲۰۰۰ نفر از مددجویان 
کمیتــه امداد، گام کوچک ما برای رفع نگرانی مددجویان این کمیته درباره 

هزینه های ابتلای احتمالی آنان به بیماری کرونا است.

به گزارش اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل بیمه 
مرکزی، شوراي عالي بیمه، سهم علي الحساب هریک 
از شرکت هاي بیمه از مبلغ ۳۰۰۰ میلیارد ریال  بند 
“الف” تبصره ۱۰ قانون بودجه ســال۹۹ کشــور را 
براساس آمار اولیه عملکرد پورتفوي بیمه شخص ثالث 
در سال ۱۳۹۸ تصویب کرد. در ادامه شورای عالی بیمه، 
سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور، نیروی 
انتظامی و سازمان اورژانس کشور را موظف کرده است، 
گزارش عملکرد خود را هر سه ماه یک بار از نحوه هزینه 
وجوه مذکور به بیمه مرکزی و سازمان برنامه و بودجه 
کشــور گزارش کنند. تخصیص اعتبار سه ماهه به 

دستگاههای اجرائی فوق الذکر توسط سازمان برنامه 
و بودجه کشور بر اساس عملکرد صورت می پذیرد.

شایان ذکر اســت، موضوع تبصره ۱۰اقانون بودجه 
کشور به شرح زیر است:

 شــرکتهاي بیمه اي مکلفند مبلغ سه هزار میلیارد 
)۳.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰( ریــال از اصل حق بیمه 
شــخص ثالث دریافتي را طي جدولي که براساس 
فروش بیمه )پرتفوي(  هر یک از شــرکتها تعیین و 
به  تصویب شوراي عالي بیمه مي رسد به صورت هفتگي 
به درآمد عمومي ردیف ۱۶۰۱۱۱ جدول شماره )۵( 
این قانون نزد خزانه داري کل کشور واریز کنند. وجوه 

واریزي شرکتهاي بیمه موضوع این بند به عنوان هزینه 
قابل قبول مالیاتي محسوب مي شود. منابع حاصله در 
اختیار سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور، 
نیروي انتظامي جمهوري اســلامي ایران و سازمان 
اورژانس کشــور قرار مي گیرد تا در ردیفهای مربوط 

به این دستگاهها در جدول شماره )۷( این قانون در امور 
منجر به کاهش تصادفات و مرگ و میر، هزینه شود. 
بیمه مرکزي جمهوري اسلامي ایران موظف به نظارت 
بر اجراي این بند است. سازمان راهداري و حمل و نقل 
جاده اي کشــور، نیروي انتظامي و سازمان اورژانس 
کشور موظفند گزارش عملکرد خود را هر سه ماه یک بار 
از نحوه هزینه وجوه مذکور به بیمه مرکزي جمهوري 
اسلامي ایران و سازمان برنامه و بودجه کشور گزارش 
کنند. تخصیص اعتبار سه ماهه به دستگاههای اجرائی 
فوق الذکر توســط ســازمان برنامه و بودجه کشور  

براساس عملکرد صورت می پذیرد.

محمدرضا بختیاری مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان تهران:
 در اکثر استان های کشور، خطر فرونشست شهر ها را تهدید می کند

سهم علی الحساب شرکت های بیمه از عوارض پرداختی وضع شده بر بیمه شخص ثالث

هفته نامه اقتصادی ایران

محمدرضا بختیاری مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
اســتان تهران در مورد اضافه برداشت از سفره های 
زیرزمینی آب و درنتیجه خطر فرو نشست دشت تهران 
هشــدار داد.وی افزود: هم اکنون در اکثر استان های 
کشور خطر فرونشست، شهر ها را تهدید می کند و اگر 
با همکاری سازمان نظام مهندسی استان تهران، این 
موضوع در ساخت وسازهای جدید استان تهران، جدی 
گرفته شود می تواند به الگویی برای اکثر استان های 

کشــور تبدیل شود.به گزارش اعتبار به نقل از روابط 
عمومی آب فاضلاب استان تهران، ایشان  در مراسم 
مبادلــه توافقنامه اجرای مبحــث ۱۶ مقررات ملی 
ســاختمان و الزامات مدیریت بهینه مصرف آب در 
ساخت وسازهای استان تهران با سازمان نظام پزشکی 
استان تهران برگزار شد با بیان اینکه هیچ منبع جدیدی 
برای تأمین آب شرب شهروندان تهران وجود ندارد، 
گفت: از هر جا که ممکن بوده و به بهای از بین رفتن 

باغات و کشاورزی طالقان و شهریار، آب را از طالقان و 
سد امیرکبیر و لار به تهران آورده ایم و علاوه بر برداشت 
از سفره های زیرزمینی، به اضافه برداشت از این منبع 
هم  روی آورده ایم.وی افزود: هم اکنون ســفره های 
زیرزمینی آب شــهر تهران، ســالانه ۸۰۰ میلیون 
مترمکعب ورودی و ۸۴۰ میلیون مترمکعب برداشت 
دارند که این به معنای بیلان منفی سالانه ۳۰ تا ۴۰ 
برداشت، پیدایش فروچاله ها و فرونشست زمین است.میلیون مترمکعــب آب اســت و نتیجه این اضافه 

عضو هیأت مدیره و سرپرست جدید بانک مسکن:
راه بانک مسکن در مسیر جهش تولید

 بانک پاسارگاد با بسته حمایتی ویژه خدمات بانکی، اقدامات ارزشمندی را در راستای 
افزایش تولید و اشتغال زایی انجام داده است. به گزارش روابط عمومی بانک پاسارگاد، این 
بانک با هدف کمک به رشد و شکوفایی صنایع داخلی و چرخه اقتصاد کشور، از سال 
۱۳۹۷ بسته حمایتی ویژه خدمات بانکی را که شامل»اعطای تسهیلات ارزان قیمت«، 
»گشایش اعتبار اسنادی داخلی«، »صدور انواع ضمانت نامه بانکی« و »ارائه خدمات 
مشاوره ای« است، ارائه می دهد. بسته حمایتی بانک پاسارگاد در سال ۱۳۹۸ با استقبال 
بسیار خوب مشتریان مواجه شد. به طوری که نسبت به سال پیش از آن، شاهد رشد 
۱۸۷ درصدی در بخش گشایش اعتبار اسنادی، رشد ۱۴۹ درصدی در بخش صدور 
ضمانت نامه و رشد ۳۱۸ درصدی در بخش اعطای تسهیلات ارزان قیمت بودیم. ایجاد 
فضای قابل اعتماد و بدون ریسک بین خریدار و فروشنده، تسهیل مبادلات اقتصادی و 
تجاری، افزایش دامنه خدمات بانکی، کمک به رشد اقتصاد کشور و ارائه بهترین 
راهکارها با کمترین قیمت تمام شــده به بنگاه ها، از ویژگی های بسته حمایتی 
بانک پاسارگاد است. گفتنی است مشتریان می توانند با مراجعه به »سامانه ثبت 
https://www.bpi.ir/ درخواست خدمات بانکی« در سایت بانک پاسارگاد به نشانی

campaign ، ضمن ثبت مشخصات خود، خدمت مورد نظر در بسته حمایتی و 
شعبه ی دلخواه را جهت دریافت آن خدمت انتخاب کنند.

رشدچشمگیرعملکرد
بانکدرارائه»بسته
حمایتی«درسال98

بانکپاسارگاد

دکتر اسماعیل للـه گانی مدیر عامل بانک رفاه کارگران گفت: بانک رفاه کارگران 
خدمت به قشر زحمت کش کارگر، بازنشستگان و فعالان اقتصادی را جزو 
افتخارات خود می داند و همواره آمادگی لازم برای گســترش تعاملات با 
پیشگامان حوزه تولید کشور را دارد و ارتباط نزدیک با حوزه تولید و آشنایی با 
مدیران فعال و خوشنام این حوزه از الزامات کسب اطلاع از فعالیت های این عرصه 
برای بهره برداری در تصمیم گیری های بانک است و با وجود مشکلات داخلی و 
تحریم های ظالمانه ای که علیه کشور ما در جریان است، شرکت لوله و ماشین 
سازی ایران بسیار خوب و موفق عمل کرده است که نشان از مدیریت عالی و 
تلاش و همت جمعی این شرکت دارد و این شرکت در منطقه کم برخوردار 
علاوه بر اینکه توانسته است به حرکت چرخ های تولید کشور کمک کند، در ایجاد 
اشتغال نیز موفق عمل کرده است که امیدواریم این روند همچنان ادامه داشته 
باشد و ایجاد اشتغال یکی از مهم ترین مباحث اقتصاد کشور است که بانک رفاه 
نیز با ایجاد "مرکز حمایت اجتماعی و اشتغال زایی مناطق محروم"درصدد 
حمایت از واحدهای تولیدی و کمک به ایجاد اشتغال به ویژه در مناطق محروم 
و کم برخوردار است تا بتوانیم در سالی که با عنوان "جهش تولید"نام گذاری 

شده، وظیفه و مسئولیت خود را انجام دهیم.

بانکرفاه
حامیحوزهتولید
كشوراست

اسماعیلللـهگانی

دکتر مسعود پزشکیان نایب رئیس اول مجلس شورای اسلامی گفت: وزارت کار 
برای افرادی از دهک های پایین جامعه که نتوانسته اند سهام عدالت دریافت کنند، 
فایل جداگانه ای باز کرده، آنها را شناسایی و تلاش کند تا به طریقی به این افراد 
کمک کند.   وی با اشاره به اینکه برخی از دهک های پایین جامعه نتوانسته اند 
سهام عدالت دریافت کنند، گفت: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی باید برای 
افرادی از دهک های پایین جامعه که نتوانسته اند سهام عدالت دریافت کنند، یک 
فایل جداگانه ای باز کرده آنها را شناسایی و تلاش کند تا به طریقی به این افراد 
کمک کند، دولت پیش از این سودهایی را در ازای سهام عدالت پرداخت می کرد 
و اکنون هم با آزادسازی این سهام، مدیریت آن را به مردم واگذار می کند که 
بسیار اقدام خوبی است. دولت باید برای آن عده ای که به هر دلیل نتوانسته اند 
ثبت نام کنند، راه حل جدیدی بیاندیشد و سهامی که در گذشته به افراد داده 
شده را نمی توان اکنون به اشخاصی که نتوانسته اند سهام عدالت دریافت کنند، 
ارائه کرد. ایشان  با بیان اینکه در فرصت باقی مانده از دور دهم مجلس بعید است 
بتوان اقدامی در جهت سهامدار شدن اقشار پایین جامعه انجام داد، گفت: در دور 
بعدی مجلس شورای اسلامی می توان فکری برای این افراد کرد تا به طریقی از 

سهام عدالت بهره مند شوند.

ی ا بــر  لــت و د
جاماندگانســهام
عدالتتدبیركند

مسعودپزشکیان

علیرضا ماهیار مجری طرح الکترونیکی کردن احراز هویت گفت: این فرایند 
بدین صورت است که وقتی فرد در سامانه سجام ثبت نام کرد و اطلاعات هویتی 
آن تطبیق داده شد برای احراز هویت می تواند به صورت الکترونیکی اقدام کند. 
وقتی فرد وارد این زیر ساخت می شود بر اساس رمز یکبار مصرفی که برای او 
صادر می شود وارد سیستم شده و در مرحله اول عکس او با تصویر برروی کارت 
ملی تطابق داده می شود. نکته دوم این است که کارت ملی فرد باید توسط خود 
فرد اسکن شده و تصویر آن با تصویر کارت ملی که نزد ثبت احوال است چک 
می شود. در گام بعدی از کاربر خواسته می شود که از خود یک فیلم سلفی 
گرفته و متن تصادفی که ظاهر می شود را بخواند در این مرحله از زوایای مختلف 
نحوه بیان فرد  سنجیده می شود. در نهایت کاربر امضایی به صورت الکترونیکی 

انجام می دهد و آن را برای سجام می فرستد.

www.etebar.net
احراز هویت کد بورسی غیر حضوری 

اکبر کمیجانی طی نامه ای از مدیرعامل بانک سپه به دلیل حضور مؤثر این بانک 
در بازار بین بانکی در سال ۹۸تقدیر کرد و به دلیل حضور موثر بانک سپه در بازار 
بین بانکی در سال ۹۸ قائم مقام بانک مرکزی طی نامه ای از مدیرعامل و مدیران 
بانک سپه تقدیر کرد. اکبر کمیجانی طی نامه ای از محمدکاظم چقازردی و 
مدیران بانک سپه به جهت مدیریت و هدایت فعالانه و مؤثر در بازار بین بانکی 
ریالی در سال های گذشته قدردانی کرد و  بالندگی نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران مرهون تلاش های مدیران کارآمد و لایق است و در سالی که از 
سوی مقام معظم رهبری)مدظله العالی( به نام سال »جهش تولید« نامگذاری 
شده، تحقق سیاست های دولت تدبیر و امید و توسعه پایدار اجتماعی، اقتصادی 
و فرهنگی کشور با همکاری و هماهنگی کلیه نهادها، سازمان ها و دستگاه ها 
میسر خواهد بود و  با اهمیت عملیات بازار بین بانکی ریالی در سیاست گذاری 
پولی بانک مرکزی و مدیریت مطلوب نرخ سود در بازار مزبور طی سال های 
اخیرقطعاً بدون همیاری و همراهی شبکه بانکی میسر نمی گردید و  اکنون و 
بدینوسیله، از جنابعالی و همکاران گرامیتان در آن بانک بابت همراهی این بانک 
جهت مدیریت و هدایت فعالانه و مؤثر در بازار بین بانکی ریالی در سال های 

گذشته، تقدیر و تشکر نموده.

تقدیروحضورموثر
بانکسپهدربازاربین
بانکیدرسال98

اکبرکمیجانی

 معصوم ضمیری مدیرعامل شرکت بیمه پاسارگاد در خصوص موضوع حمایت از تولید 
با اشاره به نقش مهم صنعت بیمه در اقتصاد ملی مطرح کرد: شرکت های بیمه برای 
حمایت از تولید باید با تولیدکنندگان مدارا و همراهی کنند. شرکت بیمه پاسارگاد در 
این راستا به سرمایه گذاری حجم عظیمی از دارایی های خود در بورس اقدام کرده است 
و کرونا در صنعت بیمه آثار مثبت و منفی گوناگونی دارد. ارزیابی تأثیرات کرونا در 
صنعت بیمه نیازمند جمع آوری و ارزیابی اطلاعات بیمه هاست. بیمه عمر یکی از 
بخش های تأثیرپذیر صنعت بیمه از کرونا است، بیمه نامه های عمر، »فوت به هر علت« 
را پوشش می دهند. شرکت های بیمه ملزم به پرداخت خسارت بازماندگان بیمه شدگان 
عمر هستند. خسارت پرداختی یکی از تأثیرات منفی کرونا بر شرکت های بیمه  است. 
از سویی ورود کرونا منجر به کنترل و کاهش مسافرت ها و رفت وآمدها شد. این کنترل 
خسارت های جانی جاده ای را به حداقل رساند و شرکت های بیمه با کاهش تلفات 
جاده ای خسارت کمتری را متحمل شدند. خســارات جانی در ایام کرونا کمتر از 
دوره های گذشته بوده است. کرونا تأثیر منفی بر فروش بیمه شخص ثالث و بدنه 
داشت. این کاهش به دلیل عدم توانایی مالی تعدادی از بیمه شده ها و از دست دادن 
درآمدهای روزانه بیمه گزاران بود.افراد با پیش بینی پوشش بیمه بازماندگان، اقدام به 

خرید بیمه عمر کردند. این پیش بینی باعث فروش بیشتر بیمه عمر شد. 

آثارمثبتومنفی
كرونادرصنعت
بیمه

معصومضمیری



هیات مدیره بانک ملت، محمدتقی صمدی و بهمن اسکندری را به عنوان رییس و 
نایب رییس هیات مدیره انتخاب کرد.  هیات مدیره این بانک در نشست اخیر خود، 
محمد تقی صمدی را به عنوان رییس و بهمن اسکندری را به عنوان نایب رییس 
انتخاب و معرفی کرد و هیات مدیره بانک ملت متشکل از پنج عضو اصلی است که 
دکتر محمد بیگدلی مدیرعامل، علی رضا لگزایی قائم مقام مدیرعامل و مرتضی نجف، 
دیگر اعضای آن را تشکیل می دهند.  در راستای اجرای فرامین مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( مبنی بر ایجاد یک رزمایش گسترده برای مواسات، همدلی و کمک 
مومنانه به نیازمندان و اقشار آسیب پذیر در جامعه، ۵ روز از مرخصی مدیران و ۱ روز از 
مرخصی کارکنان این بانک در قالب رزمایش کمک مؤمنانه بازخرید می شود.  با 
تصویب هیات مدیره، معادل پنج روز مانده مرخصی مدیران از جمله مدیرعامل، اعضای 
هیات مدیره، معاونان مدیرعامل، مدیران امور، روسای ادارات کل و مدیران شعب 
مناطق، و معادل یک روز مرخصی کارکنان این بانــک بازخرید و برای کمک به 
هموطنان آسیب دیده از کرونا با هماهنگی اداره کل دفتر مدیریت و روابط عمومی و از 
طریق کمیته امداد امام خمینی )ره( اختصاص می یابد. این کمک نیکوکارانه در 
راستای فرمایشات رهبری معظم انقلاب مبنی بر برگزاری رزمایش گسترده ملی برای 

مواسات، همدلی و کمک مؤمنانه به نیازمندان و فقرا در جامعه صورت می گیرد.

انتخابرییسونایب
رییسجدیدهیاتمدیره
بانکملت

محمدبیگدلی

برنامه آموزشی بازرسان به شیوه آنلاین برگزار شد کریم میرزاخانی مدیر مرکز 
آموزش و پژوهش بانک توسعه تعاون  با اشاره به شروع کلاس های آموزشی با 
رویکرد ترکیبی در سال جدید، از طراحی و برگزاری برنامه آموزشی ویژه 
بازرسان بانک در سراسر کشور به شیوه آنلاین و در بستر اینترنت خبر داد. وی 
با بیان این مطلب که اضافه نمودن این برنامه آموزشی با هدف اشتراک گذاری 
دانش و تجربیات بازرسان در بستر اینترنت و بدون محدودیت مکانی ایجاد 
شده است افزود: با برنامه زمانی از پیش تعیین شده و با تدریس مدیر امور 
بازرسی این برنامه آموزشی عملیاتی شد. مدیرمرکزآموزش و پژوهش ابراز 
امیدواری کرد که درســال جاری متناسب با شــرایط موجود، این مرکز 
فرصت های یادگیری و توسعه مدیران و کارکنان بانک را همسو با ماموریت ها 
و اهداف بانک و راهبردهــای ابلاغی با تنوع قابل توجهی طراحی نماید تا 
همکاران محترم امکان مشارکت و استفاده از این برنامه ها را بانک داشته باشند. 
لازم به ذکراست، برنامه آموزشی مذکور مشتمل بردوره های آموزشی بازرسی 
الکترونیکی، بازرسی ادواری، بازرسی سیستمی و هوشمند، بازرسی ارزی و 
مرور بخشنامه ها و موارد دیگرویژه بازرســان بانک می باشد که درسه روز 

متوالی عملیاتی خواهد شد.

برگزاریبرنامه
آموزشیبازرسانبه
شیوهآنلاین

کریممیرزاخانی

قرعه کشی جوایز جشنواره »مهرتان ۲۰« بانک کشاورزی برگزار و ۲۲۲۰ نفر برندگان 
آن از میان اعضای باشگاه کودک و نوجوان و دارندگان حساب های کودک و نوجوان 
بانک کشاورزی اعلام شدند. به گزارش روابط عمومی و همکاری های بین الملل بانک 
کشاورزی، جوایز جشنواره »مهرتان ۲۰ « شامل ۲۰ جایزه ۱۰ میلیون ریالی، ۲۰۰ 
جایزه ۲ میلیون ریالی و ۲۰۰۰ جایزه یک میلیون ریالی جمعا به مبلغ ۲ میلیارد و ۶۰۰ 
میلیون ریال است که به قید قرعه به ۲۲۲۰ نفر برندگان این جشنواره تعلق گرفت. 
بانک کشاورزی جشنواره »مهرتان ۲۰« را به مناسبت سال تحصیلی ۹۹-۹۸ ، برای 
اعضای باشگاه کودک و نوجوان و دارندگان حساب های کودک و نوجوان این بانک 
برگزار کرد و در پایان این سال تحصیلی، قرعه کشی برای تعیین برندگان صورت 
گرفت. قرعه کشی جوایز جشنواره » آتیه طلایی « بانک کشاورزی برگزارشد و ۱۰۰ 
نفر برندگان جوایز آن از میان دارندگان حساب آتیه بانک کشاورزی اعلام شدند. جوایز 
جشنواره »آتیه طلایی« شامل ۱۰۰ جایزه ۱۰ میلیون ریالی است که به قید قرعه به 
برندگان تعلق گرفت.شایان ذکر است بانک کشاورزی جشنواره » آتیه طلایی« را برای 
دارندگان حساب آتیه این بانک که حداقل مانده حساب آن ها ۱۰ میلیون ریال بود 
برگزار کرد و به ازای هر ۱۰ میلیون ریال میانگین حساب یک امتیاز و برای ثبت نام و 

عضویت در باشگاه کودک و نوجوان ۱۰ امتیاز به شرکت کنندگان تعلق می گرفت.

اعلامقرعهكشی
جوایز»مهرتان20«
و»آتیهطلایی«

بانککشاورزی

مهندس سید مجید صدری،مدیرعامل شرکت مخابرات ایران گفت: تمام 
تلاش هاي خود را در راستاي جهش تولید ملي و استفاده از تجهیزات داخلي 
مخابراتي، برنامه ریزي و اجرا کرده ایم و  تغییر نسل تکنولو  ژي ارتباطات 
ثابت، و ورود زیرســاخت مهم VDSL با همکاري شرکت مخابرات ایران 
موجب دسترسي مشتریان به پهناي باند مناسب و بالا مي شود و در تلاشیم 
از اردیبهشت ماه پرداخت ها به روال منظم ســابق برگردد و تمام تلاش 
مدیریت شرکت، تحقق رضایتمندي مشتریان و کارکنان در بخش هاي 
مختلف است. وی در برنامه زنده اینستاگرامی از تمامی تولید کنندگان داخلی 
دعوت کرد تا در زمینه ارایه تجهیزات مورد نیاز با این شرکت همکاری کنند 
تا با کمک یکدیگر، شعار جهش تولید و چرخه کامل زنجیره تامین داخلی را 
محقق کنند و در جاهاهي که به عنوان وضعیت سفید اعلام مي شود، در 
تلاشیم تا با تمام ملاحظات بهداشتي مکان هاي رفاهي را به تدریج در اختیار 
قرار دهیم و در تلاشیم تا بهترین امانتدار براي سهام کارکنان بوده و این روند 
را گسترش دهیم و امیدواریم به برکت روزهاي ماه مبارک رمضان ، ضمن 
استفاده از فیوضات معنوي این ماه مبارک ، ویروس منحوس کرونا از میهن 

اسلامي مان هر چه سریع تر ریشه کن شود.

تحققجهشتولید
وچرخهكامل
زنجیرهتامینداخلی

سیدمجیدصدری

اقتصاد، بانک، بیمه
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اقتصاد اسلامی و اصول گرایی اقتصادی

عبدالحسین سیف اللهی کارشناس 
ارشد اقتصادی:    اما خود نشان دهنده 
بزرگی گستره جنبش اسلامی سازی 
است . بانک داری اسلامی بر اساس اصل 
قرآنی حرمت ربا پایه گذاری شده است 
که ممکن اســت .  معادل کلمه لاتین 
بورژوی تعبیر شوند ، در حالی که اغلب 

دانشمندان اسلامی آن را معادل بهره می دانند در پایان فصل این مطلب 
باز خواهیم گشت .  اسلام تنها مذهبی نیست که دستورالعمل های 
اقتصادی اصول گرایانه دارد ، البته شباهت های بسیاری بین تحلیل  
جنبش اصول گرایانه در مسیحیت ، بودایی و هندوییسم وجود دارد، 
و جه مشترک آنها این اســت که در نظر آنها مشکلات اقتصادی و 
اجتماعی ناشی از فساد اخلاقی است که می بایستی در تمام اقشار 
جامعه رفع شــود . از نظر آنها قاعده هایی مانند وحدت و صداقت ، 
لازمه های پایداری اجتماعی و رشد اقتصادی متعادل تلقی می شوند 
، اقتصاد غیر دینی ) سکولار( ، غیر اخلاقی قلمداد می شود و مردود 
اســت ، زیرا این جنبش ها اعتقاد دارند رقابت اقتصاد بازار ، مردم را 
خودخواه کرده است و باعث می شود آنها کمتر علاقمند به کمک کردن 
به افراد نیازمند بکنند با وجود اینکه اساس اعتقادی همه جنبش های 
اصول گرایانه چنین است ، بی تردید اسلام پیشتاز اقتصاد اصول گرایانه 
امروز است ، اسلامی کردن جامعه ، سیاست رسمی چندین کشور با 
اکثریت جمعیت مسلمان است . همچنین در کشورهای اسلامی ، 
اصول گرایی منبع قدرتمندی را مخالفت ها با نظام های غیر دینی 
)سکولار( است . اولین بخش این فصل بر مفهوم اقتصاد اسلامی متمرکز 
اســت . در مفاهیم کاربردی ، اجرای اصول اسلامی به حذف بهره از 
معاملات مالی محدود شده است . بنابر در اینجا در ارزیابی تأثیر اقتصاد 
اسلامی بر توسعه اقتصادی برمنبع اسلامی بهره تمرکز شده است و 
عملکرد بانک های اسلامی را هم با واژگان مذهبی و هم اقتصادی مورد 
توجه قرار می دهیم . نتیجه اصلی آن است که اغلب بانک های اسلامی 
در عمل ، بهره را از عملکرد خود حذف نکرده اند و به همین علت از یک 
دیدگاه مذهبی موفقیت بانک داری اسلامی محدود شده است . تغییر 
نظام بانک داری ، بیشتر جنبه ظاهری پیدا کرده است و احتمالاً به 
همین علت ، تأثیر بانک های اسلامی بر توسعه اقتصادی محدود شده 
است . بخش دوم این فصل درباره مفهوم توسعه اقتصادی است . من به 
شواهدی از نظریه توسعه اشاره می کنم . وام های بدون بهره و شکل های 
دیگری از قرض الحسنه ، نهادهای متداولی در جوامع سنتی و روستایی 

در بخش های فقیر نشین جهان امروز است .

یادداشت-17

 محمود محمودزاده معاون وزیر راه وشهرسازی گفت: 
برای خانه دار شدن اقشار کم درآمد )دهک های اول، دوم 
و سوم( طرحی را با مشارکت دستگاه های حمایتی از 
جمله کمیته امداد و  بنیاد مســتضعفان برنامه ریزی 
کرده ایم. در این طرح قرار است ۲۰۰ هزار واحد مسکونی 
ویژه این افراد احداث شــود تا با کمترین آورده ممکن 
صاحب مسکن شوند ودر فاز اول ۱۳۵ هزار متقاضی واجد 

شرایط که عموما تحت پوشش کمیته امداد قرار دارند، 
ثبت نام کرده اند و منتظریم متقاضیان تحت پوشش 
سازمان بهزیستی نیز معرفی شوند، در مجموع این طرح 
قابلیت اجرایی دارد. نخستین واحدهای مسکونی این 
طرح اواخر خرداد به بهره برداری می رسد و در مجموع 
طرح اقدام ملی مسکن ۳۰ تا ۳۵ درصد پیشرفت پروژه ای 
دارد. برنامه ریزی برای ساخت ۲۰۰ هزار واحد مسکونی 

نیز برای دهک های اول تا سوم با کمترین هزینه اولیه در 
حال انجام است که ۱۳۵ هزار واحد آن برای خانوارهای 
تحت پوشــش کمیته امداد است. وی گفت: با توجه 
به اینکه بر اساس مصوبه شورای عالی مسکن، بانک ها 
موظفند ۲۰ درصد از سقف تسهیلات خود را به حوزه 
مسکن اختصاص دهند اما این عدد ۴ درصد تسهیلات 
بانکی را شامل شده است. ایشان با بیان اینکه ۲ میلیون 

واحد مســکونی در کشور داریم که خرابه است و قابل 
سکونت نیست، افزود: از ۵۰۰ هزار واحد مسکونی طرح 

مسکن مهر ۶۰ هزار واحد مسکونی باقی مانده است.

خبر خوش معاون وزیر شهرسازی برای اقشار کم درآمد

غلامحسن تقی نتاج  کارشناس شبکه بانکی: نرخ های بالای سود بانکی نقدینگی را ۱۰ برابر کرد 

هفته نامه اقتصادی ایران

محمدشریعتمداری:پیشنهادافزایشحقمسکنکارگرانبهدولت
محمد شریعتمداری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با 
بیان اینکه حق مسکن یکی از مولفه های تقویت دریافتی 
کارگران اســت، گفت: پیشنهاد افزایش حق مسکن 
دستمزد کارگران پس از تصویب در شورای عالی کار برای 
بررسی و تائید نهایی به هیات وزیران تقدیم می شود.   
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وی در حاشیه سی و 
یکمین جشنواره ملی قدردانی از کارگران، گروه های کار 
و واحدهای نمونه اظهار داشــت: حق مسکن یکی از 
مولفه های مزدی است که با همکاری کارفرمایان در 
جلسه شورای عالی کار بررسی و قرار شد پیشنهاد اولیه را 
به هیئت وزیران تقدیم کنیم. امیدواریم این مساله بتواند 
تصمیمات فعلی را به تصمیمات جامعه کارگری کشور 
نزدیک کند و شورای عالی کار مرجع تصمیم گیری درباره 
تعیین دســتمزد محسوب می شــود که متشکل از 
نمایندگان کارگران، کارفرمایان و دولت است   و موضوع 

تعیین دستمزد همچنان در شورای عالی کار امکان بحث 
و بررسی را دارد. وی با اشاره به تاکید رهبر معظم انقلاب 
اسلامی بر نگاه عادلانه به تامین نیازهای کارگران، اظهار 
کرد: توصیه های رهبر معظم انقلاب در این مراســم 
سرلوحه اقدامات دولت قرار خواهد گرفت،بسیار خشنود 

هستیم که بتوانیم ۵۰ درصد از طرح ملی مسکن را در 
سال جاری با همت وزارت راه و شهرسازی و با کمک نظام 
بانکی به جامعه کارگری کشور اختصاص دهیم. ایشان با 
اشاره به جلسه مدیران ارشــد وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی با معاون اول رییس جمهوری ادامه داد: روز 

گذشته برنامه های »جهش تولید« با توجه به توصیه های 
رهبر معظم انقلاب در شروع سال نو ارائه شد و از مجموع 
طرح های موجود، ۱۰۰ طرح نیمه تمام موجود که بالاتر 
از ۴۰میلیارد تومان ســرمایه گذاری به ارزش ۲۰ هزار 
میلیارد تومان برای تحقق “جهش تولید” نیاز داشت، را 
به اتمام برسانیم. تلاش برای کاهش ۲هزار بخشنامه 
سازمان تامین اجتماعی به ۶۰ عدد ایشان به تاکیدات 
رهبر معظم انقلاب درباره تسهیل فضای کسب و کار نیز 
اشاره کرد و گفت: با کمک حقوقدانان و هدایت رییس 
ســازمان تامین اجتماعی تلاش کردیم حدود ۲ هزار 
بخشنامه ای که بر مبنای قوانین و مقررات مختلف در 
سازمان تامین اجتماعی کشور صادر شده بود را منقح و 
به ۶۰ بخشنامه کاهش دهیم، تا به این ترتیب شرایط 
مطلوب تری را برای حل مشکلات مردم در حوزه تامین 

اجتماعی فراهم کنیم.

غلامحسن تقی نتاج  کارشناس شبکه بانکی گفت: حجم 
نقدینگی در ۱۰ سال قبل، رشد ۱۰ برابری داشته است و 
اصلی ترین عامل آن هم نرخ بالای سود سپرده ها بوده است.  
وی با رد خروج منابع از نظام بانکی و تایید مهاجرت سپرده ها 
به ســمت کوتاه مدت در اثر کاهش سود سپرده ها اظهار 
داشت: خروج منابع یعنی نقدینگی خارج از شبکه بانکی به 
دست  اشخاص برسد که با وجود بانکداری الکترونیک این 
بحث موضوعیت زیادی نداشته و متغیر معناداری به شمار 
نمی آید.  وی افزود: در حقیقت منابع پولی میان بانک ها در 
گردش است و نقدینگی بین بانک ها جابه جا می شود. بنابراین 
فقط سپرده ها از بلندمدت به کوتاه مدت مهاجرت می کنند 
که در این خصوص حذف سپرده ها با ماندگاری بیش از یک 
سال در طی سال های گذشته این متغیر را نیز کم اثر کرده 

است. این کارشناس صنعت بانکی ادامه داد: در بحث هزینه 
تمام شده پول که می بایست در اداره بانک ها به آن توجه 
جدی داشت هزینه های مستقیم و غیرمستقیم پول مطرح 
می شوند که سود ســپرده، اصلی ترین هزینه مستقیم 
است. این سود انتظاری است؛ فقط در سیستم بانکی تعیین 
نمی شود و بازارهای دیگر هم روی آن تاثیرگذار است.  به 
گفته نتاج، در برهه ای طی دو دهه اخیر نرخ سود انتظاری تا 
۳۰ درصد نیز رسید و این رشد افسار گسیخته منجر به حجم 
فزاینده نقدینگی شد. در حال حاضر ۲۴۰۰ تریلیون تومان 
حجم نقدینگی کشور گزارش شده است که به نسبت ۲۳۰ 
هزار میلیارد تومان در ۱۰ سال قبل، رشد ۱۰ برابری داشته 
است و اصلی ترین عامل آن هم نرخ بالای سود سپرده ها بوده 
است. وی اضافه کرد: در دوره های مختلف کشور و با محوریت 

نظارتی بانک مرکزی؛ سیاست های مختلفی وجود داشته 
که سیاست پنج سال اخیر؛ کاهش نرخ سود سپرده ها برای 
کاهش نرخ سود تســهیلات بوده است. در این خصوص 
آخرین مصوبه شورای پول و اعتبار نرخ ۱۵ درصدی برای 
سود سپرده و ۱۸ درصدی برای تسهیلات را مشخص کرده 
است.  نتاج اضافه کرد: چراکه بانک ها از هر سپرده جمع آوری 

شده ۱۰ تا ۱۳ درصد را به عنوان سپرده قانونی به بانک مرکزی 
باز می گردانند. این در حالیســت کــه هزینه تجهیزات 
ساختمانی و هزینه زیرساخت های سخت افزاری و نرم افزاری 
بخشی از منابع جمع آوری شده را سمت خود می برند. به 
گفته وی، رسیدن به شرایط ایده آل تابع یک روند است و 
توافقی هم که بانک مرکزی به صورت غیرمصوب با بانک ها 
انجام داد به دلیل همین درک محیطی است. بنابراین بانک ها 
تصمیم دارند هزینه های خود را گام به گام کاهش دهند و این 
رویکرد مشترک بانک ها با محوریت بانک مرکزی است. این 
کارشناس مسائل بانکی افزود: فشار هزینه ها به بانک ها منجر 
به اضافه برداشت با جریمه ۴۰ درصدی می شود که این خود 
یکی از عواملی است که حجم نقدینگی را بالا می برد و این 

حجم نقدینگی، نقدینگی فاسد است نه سالم!
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دکتر برات کریمی مدیرعامل بانک دی   در آستانه 
دهمین ســالگرد تاسیس بانک گفت: تقویم ۱۸ 
اردیبهشت ، یادآور به بار نشستن اندیشه تاسیس 
نهادی است که رسالت اصلی و ویژه آن علاوه بر رونق 
بخشیدن به اقتصاد کشور، ارائه خدمات مطلوب 
بانکی به خانواده معزز شهدا و ایثارگران بود . نهال 
نوپای بانک ارزش آفرین دی که در سال ۱۳۸۹ با 
اخذ مجوز از بانک مرکزی، جان گرفت اکنون بعد از گذشت یک دهه، تبدیل به 
درختی جوان شده است که بیش از هر زمانی به ثمربخشی آن می توان امید داشت. 
اکنون در آستانه دهمین سالروز تاسیس بانک دی، خرسند و مشعوف هستیم که 
در طول یک دهه تلاش صادقانه با بهره گیری از نیروی انسانی مسئولیت پذیر و 
توانمند علاوه بر خدمت رسانی به جامعه هدف با ارائه خدمات بانکی، مالی، مشاوره ای، 
بازار سرمایه و مدیریت ثروت به بخش های مهم و تاثیرگذار جامعه از جمله کسب و 
کارهای کوچک و متوسط ایفای نقش کرده ایم و همچنان امیدوار به افقی روشن و 
امیدبخش، استوار گام برمی داریم. مشتریان معزز، ذینفعان گرامی و سهامداران 
ارجمند، امروز ما میراث دار دستاوردهای کسانی هستیم که تلاش کرده اند تا حد 
امکان به تعهدات بانک جامه عمل بپوشانند و اکنون به عنوان یک بانک خوشنام در 
نظام بانکی با اتکا به حسن اعتماد شما عزیزان این تعهد را می دهیم که با تمام توان 
پاسدار سرمایه های ارزشمند و دارایی های شما هستیم و تمام ظرفیت و توانایی ها 
را برای خلق ارزش بیش از پیش به کار خواهیم بست. وجود سه میلیون مشتری و 
بیش از ۷۸۰ هزار سهامدار ارزشمند به ویژه خانواده معزز شهدا و ایثارگران، نیروی 
انسانی جوان با انگیزه و مستعد، ساختار چابک و کارآمدو برخورداری از دارایی های 
ارزشمند، تنها بخشی از نقاط قوت این بانک جوان است که آن را از سایر رقبای هم 
طراز خود متمایز کرده است. دستاوردهای بانک دی در چند ماه اخیر در زمینه های 
وصول مطالبات، جذب منابع ارزان قیمت و کاهش بهای تمام شده پول، هم زمان 
با رکود فعالیت کسب و کارها ناشی از شیوع ویروس منحوس کرونا، قابل توجه و 
نویدبخش نتایج روشن تری است . امیدوارم در طلیعه دهمین سالگرد تاسیس بانک 
با تلاش و کوشش مضاعف و با همدلی و وفاق بتوانیم ضمن تحقق چشم انداز بانک 
در افق ۱۴۰۰ که همانا قرار گرفتن در میان بانک های برتر خصوصی کشور است 
برای تحقق جهش تولید و توسعه پایدار و آبادانی سرزمین مان به سهم خود گام های 
موثر و عملی برداریم. ۱۸ اردیبهشت ۱۳۹۹، بانک دی وارد یازدهمین سال فعالیت 
حرفه ای می شود و آنچه در این ۱۰ سال به دست آمده توشه ای گران بها است که 
لازم است از این تجارب ارزشمند برای رونق بخشیدن به کسب و کار، طرح ریزی 
برنامه هــا و تقویت برند بانک به نحو مطلوبی بهره ببریم. اطمینان دارم با اتکا به 
ظرفیت های داخلی بانک دی و با بهره گیری از سند چشم انداز، نقشه راه و برنامه هایی 
که ترسیم شده و به پشتوانه تجارب و دانشی که تحصیل شده است می توانیم برای 
رضایتمندی همکاران، مشــتریان، سهامداران و سایر ذینفعان گام  های بزرگی 
برداریم. اینجانب به نمایندگی از اعضای محترم هیئت مدیره، فرا رسیدن دهمین 
سالروز تاسیس بانک دی را به سهامداران گرانقدر، مشتریان گرامی و همچنین 
همکاران تلاشگر که از مهم ترین سرمایه های بانک هستند، تبریک گفته و تقارن این 
رویداد را با ماه مهمانی خدا به فال نیک می گیرم. امید است با عزمی راسخ، اندیشه ای 
خلاق و پایبندی به مشتری مداری بتوانیم با لطف خداوند متعال بیش از پیش در 

مسیر خدمت گذاری و تحقق اهداف بانک قدم برداریم.

نقاط قوت بانک دی حضور سبز؛ ۳ میلیون 
مشتری  و 78۰ هزار سهامدار ارزشمند

 به ویژه خانواده معزز شهدا و ایثارگران 

بر اساس اعلام وزارت امور اقتصادی و دارایی، باقیمانده سهام دولت در بانک های ملت، 
تجارت و صادرات ایران و شرکت های بیمه البرز و اتکایی امین در قالب صندوق سرمایه 
گذاری قابل معامله و از طریق پذیره نویســی واگذار خواهد شــد.پذیره نویسی 
واحدهای این صندوق در بانک پارسیان، از ۱۵ تا ۳۱ اردیبهشت ماه امسال ادامه خواهد 
داشت.بر این اساس، پذیره نویسی صندوق واسطه گری مالی یکم،  از طریق درگاه های 
غیرحضوری بانک پارسیان شامل وب سایت بانک و اپلیکیشن های تاپ و آی گپ 
انجام خواهد شد. پذیره نویسی برای هر فرد دارای کد ملی تا سقف۲۰ میلیون ریال 
امکان پذیرخواهد بود و محدودیت سنی نیز برای متقاضیان وجود نخواهد داشت.

قیمت سهام تشکیل دهنده واحدهای سرمایه گذاری صندوق در روز شروع پذیره 
نویسی، متوسط قیمت سهام در سی روز گذشته ) منتهی به انتشار فراخوان واگذاری( 
با احتساب ۲۰ درصد تخفیف است که ۵  واحد درصد از آن به عنوان دارایی سرمایه 
گذاران و با هدف انجام عملیات بازارگردانی نزد صندوق نگهداری خواهد شد. برای 
پذیره نویسی، داشتن کد معاملاتی) کد بورسی( الزامی نیست و متقاضیان برای انجام 
معامله این واحدها که از دوماه بعد از تخصیص امکان پذیر است، می توانند به تدریج در 
ماه های آینده و در فرصت مناسب نسبت به ثبت نام در سامانه سجام و دریافت کد 

بورسی، مطابق رویه های شرکت سپرده گذاری مرکزی و تسویه وجوه، اقدام کنند.

پذیرهنویسیصندوقهای
قابلمعاملهواسطهگری
)ETF(مالییکم

بانکپارسیان

 رونمایی از سامانه »پیکاپ« در شعب منتخب بانک آینده، طی مراسمی با 
حضور دکتر محمد فطانت، مدیرعامل؛ دکتر حسین فهیمی، مدیرعامل شرکت 
سپرده مرکزی اوراق بهادار و تسویه وجوه )سمات( و جمعی از مدیران ارشد 
بانک آینده، انجام شد.با راه اندازی سامانه ای به نام »پیکاپ« )پیشخوان کارگزاری 
در بازار پول( در شعب منتخب بانک آینده و احراز هویت نهایی در سامانه 
»سجام«؛ فعالان بازار سرمایه در هیچ یک از مراجعات بعدی خود به نهادهای 
مالی اعم از: کارگزاری ها، صندوق های سرمایه گذاری، شرکت های تأمین سرمایه 
و ...، نیاز به احراز هویت مجدد، نخواهند داشــت. امکان دریافت کد بورس، 
دریافت کاربری کارگزاری بانک آینده، تغییر کارگزار ناظر و ...، از جمله دیگر 
امکانات سامانه »پیکاپ« به شمار می رود، مدیرعامل بانک آینده ضمن تأکید بر 
ارزش آفرینی هر چه بیش تر برای مشتریان بازار سرمایه، اظهار داشت: تلاش ما 
بر آن است که این خدمت برای تمام ۴ میلیون و ۵۰۰ هزار نفری که در حال 
حاضر، به عنوان مشتری، عضوی از خانواده بزرگ بانک آینده، به شمار می آیند، 
به صورت فراگیر عملیاتی شود و طبیعتاً در صورت تمایل، برای هر یک از 
هم وطنان عزیز که به جمع مشتریان بانک بپیوندند، بلافاصله این امکان، فراهم 

خواهد بود تا ضمن دریافت کد بورسی خود، وارد بازار سرمایه کشور شوند.

رونماییازسامانه
»پیکاپ«درشعب
منتخببانکآینده

محمدفطانتفرد

حجت اله صیدی مدیرعامل بانک صادرات ایران گفت: بانک صادرات در عملیات بازار باز 
فعال است و در مدت راه اندازی این بازار تا به امروز چیزی حدود ۳۰ هزار میلیارد تومان 
عرضه و معامله داشته ایم. وی افزود: ممکن است نیاز به نقدینگی برای برخی از بانک ها حل 
شده باشد اما هنوز هم برخی از بانک ها به نقدینگی نیاز دارند از اینرو معاملات در بازار انجام 
می شود. وی در خصوص نرخ بازدهی صندوق های سرمایه گذاری بانکی و بیمه ای قابل 
معامله در بورس گفت: طبیعتا انتطار می رود سود این ETFها بیشتر بازده بدون ریسک 
باشد. نرخ بازده بدون ریسک در حال حاضر بین ۱۵ تا ۱۸ درصد است و قطعا بازدهی 
صندوق بیشتر از این اعداد خواهد بود و تاثیر مثبت این شرایط این است که بانک ها تسهیلات 
بیشتری به کسب و کارها  ارایه می دهند و تسهیلات بیشتر به معنی درآمد بیشتر است و 
تاثیر منفی شیوع کرونا هم این است که بســیاری ها به دلیل بحران اقتصادی، قدرت 
بازپرداخت اقساط را نخواهند داشت که از این رو فرصت سه ماهه برای بازپرداخت اقساط 
داده شد تا پول با قدرت بیشتری به گردش در آید و در مجموعه شیوع کرونا تاثیر قابل 
توجهی بر سودآوری بانک ها نخواهد داشت و نظام بانکی با تهمیداتی کار خود را انجام 

می دهد. هر چند که سال سختی است اما باید جوابگوی سهامداران هم باشیم.

30هزارمیلیاردتومان
عرضه
درعملیاتبازارباز

حجتالهصیدی

محمدعلی دادور  مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس از ۶ عرضه 
بورسی و انعقاد ۱۷ قرارداد فروش فرآورده در فروردین سال جاری خبر 
داد.   در فروردین ماه امسال ۶ عرضه موفق در بورس انرژی داشته ایم که 
در پی آن ۱۷ قرارداد بورسی به امضا رسیده است و مجموع تناژ تحویلی 
در پی این ۱۷ قرارداد ۶۰۵ هزار تن فرآورده بود که این فرآورده ها شامل 
هوی اند، نفتای سبک و نفتای میانی می شدند، عرضه ی نفتای سبک با 
قیمت ۴۵- دلار عرضه ای موفق و رکوردی تاریخی در بورس انرژی کشور 
به حساب می آید که در ماه اخیر شرکت نفت ستاره خلیج فارس موفق به 
ثبت آن شد و در حرکتی مبدعانه از سوی شرکت نفت ستاره خلیج 
فارس بسته ای سوختی شامل نفتای سبک، نفتای میانی و برش سنگین 
تهیه و در بورس عرضه شد که امیدواریم این نوع عرضه در آینده نیز ادامه 
داشته باشد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت نفت ستاد 
خلیج فارس وی در پایان ضمن اشاره به نام گذاری سال جاری و تدبیر 
هوشمندانه مقام معظم رهبری مبنی بر ایجاد جهش تولید در صنعت 
کشور گفت: علی رغم ایجاد شرایط ویژه به تبع شیوع ویروس کرونا از تمام 

ظرفیت ها برای ایجاد جهش در تولید استفاده خواهیم کرد.

حضورموفقستارهخلیج
فارسدربازاربهاری
بورسانرژی

محمدعلیدادور

در راستای تحقق آرمان های بانکداری اسلامی و کمک به اشتغالزایی در مقیاس های 
کوچک، بانک سینا تسهیلات ارزان قیمت در قالب طرح پردیس را به متقاضیان 
پرداخت می کند. بر اساس طرح سپرده سرمایه گذاری کوتاه مدت پردیس که ویژه 
اشخاص حقیقی و حقوقی است، متقاضیان با افتتاح حساب سپرده ای حداقل به مبلغ 
۵ میلیون ریال می توانند از وام قرض الحسنه این طرح تا سقف ۳۰۰ میلیون ریال با 
کارمزد ۴ درصد بهره مند شوند. به سپرده متقاضیان این طرح، سود سالیانه علی 
الحساب به میزان ۰.۵ درصد پرداخت می شود که برای بهره مندی از این میزان سود، 
می بایست با حداقل یک میلیون ریال افتتاح حساب گردد. سازمانها و شرکت ها نیز در 
صورت احراز شرایط جهت استفاده از مزایای طرح پردیس بانک سینا، می توانند 
نسبت به ارائه تقاضای دریافت تسهیلات جهت کارکنان خود تا سقف هر یک ۳۰۰ 
میلیون ریال اقدام نمایند. متقاضیان بنابر میانگین موجودی حساب خود در بازه های 
زمانی ۳ ماهه، ۶ ماهه، ۹ ماهه و ۱۲ ماهه امکان استفاده از تسهیلات به میزان ۶۰، ۸۰ 
و ۱۰۰ درصد سپرده را دارند و در بازه های زمانی مختلف ۵ تا ۶۰ ماهه نیز می توانند 

نسبت به پرداخت اقساط اقدام نمایند.

پرداختتسهیلات
ارزانقیمتدرقالب
طرحپردیس

بانکسینا

مجید مشعلچی فیروزآبادی مدیرعامل بیمه  کوثر به منظور رعایت اصل مشتری مداری 
و تاکید بر نخستین اولویت شرکت که رضایت بیمه گذاران است، به صورت تصویری با 
ذی نفعان دیدار و گفت: تسریع در خدمت رسانی و پرداخت خسارت ها؛ افزایش خدمات 
غیرحضوری؛ پیگیری مشکلات بیمه گذاران و بهبود فرایند تعامل آنان با مدیران و 
کارکنان بیمه کوثر از مهم ترین دغدغه های مسئولان شرکت است که با پیگیری 
منسجم  و آگاهانه به بهترین شکل ممکن حل می شود و ارایه خدمت در کوتاه ترین 
زمان ممکن موجب افزایش اعتماد ذی نفعان می شود ضمناً طی حکمی از سوی 
مدیرعامل، محمدرضا مومنی به عنوان سرپرست معاونت فن اوری و توسعه زیرساخت 
شرکت منصوب شد. در این حکم مدیر فن اوری اطلاعات و ارتباطات شرکت به عنوان 
سرپرست معاونت فن اوری و توسعه زیرساخت بیمه کوثر معرفی شد. این معاونت 
به منظور توسعه زیرساخت های فن اوری،  افزایش خدمات غیرحضوری در بخش های 
فروش و خسارت و رضایت ذی نفعان، استفاده حداکثری از ظرفیت های موجود در 
صنعت بیمه و اجرای طرح های نوین بیمه گری، افزایش امنیت اطلاعات و داده ها و نیز 
چابک سازی و افزایش سرعت اجرای فرایندها وتشکیل ساختار معاونت فن اوری و 
توسعه زیرساخت به صورت مستقل برای نخستین بار در صنعت بیمه در این شرکت 

نشان دهنده رویکرد بیمه کوثر در راستای توسعه خدمات نوین بیمه گری است.

نخستیناولویت
شركترضایت
بیمهگذاران

مجیدمشعلچیفیروزآبادی

دکتر رضا جعفری مدیرعامل و نایب رئیس هیأت مدیره بیمه سینا طی سخنانی در 
جمع همکاران این شعبه با ابراز خرسندی از بازسازی و تجهیز ساختمان جدید شعبه 
ساری گفت: خوشبختانه این کار در کوتاه ترین زمان ممکن و به بهترین نحو انجام شد 
تا فضای بهتر و بیشتری برای خدمت رسانی به مردم خوب مازندران فراهم شود. 
فعالیت های شرکت بر اساس این راهبردها و با تلاش و عزم جدی شما و معاونان و 
مدیران در ستاد با رشد بسیار خوبی همراه شد و نتایج آن در صورت های مالی سال 
۱۳۹۸ به خوبی مشهود است.ایشان با اشاره به رشد ۶۰ درصدی فروش نسبت به 
مدت مشابه سال ۱۳۹۷ افزود: البته این رشد با رعایت اصول مدیریت ریسک و کاهش 
سهم بیمه های ثالث و درمان و رشد فروش بیمه های عمر انجام شد.وی با بیان اینکه 
طبق برنامه استراتژیک مقرر شد که تا پایان سال ۱۴۰۱ بیمه سینا به سهم ۳ درصدی 
از بازار بیمه کشور برسد گفت: این در حالی است که با تلاش همکاران پرتلاشمان 
توانستیم تا پایان سال ۹۸ با ۰.۸ درصد رشد به سهم ۲.۵ درصدی از بازار برسیم و 
امسال نیز این رشد را با روند پایدار ادامه می دهیم تا به هدف برنامه برسیم و آن را حفظ 
کنیم و بیشترین رشد حق بیمه در سال ۱۳۹۸ مربوط به بیمه های انرژی و پس از آن 
رشته هواپیما و کشتی بود که این وضعیت، تغییر هدف گذاری شرکت به سمت 

رشته های تخصصی سودآور را نشان می دهد.

رشد60درصدی
فروشنسبتبه
مدتمشابه

رضاجعفری

به منظور بهره مندی از ظرفیت های متقابل و ارتقای سطح همکاری های بانک و بیمه و 
ارائه خدمات گسترده به جامعه، تفاهم نامه همکاری بین بانک دی و بیمه دی منعقد 
شد، در جلسه ای که با حضور برات کریمی، مدیرعامل، نصرت اله شهبازی، رییس 
هیئت مدیره، فریدون رشیدی، نایب رییس هیئت مدیره ، رحیم طاهری، عضو هیئت 
مدیره، محمد رضا کشاورز، مدیرعامل بیمه دی و جمعی از مدیران ارشد بانک و بیمه 
برگزار شد، زمینه افزایش همکاری های متقابل مورد بررسی قرار گرفت. محمد رضا 
کشاورز، مدیرعامل بیمه دی نیز  با ضروری دانستن توسعه همکاری ها گفت: از ظرفیت 
موجود در سازمان ها و شرکت های گروه مالی دی می توانیم برای ارائه خدمات نوین و 
ارتقای رضایت مشتریان بهره بگیریم. وی افزود: شــرکت بیمه دی دارای شبکه 
گسترده ای از مشتریان، بیمه گزاران و نمایندگان است که می تواند در کنار ارائه خدمات 
بیمه ای، خدمات و محصولات بانکی بانک دی را به آن ها ارائه کند و با افزایش این 
تعاملات، بانک دی قادر خواهد بــود از ظرفیت نمایندگی های بیمه دی برای ارائه 
خدمات و محصولات بانکی به تمامی گروه های ذینفع در سراسر کشور و در کمترین 
زمان ممکن بهره مند شود.  این تفاهم نامه می تواند زمینه ساز حضور بیشتر گروه مالی 
دی در عرصه بازار و کسب سهم بیشتری از آن باشد و با  بهره گیری از نوآوری و خلق 

خدمات جدید با توجه به نیاز مشتریان، افق روشنی را به ارمغان بیاورد.

انعقادتفاهمنامه
همکاریبانکدیبا
شركتبیمهدی

محمدرضاکشاورز
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مدیرعاملفولادمبارکهگفت:فولادمبارکهمولدوعاملجهشتولیدورونقاقتصادی

رشد87درصدیسهام»فولاد«درسال۱3۹۹

فازتوسعهتصفیهخانهفاضلابشهرهایفولادشهروبوییندرسالجاریبهبهرهبرداریمیرسد

توسعهزنجیرهارزشدرکارخانهذوبآهنباتسهیلاتبانکملیایران

خداداد غریب پور:
ارزآوری بخش معدن و صنایع معدنی نقش 

ویژه ای در صادرات غیرنفتی کشور ایفا می کند
خداداد غریب پور، معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت و  رئیس هیئت عامل سازمان توسعه 
و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران گفت: 
ما در حوزۀ کنسانتره، امسال طرح کنسانترۀ 
فولاد مبارکه و کنسانترۀ فولاد خوزستان را 
افتتاح خواهیم کرد و طرح هایی را در مجموعۀ 
چادرملو و گل گهر پیش بینی کرده ایم که 
امیدواریم با اجرای آن ها بتوانیم بخشی از زنجیرۀ فولاد خود را در حوزه تولید و 
رونق آن، پرقدرت تر پیش ببریم. همان طور که می دانید، در واپسین هفته های 
سال گذشته، دو شرکت فولاد مبارکه و ملی صنایع مس افزایش سرمایه داشتند 
اما به سبب مشکلات ناشی از ویروس کرونا، افزایش سرمایه را به آینده ای نزدیک 
موکول کردند و پس از آن نیز دیگر شرکت بزرگ سنگ آهن )چادرملو(، قرار 
دارد. این برنامه )افزایش سرمایه( در واقع ضامن رشد و جهش تولید در زنجیرۀ 
فولاد خواهد بود. در همین حال، هدایت هزاران میلیارد تومان از سود انباشتۀ 
شرکت های بزرگ به سمت توسعه، اوج گیری اجرای پروژه ها را در پی خواهد 
داشت. تأثیر برنامه ای که ایمیدرو در دو سال گذشته همواره پیگیر آن بوده در 
سرعت گرفتن طرح های توسعه مشاهده می شود. البته باید تأکید کرد که پایۀ 
فعالیت بخش های معدن و صنایع معدنی اکتشافات است؛ ازاین رو طی یک 
سال و نیم گذشته ۴۰۰ هزار کیلومترمربع به فعالیت های این بخش افزوده شده 
که بی سابقه ترین فعالیت اکتشافی در طول تاریخ معدنی کشور است. حاصل این 
اکتشافات تاکنون کشف ۷۶۰ محدودۀ امیدبخش بوده که برای ۲۸۰ محدودۀ 
آن، درخواست صدور پروانه شده است. این اکتشافات معادن جدیدی را به کشور 

معرفی خواهد کرد که قطعا در جهش تولید نقش مهمی خواهد داشت.
 در حوزۀ احیای معادن راکد کار را به چه نحوی پیش خواهید برد؟

سازمان ایمیدرو همچنین در سال ۹۹ همچون سال قبل، پروژۀ احیای معادن 
راکد بخش خصوصی را با برنامه ای وسیع تر به اجرا درمی آورد که خود گامی در 
جهت تأمین خوراک و جهش تولید در بخش معدن و صنایع معدنی به شمار 
می آید. در سال گذشته ۱۴۶ معدن احیا شد که بخشی از آن ها وارد مدار تولید 
شــده اند و برای ســال جدید نیز احیای ۲۰۰ معــدن را در برنامه داریم و 
پیش بینی این است که با فعال سازی کامل این معادن، سالانه ۳ هزار شغل در این 
بخش ایجاد و بخش قابل توجهی از خوراک کارخانه های فرآوری از این معادن 
تأمین شود. در این میان افزایش دوبارۀ سرمایۀ صندوق بیمۀ سرمایه گذاری 
فعالیت های معدنی و رسیدن به رقم ۵۰۰ میلیارد تومانی  یکی از اجزای این 
برنامه توسعه ای است که هدف جهش تولید را پیگیری می کند. البته در سال 
گذشته سرمایۀ این صندوق زیرمجموعۀ ایمیدرو، از ۱۱۰ میلیارد به ۳۵۰ 
میلیارد تومان رسیده بود و این رقم برای سال پیش رو ۵۰۰ میلیارد تومان 
خواهد شد. به این موارد باید برنامۀ رسیدن ظرفیت تولید فولاد به ۱۰ میلیون 
تن در منطقۀ ویژه خلیج فارس را اضافه کرد. بخشی از این برنامه تاکنون اجرایی 
شده و به تولید رسیده و بخش دیگر آن با مشارکت شرکت های واقع در منطقه 
عملی می شود. همچنین در شرقی ترین ساحل کشور یعنی چابهار برنامه ای 
مشابه در دست اجراست، به طوری که سواحل مکران، میزبان اجرای ۱۰ میلیون 
تن فولاد شود. خوشبختانه با پیگیری های ایمیدرو، موضوع تأمین انرژی آن 
مورد موافقت دستگاه های بالادستی قرار گرفته و شورای عالی مناطق آزاد هم 
برای تحقق این برنامه، همکاری نزدیکی با این سازمان دارد. به هرحال، ارزآوری 
بخش معدن و صنایع معدنی است که ضمن رشد دورقمی صادرات طی ۱۱ 
ماه سال قبل، سهم رو به افزایش از صادرات کل کشور را بر عهده گرفته و امروز 
نقش ویژه ای در صادرات غیرنفتی کشور ایفا می کند. دستاوردهای فوق در 
شرایطی برای اقتصاد کشور حاصل شده که این حوزه تحت تحریم های چندباره 
و پیچیدۀ دولت آمریکا قرار گرفته، اما توانمندی های این بخش همراه با راهبری 
سازمان ایمیدرو و نیز حمایت های وزارت صنعت، معدن و تجارت و به ویژه بانک 
مرکزی، سبب شکستن سد تحریم ها در برابر ارزآوری کشور شد. به واقع رشد 
تولید، صادرات، ارزآوری، اکتشافات، اجرای طرح های توسعه و مدیریت کلان 
حاکم بر آن، جملگی نویدبخش رونقی از جنس جهش تولید برای این حوزه از 

اقتصاد خواهد بود که در سال جاری مملوس تر از گذشته به ثمر می نشیند.
اجرای طرح نورد ۲ فولاد مبارکه چقدر در دستور کار ایمیدرو برای حمایت قرار 

دارد؟
طرح نورد ۲ فولاد مبارکه نیز ازجمله طرح های بسیار ارزشمند در حوزۀ معدن 
و صنایع معدنی کشور به شمار می رود که حمایت از آن نیز در دستور کار سازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی ایران قرار دارد. این طرح کاملا توجیه 
فنی و اقتصادی دارد و از سوی فولاد مبارکه در مراحل اجرایی کار است. این 
طرح که به منظور تولید ورق های خاص فولادی طراحی شده است، می تواند 

تأمین کنندۀ نیاز کشور باشد.
 وزارت صنعت چقدر در این طرح ورود کرده و چه اقدامات حمایتی از آن انجام 

داده است؟
ما در خصوص طرح نورد ۲، منابع لازم را از محل افزایش سرمایه برای فولاد 
مبارکه تأمین کردیم. همان طور کــه می دانید، یکی از مهم ترین موارد در 
اجرای این طرح نیز تأمین مالی لازم برای آن بود و ما از محل افزایش سرمایۀ 

فولاد مبارکه تلاش کردیم این طرح را تأمین مالی کنیم.
 اکنون مشکلی در این حوزه وجود دارد؟

خیر، هم اکنون تأمین مالی نیز صورت گرفته و مجوزهای لازم کسب شده است.  
به هرحال خود فولاد مبارکه هم اعلام کرده که بعد از اتمام دورۀ بحرانی شیوع 

کرونا، حتما این طرح را افتتاح خواهد کرد.
این طرح مشکلی ندارد و تأمین مالی لازم برای آن نیز صورت گرفته است. 
به هرحال ایمیــدرو، هم در دورۀ کوتاه مدت و هم در میان مدت و بلندمدت، 
برنامه ای برای پیشبرد اهداف دولت در حوزۀ معدن و صنایع معدنی تدوین کرده 
است. تلاش ما بر آن است که در حوزۀ معدن و صنایع معدنی راهکارهایی را به 
کار ببندیم که این صنعت بتواند جهش کند. بر این اساس با توجه به دانش فنی 
خوبی که در این بخش وجود دارد، سرمایۀ خوبی در این بخش متمرکز شده و 
هم بازارهای داخلی و هم بازارهای جهانی می توانند ما را به اهداف نزدیک کنند. 
به هرحال نورد ۲ نیز ازجمله طرح های موفق برای تکمیل زنجیرۀ تولید و تأمین 
ورق های فولادی است که ثمرات خود را خواهد داشت؛ این در حالی است که 
وارد مدار شــدن کنســانترۀ ۵ میلیون تنی فولاد مبارکه در سنگان و ۲.۵ 
میلیون تنی گندلۀ فولاد خوزستان در سنگان می تواند بخش مهمی از جهش 
تولید در بخش فولاد باشد؛ این در حالی است که به دلیل این که تیم مدیریتی 
سازمان ایمیدرو در چند سال اخیر توسعه را در قالب استراتژی جدیدی پیگیری 
کرده و  توجه وافری به سایر اجزای این پیکره داشته است؛ به طوری که در جایگاه 
سازمان راهبر بخش معدن و صنایع معدنی، ضمن پیگیری توسعه و پشتیبانی 
از شرکت های خصوصی، افزایش سرمایه و هدایت سود انباشته بنگاه های بزرگ 

را در همین مسیر تعریف کرده که اینک ثمرات آن در حال عیان شدن است.

همه مراحل تصمیم گیری و اجرای 
قیمت بنزیــن در آبان ۹۸ در حوزه 

نظام و حاکمیت اتفاق افتاد
همایش اســتانداران با هدف ارائه 
گــزارش و ارزیابی آخرین وضعیت 
کشــور و تصمیم گیری نسبت به 
مســائل مهم آن در وزارت کشــور 
برگزار شــد. وزیر کشور در دومین روز این همایش پیشنهاد 
کرد: اورژانس سرمایه گذاری در قالب کارگروه های تولید در 
سراسر کشور تشکیل شود تا هر استانی مشکلی در زمینه تولید 
و سرمایه گذاری داشت، موضوع به سرعت به این کارگروه ارجاع 
و حل شــود.  عبدالرضا رحمانی فضلی در این باره تأکید کرد: 
وزارت کشور به عنوان یک وزارتخانه حاکمیتی، مسئولیتی 
فراتر از تکالیــف اصلی اش دارد و باید با هماهنگی با ســایر 
نهادهای حاکمیتی در کشور و اولویت قرار دادن رضایت مردم 
که بیشتر در بعد نیازهای معیشتی مطرح است، منشأ تحول و 
آبادانی در کشــور باشیم او با قدردانی از تلاش استانداران در 
اجرای برنامه های دولت و رسیدگی به مسائل و مشکلات مردم 
به نقــش مؤثر آنان در اجرای تصمیمات، تصریح کرد: وزارت 
کشور همراه با نهادهای تابعه، مسئول اجرای سیاستگذاری های 
کلان کشوری است و این استانداران هستند که در جای جای 
کشور، نقش هماهنگی و اجرای تصمیمات قوا را برعهده دارند.

رحمانی فضلی که اخیراً به عنوان وزیر کشور و رئیس شورای 
امنیت کشور از سوی برخی جریان های سیاسی به قصور در 
حوادث آبان ماه متهم شــد؛ در اشاره به مسأله افزایش قیمت 
بنزین و حوادث بعدی در آبان سال گذشته گفت: بحث تغییر 
قیمت بنزین یک رویداد بزرگ بود. همه مراحل تصمیم سازی 
و تصمیم گیری درباره این موضوع در حوزه نظام و حاکمیت 
اتفاق افتاد و اجرای همه ابعاد آن نیز با نظارت کامل در سلسله 
مراتب نظام و حاکمیت، انجام شــد. او افزود: در این موضوع، 
دستگاه های مختلف در چارچوب وظایف و مسئولیت هایی که 
داشتند، وظیفه خود را خوب انجام دادند ولی با وجود این، آنچه 
رخ داد، برای همه مــا حادثه غم انگیزی بود از این جهت که 
دشمنان از آن سوء استفاده کردند و با تحریکاتی که انجام شد، 
اتفاقاتی افتاد که خواست هیچ کس نبود.  رحمانی فضلی پیش 
از این هم گفته بود درباره تصمیماتی که در این باره گرفتیم، 
پاسخگو هســتیم. رحمانی فضلی در ادامه با یادآوری  اینکه 
اجرای هر تصمیمی که در دولت، مجلس یا قوه قضائیه برای 
اجرا در مناطق مختلف کشور گرفته می شود برعهده استانداران 
است، بر اهمیت همکاری های بین بخشی نهادهای مختلف 
حاکمیتی برای پیگیری موضوعات مهم استانی و منطقه ای در 
کشور تأکید کرد و از همه استانداران خواست با تحلیل درست 
شرایط کشــور و با برنامه ریزی متناسب، برای حل مشکلات 
مردم، جدی تر، منسجم تر و قوی تر عمل کنند. او »صیانت از 
اشتغال موجود«، »بازگشت به کار کسانی که بیکار شده اند«، 
و به نتیجه رساندن »فعالیت های زودبازده« را سه اولویت مهم 
برای اســتانداران در ســال جاری برشــمرد و از  استانداران 
استان های مرزی خواست در زمینه تقویت صادرات، تسهیل 
همکاری ها با کشورهای همسایه و سرمایه گذاری های متقابل 

تولیدی فعال تر شوند.
وزیر کشور به آغاز کار مجلس یازدهم در هفته های آتی اشاره 
و تأکید کرد: ما مطابق قانون و بر اساس وظایف و مسئولیت هایی 
که برعهده داریم، مجلس را یک نهاد حاکمیتی مؤثر می دانیم 
و معتقدیم باید با آن تعاملی مثبت و مناسب داشته باشیم اما 
ایــن تعامل در چارچوب قانون و رعایت اصل تفکیک قوا و در 
جهت رسیدگی به مطالبات مردم و رفع مشکلات آنان خواهد 
بود. پیش بینی من این است که مجلس جدید و دولت به منظور 
رفع مشکلات مردم، رابطه خوبی با یکدیگر خواهند داشت.    

حســین حســینی، قائم مقام بیمه دانا با اشــاره به مشکلات 
اقتصادی ناشی از ویروس کرونا در سطح کشور که موجب آسیب 
شبکه فروش شده است، گفت: حسب دستور مدیرعامل محترم 
جنــاب آقای دکتــر کاردگر با هدف حمایت و پشــتیبانی از 
نمایندگان و شــبکه فروش این شرکت، برنامه هایی را طراحی 
کرده تا مشکلات اقتصادی این قشر زحمتکش به حداقل ممکن 
کاهش یابد. وی با اشاره به اینکه اعطای کارمزد به نمایندگان به 
صــورت علی الحســاب یکــی از ایــن اقدامات محســوب 
می شود،برضرورت حمایت و پشتیبانی از نمایندگان و شبکه 
فروش که پیش قراولان عرصه فروش شرکت هستند، تاکید کرد 
و  این شرکت به منظور حمایت از شبکه فروش در مقابل بحران 
کرونــا تصمیــم گرفته تا کارمــزد نماینــدگان را به صورت 
علی الحساب به حساب آنها واریز کند که مبنای این پرداخت نیز 
بر اساس درصدی از میانگین کارمزد سال گذشته نمایندگان 
خواهــد بود و فعالیت و تداوم عملکرد نمایندگان نقش و تاثیر 
تعیین کننده ای در ارائه خدمت رسانی به مردم و جلب رضایت 
بیمه گذاران خواهد داشت، ابراز امیدواری کرد: با اقدامات انجام 
شده حمایتی این شرکت، نمایندگان حقیقی و حقوقی بتوانند 
با دریافت کارمزد به صورت علی الحساب، به عملیات حرفه ای 

بیمه گری خود ادامه دهند.

گزارش-2خبـــر
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فولاد مبارکه با استفاده از تجارب ارزندۀ خود در 
طول مســیر تعالی، مرزهای تولید را پشت سر 
گذاشته و علاوه بر این، برای ارتقای جایگاه رقابتی 
خود و بهتبع آن صنعت فولاد کشــور گامهای 
بلندی در حوزۀ بومیســازی، ارتقای ســطح 
تکنولوژی و کسب و انتقال دانش فنی صنعت 

فولاد برداشته است.
آنچه میخوانیدبرگرفته از یادداشتی از  مهندس 
عظیمیان مدیرعامل فولاد مبارکه درخصوص 
نقش فولاد مبارکه در رونق اقتصادی و جهش 

تولید است . با ما همراه باشید.
      نقش و جایگاه فولاد مبارکه 

شرکت فولاد مبارکه بهعنوان بزرگترین شرکت 
فولادی کشور، با حدود سه دهه تجربه در تولید 
انواع محصولات تخت فولادی، نقش محوری در 
توسعۀ صنعتی، اقتصادی و اجتماعی کشور بر 
عهده داشته است. این شرکت در سال ۹۸ با تولید 
۷.۵ میلیون تن انواع محصولات فولادی عملکرد 
قابلتوجهی داشــته و در همین سال از رشدی 
بالغبر ۱۲.۵ درصد نسبت به برنامه و ۶۷ درصد 
نسبت به مدت مشابه سال قبل برخوردار بوده 

است.
 یکی از اساســیترین چالشــهای چشمانداز 
اقتصاد ایران، پدیدۀ جهانی شــدن اســت که 
برخورداری از صنعت رقابتپذیر را برای اقتصاد 
اجتنابناپذیر میسازد. یکی از اقدامات اساسی و 
مهم کشور در دستیابی به اهداف ترسیمشده، 
بهبود فضای کســبوکار و رقابتی نمودن آن در 
کشور است. فضای کسبوکار از جمله شاخصهای 
تعیینکنندۀ وضعیت اقتصادی هر کشور است که 
با استناد به آن میتوان به بررسی و تجزیهوتحلیل 
شرایط اقتصادی هر کشور پرداخت. به همین 

دلیل صنعت فولاد بهعنوان یکی از صنایع مهم و 
استراتژیک و قابلرقابت، میتواند با افزایش قابلیتها 
و توانمندیهای خود سهم قابلتوجهی در بهبود 

فضای کسبوکار کشور ایفا کند.
      رشد و تعالی آیندۀ صنعت فولاد

بهطورکلی آیندۀ صنعت فولاد کشور به عواملی از 
قبیل تغییرات تکنولوژیک در صنایع پاییندست 
)از قبیــل صنایع خودروســازی(، تکنولوژی 
دیجیتال و انقلاب صنعتی چهارم، سرانۀ مصرف 
فولاد، بودجۀ عمرانی کشور، نحوۀ مصرف انرژی 
و آب وابســته خواهد بود. همچنین با توجه به 
عوامل مذکور و بهکارگیری مفاهیم برنامهریزی 
استراتژیک، این شرکت اقداماتی از قبیل احداث 
و توســعۀ خطوط تولیدی )پروژۀ نورد گرم ۲(، 
سرمایهگذاری در تولید اقلام استراتژیک مصرفی 
صنعــت فــولاد ازجمله الکتــرود گرافیتی و 
سرمایهگذاری در طرحهای معدنی را در دستور 
کار خود قرار داده است. البته مانند سایر شرکتهای 

بزرگ تولیدی و فعال در صنعت کشور، با چالشها 
و مشکلاتی در حوزۀ تأمین مواد اولیه )از قبیل 
ســنگآهن، کنســانتره و گندله(، محدودیت 
زیرساختهای حملونقل، تولید و توزیع حاملهای 
انرژی، نرخ تأمین مالی بالا و تحریمهای خارجی 
مواجه است و سعی کرده با بهرهگیری از قابلیتها 
و توانمندیهای خود )از قبیل وجود سرمایۀ انسانی 
باتجربه، سیستمهای تولیدی و پشتیبانی کارا، 
افزایش چابکی و بهرهوری فرایندهای تولیدی 
و...( تا حدود قابلتوجهی بر مشکلات یادشده فائق 

آید.
فولاد مبارکه با استفاده از تجارب ارزندۀ خود در 
طول مســیر تعالی، مرزهای تولید را پشت سر 
گذاشته و علاوه بر این، برای ارتقای جایگاه رقابتی 
خود و بهتبع آن صنعت فولاد کشــور گامهای 
بلندی در حوزۀ بومیســازی، ارتقای ســطح 
تکنولوژی و کسب و انتقال دانش فنی صنعت 
فولاد برداشته است و امید است در آینده بتواند 

فراتر از تولیدکنندۀ فولاد، به شرکتی تبدیل شود 
کــه دارای تکنولوژی ســاخت کارخانههای 

فولادسازی است.
شعار سال ۹۹ یعنی »جهش تولید« در سایۀ رشد 
صنایع مادر محقق میگردد. در این میان، زنجیرۀ 
تأمین گستردۀ فولاد مبارکه شامل ۲هزار و ۸۰۰ 
تأمینکنندۀ خدمات و کالا با حدود ۸۲ درصد 
ساخت داخل و شبکۀ گستردۀ مشتریان شرکت 
شامل هزار کارخانه و کارگاه بهطور مستقیم و ۳ 
هزار کارخانه و کارگاه بهطور غیرمستقیم است. 
بهطورکلی فــولاد مبارکه بهعنــوان یکی از 
بزرگترین شرکتهای تولیدی کشور نقش بسزایی 

در تحقق این شعار ایفا میکند.
      مهمترین دستاورد اخیر فولاد مبارکه 

در حوزۀ تولید
یکی دیگر از گامهای اساسی فولاد مبارکه حرکت 
بهسوی تولید محصولات ویژه خصوصا تولید 
ورقهای مورداســتفاده در ساخت لولۀ انتقال 
گازترش است که به حمدالله با دستیابی به این 
تکنولوژی توانست در سال ۹۸ نخستین اسلبهای 
API را که یکی از نیازهای اساسی وزارت نفت 
است، در ماشین ریختهگری شمارۀ ۵ خود تولید 
کنــد و گام مهمی در بینیــازی از واردات این 

محصول بردارد.
      فولاد مبارکه به وسعت تمامی ایران

فولاد مبارکه همراه با شرکتهای گروه خود، غیر از 
مرکز ایران، از جنوبیترین نقطۀ کشور یعنی فولاد 
هرمزگان در بندرعباس تا فولاد سنگان در شمال 
شرقی کشــور را پوشش داده و علاوه بر توسعۀ 
تولید و درآمدزایی در نقاط مختلف، کمک شایان 
توجهی به اشتغالزایی و توسعۀ رفاه اجتماعی در 

سایر استانها کرده است.

با شروع سال ۱۳۹۹ همگام با رشد شاخص کل بورس، 
سهام فولاد مبارکه نیز رشد چشمگیری داشته و از ابتدای 
سال تاکنون )۱۰ اردیبهشتماه( بازدهی ۸۷.۳۴ درصدی 
برای سهامداران به ارمغان آورده است.  سیدعلی پزشک، 
مدیر امور عمومی، با تأیید این خبر گفت: رشد بازدهی 
سهام فولاد مبارکه در حالی است که شاخص کل در این 
مدت رشــد ۷۱ درصدی داشته است. با توجه به اقبال 
گستردۀ سهامداران به سرمایهگذاری در بورس در سال 
جاری، تقاضا برای خرید سهام افزایش یافته و یکی از 
عوامل تأثیرگذار در افزایش سهام شرکتهای بورسی 
ازجمله سهام »فولاد« بوده است، بهطوریکه برای اولین 
بار، نماد فولاد در تاریخ دوم اردیبهشتماه برای کنفرانس 
اطلاعرسانی، بهدلیل تغییرات قیمت بیش از ۵۰ درصد 
طی ۱۵ روز معاملاتی متوقف گردید و شرکت پاسخ 
سؤالات سهامداران را از طریق سامانه کدال منتشر کرد. 
در همین خصوص مهدی توانگر ، رئیس امور سهام و 
مجامع نیز   با اشاره به اینکه  عملکرد خوب خطوط تولید 
فولاد مبارکه  یکی دیگر از دلایل اقبال سهامداران به سهام 
»فولاد« است گفت:   در فروردینماه سال جاری، شرکت 

با تلاش همکاران عزیز موفــق به تولید ۶۶۷ هزار تن 
محصول فولادی و فروش ۴۳۷ هزار تن به مبلغ ۲۵ هزار 
و ۸۲۶ میلیارد ریال شد. وی  در توضیح افزایش سرمایۀ 
۶۰.۷۶ درصدی اخیر فولاد مبارکه خاطرنشان کرد:  این 

افزایش سرمایه در تاریخ ۸ اردیبهشتماه در ادارۀ ثبت 
شرکتها و مؤسسات غیرتجاری ثبت گردید و پس از تأیید 
شرکت سپردهگذاری مرکزی اوراق بهادار و تسویۀ وجوه 
طی روزهای آتی، سهام جایزۀ فولاد قابل معامله خواهد 

شد. در این خصوص از طریق امور سهام و مجامع شرکت 
اطلاعرسانی انجام خواهد شد.

مهندس هاشم امینی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
استان اصفهان اعلام کرد: هم اکنون احداث و توسعه 
هفت باب تصفیه خانه فاضلاب  در استان اصفهان با پیش 
بینی اعتباری بالغ بر ۴۴۱ میلیارد ریال در دستور کار قرار 

دارد .
مهندس هاشم امینی افزود: در حال حاضر چهار باب 
تصفیه خانه فاضلاب جدیدالاحداث در شــهرهای 
چادگان، نطنز،گلپایگان، تیران و توسعه تصفیه خانه 
فاضلاب شهر های فولادشهر و بویین و پکیج تصفیه خانه 
تودشک در حال اجرا است که پیش بینی می شود در 
سال جاری توسعه تصفیه خانه فاضلاب شهرهای بویین 
و فولادشهر و پکیج تصفیه خانه تودشک درمدار بهره 

برداری قرار گیرد.  وی با بیان اینکه اصفهان بیشترین تعداد 
تصفیه خانه های فاضلاب را در کشور به خود اختصاص 
داده است خاطرنشان ساخت: هم اکنون ۲۶ باب تصفیه 
خانه فاضلاب در استان اصفهان در مدار بهره برداری قرار 
دارد که بیانگر بیشترین تعداد تصفیه خانه فاضلاب 

استانی درکشور است.
مهندس امینی با اشاره به روش های گوناگون تصفیه 
فاضلاب در اصفهان تصریح کرد: فاضلاب در اصفهان به 
روش های متنوع تصفیه می شود که می توان در این راستا 
به روش برکه تثبیت،لاگون هوادهی ، لجن فعال و لجن 

فعال پیشرفته با حذف ازت و فسفر اشاره کرد.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان اظهار 

داشت: در حال حاضر ۱۲ تصفیه خانه به روش لاگون 
هوادهی ،۱۱ تصفیه خانه به روش لجن فعال و ۹ تصفیه 

خانه به روش برکه تثبیت فاضلاب را تصفیه می کنند.
وی با تاکید بر ارتقای کیفیت پساب  بیان داشت: هم 
اکنون بیش از ۱۷۱ میلیون مترمکعب پساب در  سال، 

در استان اصفهان مطابق با استانداردهای تعریف شده 
تولید می شود که حسب اولویت به صنعت ، فضای سبز 

و در نهایت محیط زیست اختصاص می یابد. 
مدیرعامل شرکت آبفا استان اصفهان احداث  و توسعه 
تصفیه خانه های فاضلاب را ضروری برشمرد و عنوان کرد: 
جلوگیري از آلوده شدن منابع آب هاي سطحي و زیر 
زمیني ، خاک و هوا، ارتقاي سطح بهداشت عمومي و 
بهداشت محیط زیست با جلوگیري از وارد شدن مواد 
آلوده کننده به محیط.، بازیافت حجم قابل ملاحظه اي از 
آب هاي به ظاهر زائد و غیر قابل استفاده و کاربرد آن در 
امر کشاورزي و فضاي سبز از جمله عوامل موثر در احداث 

و توسعه تصفیه خانه فاضلاب محسوب می شود. 

کارخانه ذوب آهن اصفهان طی پنج دهه اخیر با تامین 
مالی و تخصیص اعتبارات بانــک ملی ایران و توان 
متخصصان و صنعتگران داخلی به توسعه زنجیره 
ارزش در تولید فولاد دست یافته است. به گزارش روابط 
عمومی بانک ملی ایران، کارخانه ذوب آهن اصفهان 
همواره نقش محوری در توسعه کشور داشته است و 
به پشتوانه تولید فولاد، تاثیرات مهمی در سایر صنایع 
کشور ایجاد کرده به گونه ای که احداث و توسعه صنایع 
مختلف به پشتوانه تولید در این کارخانه بوده است.  این 
واحدصنعتی با تولید بیش از ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تن 
انواع مقاطع فولادی، ساختمانی و صنعتی در سال و 
به دلیل دارا بودن نیروی انسانی متخصص در توسعه 
کشور نقش آفرین است و تاکنون به آنچه هدف گذاری 
کرده بود؛ نظیر خودکفایی، بومی سازی، رونق تولید، 
توسعه ظرفیت ها، ارزآوری و جلوگیری از خام فروشی 
دست یافته است. بانک ملی ایران طی سال های اخیر 
با حضور در بخش های مهم تولید کارخانه ذوب آهن 

اصفهان که یک سرمایه ارزشمند ملی و به عنوان قطب 
تولید فولاد در کشور است مشارکت فعال داشته و با 
تامین مالي و گشــایش اعتبارات اسنادی این واحد 
صنعتی بزرگ را در مسیر توسعه، کمک و حمایت 
کرده است. با حمایت های صورت گرفته، این واحد 
صنعتی ضمن تامین نیازهای داخل توانسته بیش از 
سه هزار واحد پایین  دستی را تغذیه و برای هزاران نفر 

فرصت شغلی فراهم کند. همچنین کارخانه ذوب آهن 
اصفهان توانسته به پشتوانه بانک ملی ایران که به عنوان 
حامی صنعت شناخته شده ضمن تکمیل زنجیره 
ارزش، جــای خود را در بازارهای جهانی حفظ کند. 
احمد رضا سلیمی معاون مالی و اقتصادی کارخانه 
ذوب آهن اصفهان در گفت و گو با خبرنگار پایگاه اطلاع 
رسانی بانک ملی ایران با تقدیر از بانک ملی ایران برای 

اقدامات مهم و مؤثر این بانک در حمایت از تولید ملی 
و جهش تولید اظهار داشت: بانک ملی ایران به عنوان 
بانک حامی حوزه تولید و صنعت کشور، نقش بسیار 
مهم و تعیین کننده ای در جهت ایجاد و توسعه این 
واحد صنعتی ایفا کرده که توانسته موجب رونق تولید، 
ارزآوری، عدم وابستگی، رشد صادرات، خودکفایی و 
جلوگیری از خام فروشــی محصولات در این واحد 
صنعتی شــود. لازم به ذکر است، شرکت ذوب آهن 
اصفهان، نخستین و بزرگ ترین کارخانه تولیدکننده 
فولاد ساختمانی و ریل ) صنعت حمل ونقل( در ایران 
است که با تولید انواع مقاطع فولادی، ساختمانی و 
صنعتی، محصولاتش به بیش از ۲۳ کشور اروپایی، 
آسیایی و آفریقایی صادر می شود. نیم قرن تولید و 
افتخار آفرینی ایــن کارخانه، امروز شــاهد نقش 
محوری ایــن صنعــت در اقتصاد کشــور و ارزش 
آفرینی این کارخانه برای صنایع پایین دستی و تعامل 

با صنایع بالا دستی است.
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هفته نامه اقتصادی ایران

 عبدالرضا رحمانی فضلی:
تشکیل اورژانس سرمایه گذاری

برنامه های حمایتی بیمه دانا از نمایندگان 
و شبکه فروش برای مقابله با بحران کرونا



در شرایطی که ضرب الاجل برانکو ایوانکوویچ 
سرمربی اســبق پرسپولیس به این باشگاه 
برای پرداخت طلب این مربی کروات به پایان 
رســیده و طلبکاران دیگری هم به دنبال 
مطالبات خود از سرخپوشــان هســتند، 
وضعیت مالی پرسپولیس و همکاری اش با 
اسپانسرهای مختلف در هاله ای از ابهام قرار 
دارد. در همین رابطــه، ابوالفضل امان الله 
مشــاور رسانه ای باشــگاه پرسپولیس در 
توئیتر خود به موضوعی اشاره کرد که نشان 
از اختلافات داخلی پرســپولیس دارد. او 
همین پست را در صفحه اینستاگرامش هم 
منتشر کرد و خطاب به وزیر ورزش و جوانان 
نوشت: »آقای ســلطانی فر، بیش از دو روز 
اســت که یک قــرارداد عالــی روی میز 
پرسپولیس اســت. تضمین شده که با آن 
می توان بدهی برانکو را سریعاً پرداخت کرد 
اما آقای رسول پناه اصرار دارد قرارداد آتیه و 
به ضرر پرسپولیس را دوباره احیا کند. تا دیر 
نشده جلوی این کار او را بگیرید.« در همین 
رابطه مســئولان پرســپولیس با مسعود 
ســلطانی فر عنوان می شــود که شرکت 
ریحــان فیلم از چند ســال قبل مبلغ ۳۵ 
میلیارد تومان به پرسپولیس بدهکار بوده که 
چک آن در اختیار وکیل باشگاه قرار دارد. به 
همین خاطر مســئولان باشــگاه تأکید 
می کنند اگر قرار است همکاری مجددی 
صورت گیرد، ابتدا باید این بدهی تســویه 

شــود. همین اتفاق تصمیم گیری در مورد 
اسپانسر آینده پرسپولیس را با تردیدهایی 
مواجه می کند و ســلطانی فر از مسئولان 
باشگاه می خواهد در جلسه دیگری موضوع 
را بررسی کنند و تصمیم نهایی در این مورد 
را بگیرنــد. در این بین خبر رســیده، اگر 
همکاری پرسپولیس با آتیه داده پرداز ادامه 
داشته باشــد مهرداد هاشمی عضو هیأت 
مدیره پرسپولیس که مخالف سرسخت این 

قرارداد است، از سمت خود کنار می رود.
گفتنی است ریحان فیلم اعلام کرد که این 
شــرکت یک قرارداد بیشتر با پرسپولیس 
ندارد و آن به مبلــغ ۷ میلیارد تومان بوده 
است که اتفاقاً ۶ ماه زودتر از قرارداد، این مبلغ 
به حساب باشگاه نقداً بصورت چک رمزدار 
واریز شد و پرســپولیس بدون هیچ دلیل 
موجهی از اجرای این قرارداد خودداری کرد 
و پرونده بدهی باشــگاه در حال حاضر در 
دادسرای رسانه مفتوح است. بنابراین بدهی 
۳۵ میلیارد تومانی ریحان به پرسپولیس 
کذب محض است.«همچنین پس از توئیت 
امان الله، این موضوع به زعم مهدی رســول 
پناه دخالت در امور باشگاه تلقی شد و در این 
رابطه گفت: »با توجه به عدم رعایت شئونات 
شــغلی و حرفه ای، ایشــان مسئولیتی در 
باشــگاه پرســپولیس ندارند و بابت نشر 
اکاذیب، پیگیــری قانونی برای باشــگاه 

پرسپولیس محفوظ است.«/ مهر

باشگاههایایرانیودرآمدهایارزشمندیکهصفرمیشود خبـــرخبر

طبق قوانین و مقررات موجود در فوتبال 
اگرچه درآمد قابل توجهی بابت حضور 
بازیکنان تیم ملی فوتبال در جام جهانی 
نصیب باشگاه ها می شود، اما شکایت های 
متعدد از همین باشگاه های واجد شرایط 
و محکوم شدن آنان در مراجع مربوطه 
،حساب برخی از آنها را به صفر وحتی زیر 

صفر می رساند.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، حضور تیم 
ملی فوتبال ایران در جام جهانی ۲۰۱۸ 
روسیه نه تنها برای تیم ملی بلکه برای 
باشــگاه ها نیز پاداش هایی را به همراه 
داشت چون بابت حضور بازیکنان هر تیم 
در جــام جهانــی مبلغــی نصیــب 
باشگاه هایشان می شود که بر این اساس 

،مجموع پول باشــگاه های ایرانی نــزد فیفا 2٫2 
میلیون دلار بوده که اما به حساب آنها نیامده است.
اگرچه تحریم ها دلیل اصلی عدم انتقال این مبلغ 
به حساب باشــگاه ها است بااین وجود، مبلغ 2٫2 
میلیون دلار می توانســت مانند ســپرده  بانکی 
همچنان نزد فیفا باقی بماند و باشگاه ها در فرصت 
مناسبی یا از راهی مطمئن به این پول برسند، اما 
در حال حاضر، شکایت های متعدد و پرونده های 

بین المللی در حال از بین بردن این درآمد
باشگاه ها شده است.

تا به اینجای کار،مبالغی که طبق دستورالعمل فیفا 
بابت حضور بازیکنان همراه با تیم ملی ایران در جام 
جهانی ۲۰۱۸ روســیه باید به باشگاه های ایرانی 

پرداخت شود، به شرح زیر است:
استقلال: ۸۴۰ هزار و ۵۱۰ دلار

پرسپولیس: ۶۴۹ هزار و ۴۸۵ دلار
سایپا: ۲۲۹ هزار و ۲۳۰ دلار

ذوب آهن: ۲۲۹ هزار و ۲۳۰ دلار
پدیده: ۱۵۲ هزار و ۸۲۰ دلار

سیاه جامگان: ۷۶ هزار و ۴۱۰ دلار
سپاهان: ۷۶ هزار و ۴۱۰ دلار

مجموع مطالبات باشــگاه های ایرانــی از فیفا ۲ 
میلیون و ۲۵۴ هزار و ۹۵ دلارمی شود.

در این میان بیشــترین مبلغ کسر شده از مطالبه 
باشگاه ها از حساب باشــگاه استقلال بوده است. 
جایی که آنها مجبور شدند پس از به ثمر رسیدن 
شکایت پروپیچ و رابسون جانواریو نزدیک به ۵۰۰ 
هزار دلار از این مبلغ را به این دو بازیکن پرداخت 
کنند.بنابراین استقلالی ها با این حساب حدود ۳۵۰ 
هــزار دلار طلبــکار خواهنــد بود که بــا وجود 
شــکایت های دیگر از این باشــگاه، بعید به نظر 

می رسد این پول هم به دست استقلالی ها برسد.
در حالی که ســهم باشگاه پدیده )شهر خودرو( از 
این مبلغ ۱۵۲ هزار و ۸۲۰ دلار بوده، اما فیفا از محل 
این پاداش مبلغی حدود ۱۸۰ هزار دلار بابت بدهی 
این باشگاه به ایگور پراهیچ پرداخت کرده است و 
بدیــن ترتیب این باشــگاه مشــهدی نــه تنها 

طلبکارنیست بلکه بدهکار هم شده است.
در این بین باشگاه پرسپولیس هم برای ۶۴۹ هزار 

دلاری که از فیفا طلب دارد، برنامه ریزی کرده تا از 
این طریق طلبش به سرتن چوک، مربی و فرناندو 
گابریل و نیلســون کوریا دو بازیکن سابق خود را 
پرداخت کند. پرسپولیسی ها همچنین قصد دارند 
از باقیمانده پول برای شــکایت به پرونده های به 
نتیجه رسیده علیه این باشگاه استفاده کنند تا با 
شــکایت به CAS به نوعی پرداخــت را به تعویق 
بیندازند. پرســپولیس اکنون به دنبال شــکایت 
بودیمیر، برانکو و دستیاران این مربی محکوم شده 
و شکایت کالدرون هم در جریان است که در صورت 
به نتیجه رســیدن، بار مالی سنگینی را به دوش 
باشــگاه پرسپولیس خواهد گذاشــت. با توجه به 
مشکلات مالی این باشگاه نیز، آنها به دنبال راهی 
هســتند تا برای خود زمان بخرنــد و بهترین راه، 
شکایت به CAS است چون رسیدگی به پرونده ها 

چند ماهی زمان خواهد برد.
با توجــه به این مســائل و اعمال کســری های 
درخواســتی از ســوی باشــگاه ها برای پرداخت 
مطالبات شان در پرونده های شکایتی، باید حساب 
۳ باشــگاه استقلال، پرســپولیس و پدیده )شهر 

خودرو( را صفــر بدانیم. در این صورت فقط چهار 
باشگاه ذوب آهن، سایپا، سپاهان و سیاه جامگان 
هســتند که همچنان از فیفا طلبکار خواهند بود. 
مجموع طلب این چهار باشگاه نیز ۶۱۱ هزار و ۲۸۰ 
دلار است که در قیاس ۲٫۲ میلیون دلار فقط کمتر 
از ۳۰ درصد مبلغ یاد شــده را شامل می شود. این 
مبلغ هم در شــرایطی باقی خواهــد ماند  که این 
باشــگاه ها نیز مانند سه باشگاه دیگر در پرونده ای 

محکوم نشوند.
حال نکته جالب اینجاســت که ایــن پول ها در 
شرایطی که می تواند برای توسعه باشگاه ها و حتی 
پرورش استعدادها برای درآمدزایی های اینچنینی 
)حضور بازیکنان در جام جهانی و دریافت پاداش 
از سوی باشگاه ها(صرف شــود، اما به خاطر سوء 
مدیریت هــا هزینه پرونده هایی می شــود که با 
حســابگری می توانســت هزینه کمتــری برای 
باشگاه ها داشته باشد. پرونده های شکایتی که نه 
تنها بودجه باشــگاه ها را از بین می برد، بلکه عمر 
مدیریتی مدیــران را هم کوتاه می کند تا به نوعی 

بلای جان و مال آنها باشد.
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صادرات40هزار
كیتایرانی
تشخیصكرونابه
آلمان

دنیای امروز و ارتباطات نیازمند 
باورهای دیجیتال است

تحولات تکنولوژی در حــوزه ارتباطات و 
روابط عمومی می بایستی موجب ایجاد باور و 
افزایش اثرگذاری روابط عمومی ها در تمامی 

ارکان های حاکیمتی و سازمانی شود.
سیدمحمدحسین استاد، مدیر روابط عمومی 
بانک ایران زمین در آستانه برگزاری هفته 
روابط عمومی با بیان این مطلب افزود: امروزه 
با توجه به هوشمندتر شدن جوامع بشری و 
ارتقای نسبی سطح سواد رسانه ای افراد جامعه، مدیران بیش از گذشته 
نیازمند بکارگیری روابط عمومی های حرفه ای هستند تا ضمن برقراری نوعی 
تعــادل و تعامل دوســویه مابین ســازمان و مخاطبان، بهــره کافی از 
ظرفیت های ایجاد شده در فضای مجازی را برای سازمان خود به ارمغان 
بیاورند و دنیای امروز و ارتباطات نیازمند باورهای دیجیتال است و در آینده ای 
نزدیک شاهد آن خواهیم بود که شبکه های اجتماعی با ارایه امکانات متنوع 
جایگزین بسیاری از خدمات در حوزه های مختلف از جمله حوزه بانکداری 
خواهند شد و متاسفانه وجود سیاست های دوگانه در خصوص استفاده از 
برخی از شبکه های اجتماعی موجب آن شده تا کاربران نتوانند استفاده 
حداکثری را از ظرفیت های فضای مجازی داشته باشند و بهتر است این خلا 
از سوی نهادهای حاکمیتی برطرف شود تا کابران هر چه زودتر از سردرگمی 

که در آن قرار گرفته اند خارج شوند.
 وی در خصوص نقش روابط عمومی ها به منظور کاســتن از تبعات این 
سیاست ها گفت: امروز دیگر نمی توان به افکارعمومی گفت که از کجا و 
چگونــه اخبار خود را دریافت کنند و این موضوع در حالی رقم خورده که 
متاسفانه منابع غیررسمی در حال میدان داری بوده و هر روزه بر تعداد اخبار 
و اطلاعات غلط که در جامعه منتشر می کنند و در این بین روابط عمومی ها 
به عنوان منابع اصلی اخبار می توانند با فعالیت مناسب خود این مشکلات را 
برای مردم نمایان و از بروز آســیب های جدی به اقشــار مختلف جامعه 
جلوگیری کنند. وی در ادامه ضمن تاکید بر ارتقای جایگاه روابط عمومی در 
ســازمان و جامعه گفت: شناسایی جاده مشخص برای روابط عمومی ها 
به منظور توسعه فعالیت ها و ارتقای جایگاه خود در جامعه و سازمان با تدبیر، 
بررسی و دریافت مشاوره های صحیح هموار و به راحتی میسر خواهد شد.

 اســتاد در پایان از آموزش مســتمر و مداوم به عنوان یکی از اصلی ترین 
مولفه های یک روابط عمومی حرفه ای نام برد و افزود: هر عمل و عکس العمل 
همکاران روابط عمومی در وزارتخانه ها و سازمان های مختلف نشان دهنده 
یک نوع پیام برای مخاطبان اســت و فعالان روابط عمومی می بایستی با 
درک این موضوع علاوه بر حضور در دوره های مختلف آموزشی در خارج از 
سازمان، نسبت به ارایه آموزش های مناسب برای مخاطبان خود نیز اقدام 
کنند. لازم به ذکر است هشتمین هفته روابط عمومی از تاریخ ۲۷اردیبهشت 
لغایت ۲خرداد با شعار»روابط عمومی هوشمند، انسان سالم، جامعه سالم« 

برگزار خواهد شد.
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هفته نامه اقتصادی ایرانورزش

شرط فدراسیون فوتبال
 براي تداوم حضور اسکوچیچ در تیم ملي

من، تاج و کفاشیان هیچ سهم یا ارثی
 از سازمان لیگ نداریم

با وجود تداوم حضور اسکوچیچ در ایران تا پایان جام ملت های آسیا قرارداد 
این مربی در مراحل مختلف با رضایت فدراسیون اجرایی می شود. در 
ماه های اخیر و پس از انتخاب دراگان اسکوچیچ به عنوان جانشین مارک 
ویلموتس در تیم ملی فوتبال ایران، مباحث زیادی درباره مدت زمان 
قرارداد او مطرح شد. مهدی محمدنبی، دبیرکل فدراسیون فوتبال با اشاره 
به اینکه زمان اتمام قرارداد سرمربی کروات تیم ملی تا پایان جام ملت های 
۲۰۲۳ چین است، شرط مهمی را برای تداوم این قرارداد تا آن زمان اعلام 
کرد.طبق اعلام نبی این قرارداد به صورت مرحله ای اجرا و طبق عملکرد 
اسکوچیچ اجرا می شود. در یکی از مهم ترین بند های این قرارداد کارفرما 
)فدراســیون فوتبال( پس از اتمام مراحل مختلف باید براساس میزان 
رضایت خود از عملکرد سرمربی، برای ادامه همکاری تصمیم گیری کرده 
و در این باره با اسکوچیچ به توافق برسد.  احتمال دارد حتی در صورت 
صعود تیم ملی به مرحله نهایی مسابقات انتخابی جام جهانی ۲۰۲۲ قطر، 
پس از ۴ بازی دور برگشت مرحله دوم این رقابت ها مقابل هنگ کنگ، 
کامبوج، بحرین و عراق با نارضایتی فدراسیون، ادامه حضور اسکوچیچ در 
تیم ملی محقق نشود.با این وجود فدراسیون در حال حاضر از اسکوچیچ 
حمایت کاملی انجام می دهد.  همچنین با توجه به اینکه دراگان طبق 
یکی از آیتم های موجود در قرارداد باید به صورت ماهانه گزارش فعالیت 
خود را به دپارتمان تیم های ملی حتی در زمان حضور نداشتن در ایران 
ارائه کند، اســکوچیچ در ایام قرنطینه کرونایی و همزمان با حضور در 
زادگاهش یعنی ریه کا کرواسی فیلم بازی های تیم ملی و حریفانش، لیگ 
برتر و تیم هایی که از لژیونر های ایرانی استفاده می کنند را آنالیز می کند.

رئیس اســبق سازمان لیگ فوتبال ایران 
گفت: من، کفاشــیان، تاج، کاظمی هیچ 
سهم یا ارثی از سازمان لیگ فوتبال ایران 
نداریم و همــه را به فدراســیون واگذار 
کرده ایم. عزیزالله محمدی در مورد ادعای 
یکی از رســانه ها مبنی بر این که ســهام 
سازمان لیگ به صورت ارثیه به فرزندان 
تاج ، کفاشیان و خودش می رسد گفت: بعد 
از انتخاباتی که در سال ۸۶ برگزار شد و پس از بحث کمیته تعلیق، 
بحث اجرایی شدن لیگ قهرمانان آسیا به میان آمد و کنفدراسیون 
فوتبال آســیا از فدراسیون ها درخواســت ۱۱ آیتم را           داشتند. این 
 AFC درخواست در نامه ای ۱۰ برگی از سوی سوزوکی مسؤول وقت
به فدراسیون آمد که در آن قید شده بود همه باشگاه ها و همچنین 
سازمان لیگ فوتبال باید خصوصی و مستقل باشند که در نهایت در 
آن زمان با توجه به این که شرکت های سهامی باید به صورت حقیقی 
ثبت می شد، تصمیم بر این شد که افرادی که در فدراسیون فوتبال 
مسؤولیت دارند، این سهام را           به نام خودشان کنند اما سهام به خود 
فدراسیون و ســازمان لیگ برگردانده شود. آن زمان نبی دبیر کل 
فدراسیون فوتبال بود و علی کاظمی دبیر سازمان، صورت جلسه ای 
در همان زمان تنظیم کردیم که این سهام افراد متعلق به باشگاه ها و 
فدراسیون فوتبال است و نه به نام اشخاص.  وی در مورد این که اما 
ظاهرا چنین نامه ای در جایی ثبت نشــده است، عنوان کرد: چرا، نه 
تنها صورت جلسه ای که گفتم وجود دارد، بلکه در سال ۹۳ نیز من، 
کفاشیان، تاج، نبی و کاظمی نامه ای به دبیرخانه سازمان لیگ دادیم 
که هیچ گونه ســهمی از سازمان لیگ نداریم. آن زمان خود مهدی 
تاج رئیس سازمان لیگ بود. در آن نامه قید کردیم سازمان لیگ هر 
وقت خواست می تواند تغییرات قانونی را           اجرا کند. محمدی افزود: 
ضمن این که ما هیچ سهمی در سازمان لیگ نداریم اما مالیاتی که 
برای سازمان لیگ تعیین می شود به گردن ما می افتد. با این حال ما 
هیچ گونه ادعایی نه در گذشــته و نه اکنون در مورد سهام سازمان 
لیگ نداشته ایم، حتی من نامه ای نوشتم و از سازمان لیگ خواستم 
که اسم من را           از میان سهامداران این سازمان حذف کند زیرا ۶ سال 
از مســئولیت من در این سازمان می گذرد. از سوی دیگر آخرین بار 
هم من در دادسرا این مسأله را           مطرح کردم که تکلیف ما را           مشخص 
کنند چون ما هیچ سهمی از سازمان نداریم و تنها مالیات آن بر گردن 

ما می افتد. اگر هم کسی مسؤولیتی دارد جعل عنوان شده است.

افشاگریازقراردادیکهمیتواندبدهیبرانکورابدهد
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 پیشنهاد AFC برای برگزاری انتخابی 
جام جهانی به صورت متمرکز

کنفدراسیون فوتبال آسیا برای پایان دادن به مسابقات انتخابی جام  جهانی 
۲۰۲۲ دنبال برگزاری مسابقات به صورت متمرکز در یک کشور است. در 
جدیدترین خبر، نشریه »استاد الدوحه« عنوان کرد کنفدراسیون فوتبال آسیا 
در حال بررســی است تا ادامه مسابقات انتخابی جام  جهانی ۲۰۲۲ و جام 
ملت های آسیا ۲۰۲۳ چین را هم به صورت متمرکز برگزار کند تا بتواند در 
کمترین زمان ممکن و بدون نیاز به جابه جایی زیاد در ایام کرونا پرونده مرحله 
اول این بازی ها را ببندد.  AFC پیشنهاد داده هر گروه به میزبانی یک کشور 
بازی هایش را انجام دهد. البته این پیشنهاد AFC باید از سوی اعضا مورد موافقت 
قرار بگیرد و در نهایت فیفا حکم نهایی را درباره این پیشنهاد خواهد داد. تیم 
ملی کشورمان در این رقابت ها ۴ بازی حساس پیش رو دارد تا بتواند مجوز 
حضور در مرحله نهایی انتخابی جام  جهانی ۲۰۲۲ را کسب کند. از ۴ بازی 
پیش روی ایران در ۳ بازی شاگردان اسکوچیچ میزبان هستند و در صورت 
اجرایی شدن این پیشنهاد AFC تیم  ملی ایران یکی از متضررها خواهد بود 

چون امتیاز میزبانی را در ۳ بازی از دست می دهد. 

ورزشگاه آزادی در نظرسنجی نشریه معتبر 
مادریدی در جایگاه پانزدهمین اســتادیوم 
فوتبال برتر دنیا قرار گرفت. نشــریه »مارکا« 
چاپ اسپانیا ۳ روز پیش یک نظرسنجی برگزار 
کرد تا بهترین ورزشگاه فوتبال دنیا را با آرای 
کاربرانش انتخاب کند. نشریه معتبر مادریدی 
روز گذشــته نتیجه نهایی این نظرسنجی را 
اعلام کرد. در این نظرسنجی نام ۴۰ ورزشگاه 
فوتبال به عنوان نامزد این جایزه مطرح شده 
بود که ورزشــگاه آزادی در میان نامزدهای 
کســب عنوان بهترین استادیوم های جهان 

حضور داشت. در این نظرسنجی بیش از یک 
میلیون نفر شرکت کردند و در نهایت ورزشگاه 
باشگاه الاهلی مصر با کسب ۱۲۰ هزار رای به 
عنوان بهترین استادیوم فوتبال انتخاب شد. 
ورزشگاه های سانتیاگو برنابئو و نیوکمپ در 
رده های دوم و ســوم قرار گرفتند. استادیوم 
آزادی در اولین روز نظرسنجی در رده ۲۶ قرار 
داشت ولی با اعلام نتایج نهایی این نظرسنجی، 
این ورزشــگاه با کســب ۹ هزار رای در رده 
پانزدهم بهترین استادیوم های فوتبال جهان 

قرار گرفت.

ورزشگاه آزادی پانزدهمین استادیوم برتر فوتبال دنیا شد
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ادامهسرمقاله

خبر

 واز سوی دیگرامکان اطلاع رسانی موثردرمورد ابــــعاد مختلف فعالیت سازمان 
را فراهم آورد، به اعتقاد ما بـــــرخورد انفعالی ودرعین حال بــــوروکراتیک 
مدیران روابط عمومـــــی بانک ها با گردانندگان چنین صفحه ای، پیش از هر 
چیز معلول شنـــاخت ضعیف آنها از کارکردهای روابــــــط عمــومی ونیز 

کارکردهای رسانه ها است .
آن دسته از مدیران محترم روابط عمومی های بانک ها وبیمه ها که در این مدت خود 
توانایــی انعکاس  دیدگاه های کارشناسان سازمان یا جامعه وبه ویژه با نمایندگان 
رسانه ای جامعه است ، تا درجریان  برقراری این رابطه دو طرفه ، هم مدیران سازمان 

را از دیدگاه های مخاطبان مطلع سازند .
وهم دیدگاه های مـدیران وکارشناسان ســازمان را به جــامعه منتقل سازند. 
ازاین منــظر یک رسانه  تخصصی پرمخاطب بیش تــــــرین کمک را می تواند 

به مدیران روابـط عمومی ها برای انجام این وظیفه بسیار مهم بدهد .
درجهان توســـــــعه یافته مدیران روابـــط عمومی ، از چنان جایگاه مهمی 
درسازمان برخوردارهستند که هیچ یکی از مدیران دیگربخش ها ، طرح وبرنامه ای 

را قبل ازکسب نظرروابط عمومی ها انجام نمی دهند.                      ادامه دارد....

وزیر صنعت، معدن و تجارت اضافه کرد: سال گذشته ۴۷۰ میلیون 
تن ماده معدنی در کشور استخراج شد و امسال برنامه وزارت صمت 
است که این حجم از تولیدات را به بالای ۵۰۰ میلیون تن استخراج 
برساند که حدود ۳۵ درصد این تولیدات مربوط به حوزه فلزات بوده 

است.
     نمونه موفق بومی سازی

در این مراسم همچنین رییس هیات عامل ایمیدرو با بیان اینکه 
ارزش معدن و صنایع معدنی در بورس به ۹۰۰ هزار میلیارد تومان 
رسیده است، عنوان کرد: حفظ سود شرکت ها و سرمایه گذاری این 
منابع در طرح های توســعه و همچنین راه انــدازی طرح های 
شرکت های تابعه با سرعت و کیفیت بالا، رویکرد توسعه ای این 
سازمان است. خداداد غریب پور اظهار کرد: بخش معدن و صنایع 

معدنی ۲۲۰۰ میلیارد دلار گردش مالی دنیا را در اختیار دارد.
وی با بیان اینکه در ایران، معدن و صنایع معدنی ۲۶ میلیارد دلار از 
تولید ناخالص ملی )GDP( را به خود اختصاص داده است، گفت: 
صادرات این حوزه به ۱۰ میلیارد دلار می رسد و این میزان صادرات، 
حاکی از سهم حدود ۳۰ درصدی این حوزه در صادرات غیرنفتی 
کشور است. وی افزود: فولاد مبارکه با ۲۳۱ هزار میلیارد تومان و 
شــرکت مس با ۱۴۸ هزار میلیارد تومان ارزش بازاری، دومین و 
سومین شرکت های پیشرو در بازار سرمایه هستند. غریب پور با 
اعلام اینکه با سیاست های مورد توجه در وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و همچنین ایمیدرو، به بازار ســرمایه عمق دادیم، گفت: 
شــرکت های مبارکه ۱۰ هزار میلیارد تومان، ملی مس سه هزار 
میلیارد تومان، چادرملو ۱۵۰۰ میلیارد تومان و امسال گل گهر تا 
پنج هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان و ملی مس ۱۰ هزار میلیارد تومان 
افزایش سرمایه خواهند داشت. وی اظهار کرد: امسال به میزان ۴۰ 
هزار میلیارد تومان از منابع ســود شرکت ها را در خود طرح های 
توسعه ای این شرکت ها ســرمایه گذاری کردیم. غریب  پور ادامه 
داد: این برنامه ریزی )افزایش سرمایه( به این معنی است که به طور 
مثال شرکت ملی مس قابلیت دو میلیارد یورو سرمایه گذاری در 
کشور را خواهد داشت. رییس هیات عامل ایمیدرو گفت: در مجتمع 
مس خاتون آباد چهار هزار میلیارد تومان طرح افتتاح شد که جنبه 
زیست محیطی و اقتصادی دارند. غریب پور ادامه داد: همکاران ما 
در شرکت ملی مس، طی پنج ماه با اتکا به توان داخلی این طرح ها 

را در مدار تولید قرار دادند که ۴۰ درصد تجهیزات آن بومی سازی 
شده است. وی گفت: از این طرح ها می توان به عنوان نمونه موفق 

بومی سازی نام برد.
     فعال سازی هزار معدن غیرفعال

معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صمت نیز در آیین افتتاح 
کارخانه اسید سولفوریک گفت: هزار معدن غیرفعال را امسال فعال 
خواهیم کرد و در این مسیر باید سازمان برنامه و بودجه، منابع طبیعی 
و سازمان محیط زیست همکاری داشته باشند. داریوش اسماعیلی 
اظهار کرد: صنعت مس کشــور با افتتاح پروژه اسید سولفوریک 
مجتمع مس خاتون آباد به صنعتی سبز تبدیل می شود. معاون امور 

معادن و صنایع معدنی وزارت صمت تصریح کرد: ظرفیت این واحد 
۶۰۰ هزار تن در ســال است و سال گذشته نیز پروژه مشابهی از 
ســوی ملی صنایع مس ایران افتتاح شد. وی افزود: تاسیس این 
کارخانه ۵۰ درصد از طرف شرکت های خارجی و ۵۰ درصد داخلی 
بوده است و شرکت های خارجی پس از تحریم از این پروژه خارج 
شدند و جوانان ایرانی راه اندازی آن را بر عهده گرفتند. وی همچنین 
بیان کرد: صنعت مس سال گذشته شاهد رکورد های چشمگیری 
بود به طوری که رشد تولید و صادرات ازجمله آنها بوده است. این در 
حالی است که تاکید ما بر انتهای زنجیره است و در بحث فولاد باید 

محصول نهایی را به دنیا صادر کنیم.
     ارتقای ظرفیت تولید تا 55۰ هزار تن

همچنین دکتر »اردشیر سعدمحمدی« مدیرعامل شرکت ملی 
صنایع مس ایران در آیین افتتاح چهار طرح مهم تولیدی و محیط 

زیستی صنعت مس به ارزش چهار هزار میلیارد تومان در مجتمع 
مس شهربابک گفت: با افتتاح این طرح ها ظرفیت تولید مس به 
۴۰۰ هــزار تن افزایش پیدا کرد و امیدواریم ظرف چهار ســال 
آینده این میزان را به ۵۵۰ هزار تن در سال ارتقا دهیم. سعدمحمدی 
در آیین افتتاح چهار طرح ملی شــرکت مس که با دستور دکتر 
»حسن روحانی« رییس جمهور به صورت ویدئوکنفرانس و با حضور 
»دکتر رضا رحمانی« وزیر صمت، دکتر »خداداد غریب پور« رییس 
هیات عامل ایمیدرو، »داریوش اسماعیلی« معاون معدنی وزیر 
صمت و »محمدجواد فدایی« استاندار کرمان در مجتمع مس 
شــهربابک انجام شــد، گفت: انجام پروژه توسعه ذوب و تغییر 

تکنولوژی کوره فلش در کمتر از شش ماه توسط متخصصان ایرانی 
صورت پذیرفته اســت. وی افزود: با راه اندازی کارخانه اکسیژن و 
همچنین کارخانه اسیدسولفوریک، خروجی غبار در کارخانه ذوب 
 ppm خاتون آباد به صفر رسیده و خروجی گازهای مضر به عدد
۲۵۰که زیر اســتانداردهای جهانی قرار دارد رســیده اســت. 
سعدمحمدی با بیان اینکه در سال گذشته رکوردهای بسیار خوبی 
در تولید، فروش و صادرات به ثبت رسید، اظهار کرد: دو ونیم برابر 
شدن میزان صادرات در سال ۹۸ نسبت به سال ۹۷ و دستیابی به 
ذخایر خوب مس در کشــور که در چند ماه آینده اعلام می شود 
ازجمله دستاوردهای صنعت مس در سال گذشته است. مدیرعامل 
شــرکت ملی صنایع مس ایران گفت: جای خوشحالی است که 
میزان ذخایر ما در پی گسترش فعالیت های اکتشافی به هشت 
میلیارد تن کانسنگ رسیده است که ۳۲ و نیم میلیون تن مس 

خالص را شــامل می شــود. وی با بیان اینکه در جایگاه هشتم 
کشورهای دارای ذخایر مس دنیا هستیم، ادامه داد: در زمینه تولید 
و ذوب در حال حاضر توانایی تولید ۲۵۰ هزار تن کاتد مس وجود 
دارد که امیدواریم در سال جهش تولید از مرز ۲۷۰ هزار تن عبور 
کنیم و این میزان در افق ۱۴۰۳ بالغ بر ۴۰۰ هزار تن مس برسد.

سعدمحمدی اظهار کرد: سرمایه گذاری های شرکت مس در حال 
حاضر دو میلیارد و ۲۷۰ میلیون یورو به علاوه ۲۰ هزار میلیارد تومان 
است و امیدواریم ظرف دو سال آینده تولید کنسانتره را از ۱ میلیون 
و ۱۸۰ هزار تن به دو میلیون تن کنسانتره در کشور ارتقا دهیم.وی 
با اشاره به اقدامات انجام شده در حوزه اکتشافات معدنی گفت: در 

زمینه اکتشافات در سال گذشته ۷۰ هزار متر گمانه عمقی حفر 
شده که این میزان در سال ۹۹ به ۱۰۰ هزار متر خواهد رسید.

     آغاز فعالیت معدن زیرزمینی مس
دکتر سعدمحمدی بیان کرد: در منطقه  میدوک طراحی معادن 
زیرزمینی برای استحصال مس با عیار بیش از ۷۵ صدم درصد را 
در دســتور کار قرار داده ایم و در آینده ای بسیار نزدیک معدن 

زیرزمینی مس را فعال خواهیم کرد.
سعدمحمدی با اشاره به نیاز بخش کشاورزی به کودهای فسفاته 
گفت: در حال حاضر کشور ۷۰۰ هزار تن کودهای فسفاته وارد 
می کند از همین جهت تبدیل اسید فسفریک به کودهای فسفاته 
با اعتبار ۸۵ میلیون یورویی که مانع از خروج ارز و رفع نیاز بخش 
کشــاورزی می شود در دستور کار قرار گرفته است. مدیرعامل 
شرکت مس با اعلام اینکه توسعه در صنعت مس همسو با توسعه 

اقتصاد جهانی تعریف شده است گفت: با توجه به افزایش ۱ میلیارد 
و ۳۰۰ میلیون نفری جمعیت جهان در کمتر از ۱۵ سال آینده، 
افزایش تقاضای جهانی برای فلزات به طور چشمگیری افزایش 
پیدا خواهد کرد و پیش بینی بر این است که برای صنعت مس بین 
شش تا هشــت میلیون تن به میزان تقاضای فعلی جهان که 
هم اکنون ۲۴ میلیون تن است افزوده شود. وی افزود: در همین 
راستا شرکت صنایع ملی مس ایران با برنامه ریزی مدون قصد دارد 
همسو با اقتصاد جهانی قســمتی از بازار مس جهان را به خود 
اختصاص دهد. مدیرعامل شرکت مس با اشاره به کیفیت بالای 
مس تولیدی ایران که به پنج نه معروف است گفت: از مس ایران در 
صنایع هایتک و نانو دنیا استفاده می شود از این رو امیدواریم بتوانیم 
با استفاده از این قابلیت میزان بیشتری از بازار صادراتی جهان را 
اختصاص دهیم. سعدمحمدی همچنین گفت: میزان سرانه 
مصرف مس دنیا در حال حاضر ۳/۲ دهم کیلوگرم به ازای هر نفر 
است و این رقم در ۲۰ سال آینده به پنج کیلو اضافه خواهد شد و 
بــا برنامه ریزی می توانیم بازارهای بیشــتری را در دنیا به خود 
اختصاص داده و در زمینه صادرات ارزآوری بیشتری را برای کشور 

به ارمغان بیاوریم.
      ارتقاء تکنولوژی نسل های قدیم کوره ذوب فلش

گفتنی اســت طرح توسعه ذوب مس آندی خاتون آباد با هدف 
توسعه کارخانه ذوب مس خاتون آباد، ارتقاء تکنولوژی نسل های 
قدیم کوره ذوب فلش که دارای محدودیت های تکنیکی متعددی 
از جمله عدم امکان استفاده از اکسیژن، مصرف بالای سوخت های 
فسیلی، میزان تولید غبار و تاثیر آن بر سایر تجهیزات پایین دستی 
به بهره برداری رســیده اســت. اجرای این طرح و به روز کردن 
تکنولوژی که یک اقدام موافق زیســت محیطی است، موجب 
افزایش ۵۰ درصدی تولید مس آندی از ۸۰ هزار تن به ۱۲۰ هزار 
تن شده است. هدف از طراحی و اجرای انبار کنسانتره جدید نیز 
افزایش ظرفیت کارخانه ذوب و رفع مشکلات موجود در طراحی 
انبار قدیم و جلوگیری از اتلاف محصول مهم کنســانتره مس 
است. این انبار مجموعاً دارای ظرفیت ۶۰ هزار تن شامل ایجاد 
ظرفیت انبارش ۵۰ هزار تن متریک کنسانتره مس، پنج هزار تن 
متریک سیلیکا فالکس، پنج هزار تن متریک کنسانتره سرباره و 

۲۶ تن مواد سرد بازگشتی است.

مدیرعامل شرکت مس در مراسم افتتاح طرح های صنعت مس با ارائه گزارش به رییس جمهور:

توسعه صنعت مس ایران همسو با اقتصاد جهانی

حمیدرضا شیران مدیرعامل هلدینگ صنایع غذایی 
سینا از حضور دو شــرکت تولید کننده نوشیدنی و 
مواد پروتئینی بنیاد مستضعفان در بورس تا پایان سال 
99 خبر داد. به گزارش اعتبار به نقل از )ســنا(، وی از 
حضور فعال پنج شــرکت از هشت شرکت هلدینگ 
صنایع غذایی بنیاد مســتضعفان در بورس خبر داد و 
گفت: اکنون از مجموعه شرکت های هلدینگ صنایع 
غذایی، دو کارخانه فعال در حوزه نوشــیدنی و یک 
کارخانــه فعال در حوزه لبنیات در بورس حضور دارنــد و اطلاعات مالی آن ها به 
صورت شفاف در سایت کدال درج شده است.  وی از برنامه ویژه بنیاد مستضعفان 
برای ســرمایه گذاری برای افزایش امنیت و سلامت غذایی مردم خبر داد و افزود: 
در این برنامه بنیاد مستضعفان توجه ویژه ای به کارخانجات لبنیاتی بنیاد دارد به 
طوری که جذب شــیر آن ها از سال گذشته تاکنون حدود 3۰ درصد افزایش پیدا 
کرده اســت و تا پایان سال 99 تولید مستقیم شــرکت به حدود ۷۰۰ تن خواهد 
رســید که با عملیاتی شدن این برنامه، ظرفیت تولید شرکت نزدیک به 9۰ درصد 
رشد خواهد کرد. مدیرعامل هلدینگ صنایع غذایی بنیاد مستضعفان با تاکید بر 
وضعیت مناسب شرکت های قندی این بنیاد در بورس تصریح کرد: دو شرکت قندی 
بنیاد، حجم قابل قبولی شــکر را خریداری کردند به طوری که برخلاف بسیاری از 
کارخانجات مشــابه که صرفا تولید فصلی دارند، این 2 شرکت تا پایان سال، روزِ 
بدون کار نخواهند داشت. ایشان  از برنامه کارخانه قند شیروان برای کشت پاییزه 
چغندرقند خبر داد و افزود: این کارخانه طی 2 بازه زمانی 2 ماهه به تولید شکر از 
چغندر کشــت شده در داخل مشغول است و در سایر ماه ها نیز شکرهای وارداتی 
خریداری شده را تسویه خواهد کرد. این در حالی است که قند شیروان حدود 18 
هزار تن یعنی سه برابر سال گذشته اقدام به واردات شکر تسویه نشده کرده است 
که تاثیر بسزایی در تامین نیاز مردم به شکر و سوددهی کارخانه دارد. وی در پاسخ 
به سوالی درباره پرداخت مالیات توسط شرکت های غذایی بنیاد مستضعفان گفت: 
وقتی این شرکت ها در بورس حضور دارند یعنی تمام دارایی های آن ها شفاف است، 
مالیات پرداخت می کنند و هیچ نقطه تاریک و پنهانی ندارند.  شیران از تلاش بنیاد 
برای بورسی شدن دو شرکت دیگر هلدینگ صنایع غذایی سینا خبر داد و گفت: 
با برنامه ریزی های صورت گرفته 2  شرکت در حوزه تولید نوشیدنی و محصولات 
پروتئینی تا پایان سال 99 بورسی می شوند و احتمال می دهیم با توجه به وضعیت 
خوب تولیدی این 2 شرکت، با استقبال خوبی از سوی مردم مواجه شوند. تجدید 
ارزیابی تمام شرکت های هلدینگ با توجه به قوانین بورس در دستور کار قرار گرفته 

است نقش بسزایی در معرفی ظرفیت های آن ها به مردم دارد.

ورود  دو شرکت بنیاد مستضعفان به بازار سرمایه

به زودی منتشر می شود به زودی منتشر می شود
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